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شهادت سیدالساجدین امام سجاد)ع( را تسلیت می گوییم

روزنامه

استاندارقم در پی حضور پرشور و شعور مردم فهیم قم در 
مجالس عزاداری و رعایت دستورالعمل های بهداشتی با 
صدور پیامی از عزاداران حسینی و عموم دست اندرکاران 

تشکر کرد
در متن پیام  دکتر سرمست استاندار قم آمده است :

»بسم الله الرحمن الرحیم«
بار دیگر قم "عش آل محمد")ص( و "پایتخت فرهنگ و 
هنر مساجد ایران اسلامی" در محرم امسال خالق صحنه 
های بی بدیلی از عشق و ارادت به سیدالشهداء)ع(  شد 
و  عصمت  خاندان  ارادتمندان  و  دلدادگان  شیفتگان،  و 
طهارت علیهم السلام در جای جای این استان و هم نوا 
با همه عزاداران حسینی در اقصی نقاط کشور و جهان به 

اقامه عزا پرداختند.
 عزاداری هایی پرشور، باشکوه و آمیخته به شور و شعور 
های  نامه  شیوه  و  ها  دستورالعمل  رعایت  با  و  حسینی 
بهداشتی مصوب ستاد ملی کرونا که علاوه بر نمایش اوج 
دلدادگی و محبت وصف ناپذیر مردم ولایت مدار استان قم 
نسبت به حضرت اباعبدالله الحسین)ع(، جلوه های کم 
نظیری از  فرهنگ، منطق و عقلانیت مذهب تشیع را به 

جهانیان نشان داد 
ضمن شکرگزاری به درگاه الهی،  بدینوسیله مراتب سپاس 
و قدردانی خود را از مساعی و همراهی ارزشمند عموم 
اعم  اول محرم  اندرکاران مجالس دهه  و دست  عزاداران 
از روحانیون و وعاظ محترم، هیئات مذهبی ، مسؤلین و 
هیأت امنای مساجد، مداحان و مرثیه سرایان و تولیت های 

معزز حرم مطهر و مسجد مقدس جمکران، به ویژه  علما و 
مراجع معظم تقلید که با توصیه های وزین و رهنمودهای 
ارزنده خود، زمینه برپایی عزاداری ها به شکل شایسته و 
شکوهمند و متناسب با شرایط پیش رو را فراهم آوردند 
و نیز  زحمات و تلاش قابل تقدیر نهادها و دستگاه های 
مسؤل در این ایام، ابراز داشته و با آرزوی قبولی عزاداری ها، 
امیدوارم خداوند متعال به همه عزیزان توفیق گام برداشتن 
در مسیر پاسداشت شعائر اسلامی و خدمتگزاری در درگاه 

ائمه اطهار)ع( را عنایت فرماید.
بهرام سرمست
استاندار قم

پیام تشكر استاندار قم از حضور پرشور و شعور مردم قم
 در مجالس عزاداری دهه اول محرم

 در نظر دارد  6 قطعه زمین از زمینها ی شهرداری )1 - قطعه شماره 71 به متراژ 206/70 
مترمربع 2 -  قطعه شماره 183 به متراژ 193/5 مترمربع 3 -  قطعه شماره 196 به متراژ  
182/75 مترمربع 4- قطعه شماره 197 به متراژ  182/75 مترمربع 5- قطعه شماره 202 
به متراژ  199/95 مترمربع 6- قطعه شماره 203 به متراژ  199/95 مترمربع معروف به زمین 
های فرودگاه به آدرس ما بین سی متری شهدا و بیست متری جهاد را از طریق مزایده عمومی 

واگذار نماید.
شرایط شرکت در مزایده :

1 -   ارائه سپرده در مزایده معادل 5 درصد قیمت کارشناسی به صورت نقدی در وجه شهرداری 
جعفریه.

2 -  در صورتی که نفرات اول تا سوم شرکت کننده از انجام معامله خودداری نمایند سپرده 
شرکت در مزایده آنان به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد .

3 - قیمت پایه برمبنای نظریه  کارشناس رسمی دادگستری میباشد.
4 - شهرداری در رد یا قبول هر یك از پِیشنهادات مختار میباشد. 

5 - سایر اطلاعات  و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج می باشد .
6 – شرایط فروش بصورت نقد می باشد .

شهرداری جعفریه
 آگهی مزایده عمومی  ) نوبت اول (

روابط عمومی شهرداری جعفریه 

سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع 
جلسه  برگزاری  و  تشکیل  از  قم  دادگستری  جرم 
فضای  بستر  در  جرایم  از  پیشگیری  ویژه  کمیته 
مجازی در سطح استان قم خبر داد و گفت: پیرو 
برداری  بهره  نحوه  از  آمده  عمل  به  های  ارزیابی 
کاربران از فضاهای نوین ارتباطی در ماه های اخیر 
و با توجه به شرایط حاکم بر فضای آموزشی در استان 
قم ضرورت مقابله با تهدیدات احتمالی به منظور 
صیانت از نظام آموزشی احراز گردید و  در جلسه 
ای مشترک موارد مطروحه مورد بحث و بررسی قرار 

گرفت.
یزدی  مجید  والمسلمین  الاسلام  حجت 
شامل  بستر  این  کاربران  که  آنجا  از  اظهارداشت: 
عالی  آموزش  مراکز  ها،  دانشگاه  علمیه،  مدارس 
پیشگیری  ضرورت  هستند،  پرورش  و  آموزش  و 
این  با  مرتبط  اجتماعی  های  آسیب  و  جرائم  از 

شخصی  اطلاعات  و  اسرار  افشای  همچون  حوزه 
از  اینترنتی  های  کلاهبرداری  افراد،  خانوادگی  و 
قبیل فروش سوالات امتحانی، هک کردن رمزهای 
بانکی، عضویت افراد در کانال ها، گروه ها و صفحات 
بدون هویت و گمنام می بایست بیش از پیش مورد 
توجه قرار گیرد چرا که تعداد زیادی از مجرمان از 
را  برداری  بهره  حداکثر  سایبر  فضای  در  گمنامی 
دارند و متاسفانه شاهد بروز آسیب های جدی و ورود 
پرونده های مرتبط با این موضوع در دستگاه قضایی 
هستیم که این گمنامی روند رسیدگی به پرونده ها را 

تا حصول نتیجه پیچیده تر می کند.
یزدی به لزوم بهره برداری هوشمندانه از ظرفیت 
فضای مجازی اشاره کرد و افزود: در این جلسه مقرر 
آگاهی های مخاطبان،  ارتقای  راستای  در  گردید 
نهادهای آموزشی اقدامات لازم در خصوص افزایش 
سواد رسانه ای جامعه مخاطب خود را در دستور کار 

قرار دهند تا ضمن مقابله با تهدیدات، نحوه بهره 
مندی و استفاده از فرصت های بالقوه در این عرصه، 

به ایشان آموزش داده شود.
سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع 
جرم دادگستری قم ضمن تاکید بر نقش والدین و 
متولیان امور آموزشی تصریح کرد: تا زمانی که ایشان 
از نحوه استفاده صحیح از این فضا آگاهی نداشته 
باشند، نمی توان انتظار داشت کاربران به درستی 
از ظرفیت های فضای مجازی استفاده نموده و از 

آسیب های آن در امان باشند.
وی با اشاره به آسیب های شبکه های اجتماعی 
در حوزه خانواده نیز توصیه کرد: والدین و متولیان 
آموزشی می بایست ضمن نظارت، مراقبت نمایند تا 
کاربران از عضویت بدون آگاهی و شناسایی در کانال 
ها، گروه ها و صفحات خودداری نموده و از ارتباط 

شخصی با افراد ناشناس اجتناب ورزند.

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم 
از کلنگ زنی 256 واحد مسکونی طرح اقدام ملی 
هفته  در  پردیسان  منطقه  و  قم  شهر  در  مسکن، 
دولت خبر داد. داریوش بلدی ، مقاوم سازی مسکن 
قرار  موردتوجه  را  قم  استان  روستاییان  روستایی 
داد و اظهار داشت: در هفته دولت، نه هزار و صدو 
بیستمین واحد مسکونی که در روستاها نوسازی 

شده و با تسهیلاتی که دولت در اختیار مردم قرار 
افتتاح  مدیریت شده  مسکن  بنیاد  توسط  و  داده 
اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل  می شود. 
استان قم از کلنگ زنی 50 واحد مسکن روستایی در 
بخش خلجستان به مناسبت هفته دولت خبر داد و 
گفت: این واحدها بنا به درخواستی که مردم داشتند 
و با پرداخت تسهیلات مسکن روستایی به روستاییان 

انجام و ظرف مدت یک سال ساخته خواهد شد.
واحد  زنی 256  بیان کرد: همچنین کلنگ  وی 
مسکونی طرح اقدام ملی مسکن، بهره برداری از 
طرح هادی در هشت روستا از روستاهای استان قم و 
تحویل سند خانه های روستایی جمعی از روستاییان 
در مساجد از دیگر برنامه های مهم هفته دولت سال 

جاری هستند.

 مدیرکل بهزیستی استان قم از بهره برداری از مرکز جامع درمان و بازتوانی اعتیاد 
در هفته دولت خبر داد.

مهدی پهلوانی در گفت وگویی اظهار داشت: در این هفته فضاسازی هایی در 
سطح شهر برای شناخت بیشتر مردم از خدمات بهزیستی به انجام خواهد رسید.
وی با بیان اینکه افتتاح مراکز خدمات بهزیستی نیز در این هفته در استان 
قم صورت می پذیرد، ابراز کرد:مراکز مثبت زندگی بستری برای ایجاد تحول 

اجتماعی و ارائه خدمات بهتر به مردم بوده که در این هفته به بهره برداری می رسد.
مدیرکل بهزیستی استان قم خاطرنشان کرد: مرکز جامع درمان و بازتوانی اعتیاد 
نیز در این هفته به منظور تکمیل حلقه درمان اعتیاد در سطح استان مورد افتتاح 
قرار خواهد گرفت. وی از فراخوان برای توسعه مراکز بهزیستی در سطح استان در 
هفته دولت خبر داد و یادآور شد: این مراکز در زمینه نگهداری و توان بخشی بوده 

که در این هفته فراخوان می شوند.

سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم خبرداد: 

تشکیل کمیته ویژه پیشگیری از جرایم در بستر فضای مجازی 
مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم  خبرداد:

کلنگ زنی ۲۵۶ واحد مسکونی طرح اقدام ملی مسکن 

مدیرکل بهزیستی استان قم خبرداد:

تکمیل حلقه درمان اعتیاد در قم 

 مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم با ابراز رضایت از عملکرد 
هیات های مذهبی و آیین های سوگواری در محرم کرونایی امسال، 
گفت: مراسم عزاداری محرم و روزهای تاسوعا و عاشورا بانظم و 
عقلانیت جمعی بی نظیری برگزار شد. حجت الاسلام والمسلمین 
 : اظهارداشت  گفت وگویی  در  دوشنبه  روز  زمانی  عزت  رضا 
هیات های مذهبی قم محرم امسال تمام سختی ها، محدودیت ها 
و دشواری های برگزاری آیین های عزاداری را تحمل کردند و یک 

اتفاق بی نظیری را در تاریخ رقم زدند. عزت زمانی اضافه کرد:

ایجاد  از  قم  استان  صنعتی  شهرک های  شرکت  مدیرعامل 
این  و گفت:  داد  پوشاک در بخش کهک خبر  ناحیه صنعتی 
ناحیه صنعتی در ۲۷ هکتار زمین جانمایی شده است، زمین 
در نظر گرفته شده در حریم شهر کهک بوده و دارای ملاحظات 
زیست محیطی است تا ازنظر آلایندگی مشکلی نداشته باشد. 
اسرافیل شعاعی پیرامون طرح و برنامه های استان برای افزایش 
نگاه  اظهارداشت:  تخصصی   زون های  به ویژه  صنعتی  نواحی 

ویژه ای به اشتغال روستایی و افزایش سرمایه گذاری در مناطق

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم:

نظم و عقلانیت هیات های مذهبی 
قم بی نظیر بود

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم خبرداد؛

ایجاد ناحیه صنعتی پوشاک در 
حریم شهر کهک 
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رییس دانشگاه شهاب دانش قم خبرداد:

ایجاد رشته دکترا با گرایش »هوش مصنوعی«

رئیس اتاق بازرگانی استان قم مطرح کرد:

اجرای سختگیرانه قوانین مالیاتی 
بزرگترین مشكل فعالان اقتصادی

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم خبرداد:

ایجاد دهكده های تفریحی 
درمناطق توریستی
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مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبرداد:

افزایش ۲ هزار مترمربعی 
زیرساخت فرهنگی قم

قم جزو پنج استان برتر کشور درعلاقه مندی مردم به سینما 

کسب  رتبه اول شورای فرهنگ عمومی قم درکشور

1نامه عجیب نمایندگان به سران قوا درباره زنگنه!

 

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم گفت: در مناطق جدید 
شهری و مناطقی که رو به توسعه است، زمینی برای ساخت مدرسه وجود ندارد. 

محسن پورگلیان افزود: زمین آموزشی درمناطقی از جمله شهرک پردیسان، 
شهرک قدس، انسجام، بلوار ۱۵ خرداد، بلوار غدیر و شهرک فاطمیه قم که در 
مسیر توسعه قرار دارند، توسط دستگاه های مسئول کمتر و یا اصلا دیده نشده 
است. وی اضافه کرد: به عنوان مثال در بلوار غدیر قم با وجود صدور هزاران پروانه 

ساخت واحدهای مسکونی، ولی هنوز یک مترمربع نیز زمین به آموزش وپرورش

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم گفت: شهرداری قم در برون سپاری 
فرآیندهای اداری و خدمات الکترونیک در میان دستگاه های استان پیشتاز بوده 
است. محمد رضا گروسی در گفت و گویی با تاکید بر اینکه فرآیندهای مختلف 
خدماتی در ادارات و دستگاه ها باید غیر حضوری ارائه شود، اظهار داشت: مردم 
باید بتوانند در قالب نرم افزارها یا پایگاه های اینترنتی خدمات خود را به صورت غیر 
حضوری بگیرند. معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم با بیان اینکه انسان 

همیشه در مقابل تغییر تا حدی مقاومت می کند، ادامه داد: در یک بازه زمانی شاید

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم مطرح کرد:

نبود زمین برای ساخت مدرسه در مناطق جدید شهری 
معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم:

شهرداری پیشتاز خدمات الكترونیک در قم است
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رئیس اتاق بازرگانی استان قم گفت : بزرگترین مشکل امروز 
فعالان اقتصادی موضوع ماده ۱۶۹ مکرر و همچنین اجرای 
سختگیرانه قوانین مالیاتی بر تولید کنندگان است. مهندس 
ابوالفضل خاکی در شانزدهمین جلسه هیئت نمایندگان اتاق 

اقتصادی در  بنگاه های  بازرگانی قم در خصوص مشکلات 
رابطه با مباحث مالیاتی، بیمه ای و همچنین مشکلات مربوط 
به بانک مرکزی در رابطه با بازگشت ارز مطالبی را بیان داشت.  

او گفت امروز سازمان تامین اجتماعی استان همکاری خوبی

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم از ایجاد دهکده 
های تفریحی در مناطق توریستی استان مثل کهک خبر داد.

محسن بهشتی عصر چهارشنبه در حاشیه آیین کلنگ زنی 
و افتتاح چند طرح عمرانی دربخش کهک قم در گفت و گو 

با خبرنگاران اظهار کرد: درباره جذب سرمایه گذار در کهک، 
بازدیدی از این بخش داشتیم که هدف از آن دیدار با مردم و 
بازدید از پروژه ها و افتتاح و کلنگ زنی برخی از طرح هاست. 

بهشتی با بیان اینکه امروز یک پروژه ورزشی در سیرو کلنگ
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رییس قوه قضائیه گفت: مبارزه و محاکمه بخشی از فرایند سالم سازی نظام 
اداری است اما اصلاح بسترهای فسادزا و پیشگیری مهم تر از آنهاست.

آیت الله سید ابراهیم رئیسی در جلسه صبح دیروز شورای عالی قوه قضائیه، 
با تسلیت فرارسیدن عاشورای حسینی و ایام تعزیت آل الله، »حق خواهی«، 
»عدالت طلبی« و »مبارزه با فساد« را از آموزه های مهم فرهنگ حسینی و وظیفه 

همه ارکان نظام اسلامی دانست.
رئیس قوه قضائیه گفت: همه دستگاه ها و کارگزاران نظام وظیفه دارند برای 
احقاق حق و ابطال باطل تلاش کنند و دستگاه قضا در این میان بیش از همه 
وظیفه دارد تا با نظارت، بسترهای فساد را از بین ببرد و با قضاوت عادلانه، با 

مفسدان برخورد نماید.
رئیسی با تأکید بر لزوم شفاف سازی در همه بخش ها به ویژه در حوزه اقتصاد، 
حرکت به سوی دولت الکترونیک، ایجاد سازوکارهای اجرای عدالت و مقابله جدی 
با تبعیض تصریح کرد: مبارزه و محاکمه بخشی از فرایند سالم سازی نظام اداری 

است اما اصلاح بسترهای فسادزا و پیشگیری مهم تر از آنهاست.
در اجرای عدالت توصیه به تنهایی کارگشا نیست؛ باید اقدام کرد

رئیس قوه قضائیه اظهار داشت: در اجرای حق و عدالت و مبارزه با فساد توصیه 
به تنهایی اثرگذار نیست که فقط بخواهیم بایدها و نبایدها را تبیین کنیم و آنچه 
مهم ترین عامل کاهش جرم و فساد و تخلف می شود، پیگیری و اقدام و عمل به 

موقع و دقیق است.
رئیسی با تأکید بر اینکه ذات حکومت اسلامی و نظام ما پاک و ضد فساد است، 
ادامه داد: هر کجا فساد لانه کند، نظام با آن مقابله خواهد کرد و هیچ دستگاه و 

کارگزاری نمی تواند بپذیرد که فساد در جامعه و سیستم اداری باشد.
دشمن با حربه تحریف حکومت های فاسد را برپا می کند

رئیس قوه قضائیه، دومین آموزه مهم عاشورای حسینی را مقابله با تحریف عنوان 
کرد و گفت: دشمنان با ترسیم چهره ای مشوه و وارونه از حضرت علی )ع( و امام 
حسین )ع( و ممنوع کردن بیان احادیث آن بزرگواران و تحریف واقعیت ها، جهل را 

بر جامعه مستولی کردند تا حکومت های فاسد را برپا کنند.
رئیسی با اشاره به اهمیت آگاهی در بیداری جامعه، افزود: قدرت های مستکبر 
به راحتی بر جامعه ناآگاه حاکم می شوند و امام حسین )ع( برای جهل زدایی و 

مبارزه با ناآگاهی قیام کرد تا جامعه، قدرت تعقل و تحلیل پیدا کند.
همه باید تمام قد مقابل تحریف بایستیم

اعمال  در  موفقیت  برای  امروز هم دشمن  اینکه  بیان  با  قضائیه  قوه  رئیس 
تحریم ها، از حربه تحریف بهره می برد، تأکید کرد: مقابله با تحریف وظیفه ای 
همگانی است و باید با اراده قوی و تمام قد مقابل تحریف بایستیم تا دشمن نتواند 

برای پیشبرد اهدافش میدان یابد.
بی اعتمادی به دشمن از دیگر آموزه های مهم عاشوراست که رئیسی به آن اشاره 
و تأکید کرد: سعادت جامعه در گرو پیوند با فرهنگ حسینی و عمل به آموزه های 

عاشورایی است.
آمریکا تروریست و حامی تروریست ها است

رئیس قوه قضائیه در بخش دیگری از سخنانش با یادآوری حادثه تروریستی 
انفجار دفتر نخست وزیری در هشتم شهریور ماه 1360 و شهادت محمدعلی 
رجایی و حجت الاسلام محمدجواد باهنر به دست منافقین، بر لزوم مبارزه با 
تروریسم تأکید و از آمریکا و اروپا به دلیل پناه دادن به عناصر تروریست انتقاد کرد.

رئیسی گفت: آمریکا هم به قاتل 17 هزار نفر از مسئولان و مردم ایران پناه داده 
و هم خودش دولتی تروریست است که علناً اعلام کرده سردار سپهبد حاج قاسم 
سلیمانی فرمانده سپاه قدس جمهوری اسلامی را در حالی که مهمان رسمی 

دولت عراق بود، ترور کرده است.
خون حاج قاسم موجب آگاهی ملت ها و پایداری حق می شود

رئیس قوه قضائیه با تأکید بر پیگیری حقوقی پرونده ترور شهید سلیمانی از 
سوی دستگاه قضائی و وزارت امور خارجه، تصریح کرد: خون شهید سلیمانی 
دامنگیر عوامل ترور او شده و با آگاهی ملت های منطقه، موجب خروج آمریکا از 

منطقه و پایداری حق خواهد شد.
آیت الله رئیسی در سخنانش با محکومیت حمله به عزاداران حسینی در نیجریه، 
این اقدام را خلاف آزادی عقیده دانست و با انتقاد از سکوت مجامع مدعی حقوق 
بشر در قبال این جنایت، در عین حال متذکر شد: هر چه عاشقان حسینی بیشتر 
مورد ستم قرار گیرند، عاشورا پررنگ تر می شود اما اینکه عده ای فقط به خاطر 
عشق و ارادت به امام حسین )ع( و ذکر نام ایشان و تعظیم شعائر دین مورد آزار قرار 

گیرند، سوال برانگیز است.
پرهیز از صورتجلسه گردانی بدون برگزاری جلسات

عضویت  به  اشاره  با  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  قضائیه  قوه  رئیس 
نمایندگانی از دستگاه قضا در شوراهای تخصصی مختلف کشور و پدیده غلط 
صورتجلسه گردانی بدون تشکیل جلسات در برخی از این شوراها، گفت: در 
دوره ای که مسئولیت دادستانی کل را بر عهده داشتم، صورتجلسه ستاد کالاهای 
متروکه برای امضا تحویلم شد. وقتی درباره آن سوال کردم، گفتند این یک رویه 
است که بدون برگزاری جلسه، صورتجلسات توسط اعضا امضا می شود که اعلام 

کردم مادامی که جلسه ای برگزار نشود، صورتجلسه ای را امضا نخواهم کرد.

روحانی در دومین جلسه توسعه همکاری با همسایگان:

همواره در کنار ملت های دوست 
همسایه خواهیم بود

رئیس جمهور با بیان اینکه همه وزارتخانه ها برای گسترش روابط خارجی وارد عرصه 
شوند، گفت: ملت و دولت ایران همواره در کنار ملت و دولت های دوست و برادر همسایه 

خواهند بود.
با  روز دوشنبه در دومین نشست »توسعه همکاری  حجت الاسلام حسن روحانی 
همسایگان« که برای بررسی راههای تقویت هر چه بیشتر روابط با کشورهای همسایه و 
با حضور وزیران مرتبط در کابینه و رؤسای کمیسیون های مشترک همکاری های دوجانبه 
برگزار شد، گفت: تقویت و گسترش هر چه بیشتر همکاری های اقتصادی با کشورهای 
همسایه می تواند نقش مهمی در عبور از مشکلات ایفا کند. رئیس جمهور در این جلسه با 
تاکید مجدد بر این موضوع که روابط خارجی معنای گسترده و بسیار وسیع تری از سیاست 
خارجی دارد، گفت: البته سیاست خارجی بر عهده وزارت خارجه است و در زمینه روابط 
خارجی همه وزارتخانه ها از فرصت ارتباط و تبادلات خارجی برخوردارند و باید از همه 
ظرفیت ها بهره برداری نمایند.  روحانی با بیان اینکه ملت و دولت ایران همواره در کنار 
ملت و دولت های دوست و برادر همسایه بوده و از گسترش روابط دوجانبه و منطقه ای با 
همسایگان استقبال می کند، گفت: ما باید با همه برادرانمان در منطقه و همسایگان ایران 
با صمیمیت برای توسعه کل منطقه تلاش کنیم. اقتصاد هماهنگ و اشتراکی در منطقه 
به تأمین صلح و امنیت کمک خواهد کرد. رئیس جمهور تقویت رفت و آمد میان ملت های 
منطقه و توسعه گردشگری، سرمایه گذاری های مشترک و گسترش همکاری های بانکی و 
مالی میان همسایگان را گامی مهم و ارزنده در مسیر تقویت بیش از پیش روابط خواند. در 
این جلسه پس از گزارش وزرای مختلف، همکاری های گمرکی و حمل و نقل و تبادل کالا 
میان بخش های خصوصی ایران و کشورهای همسایه از دیگر مواردی بود که در جلسه 

»توسعه همکاری با همسایگان« مورد تأکید رئیس جمهور قرار گرفت.
 

واعظی در واکنش به اظهارات پمپئو:

تلاش های مذبوحانه واشنگتن محکوم به 
شکست است

رییس دفتر رییس جمهوری در واکنش به اظهارات اخیر وزیر خارجه  آمریکا گفت: تهدید 
علنی به تحریم کشورهایی که با آمریکا مخالفت کنند و این کشور را همراهی نکنند، یک 
بدعت خطرناک در نظام بین الملل و شورای امنیت است.  محمود واعظی اظهارداشت: 
دولت آمریکا متاثر از رویکرد افراطی و اراده رژیم صهیونیستی، تصمیماتی می گیرد که 
کاملا غیرحقوقی و غیرمنطقی است لذا نمی تواند حتی به مبانی ظاهری حقوقی این 
تصمیمات نیز پایبند باشد. رییس دفتر رییس جمهوری با تاکید بر اینکه استفاده از 
مکانیزم ماشه ساز وکاری در درون برجام است، افزود: دولت آمریکا در رفتاری غیرمنطقی، 
رسما از برجام خارج شده و روشن است که دیگر امکان استفاده از ساز وکارهای درون 
این توافقنامه را ندارد. واعظی خاطرنشان کرد:  البته دولتمردان آمریکا امروز دریافته اند که 
چه اشتباه بزرگی را در خروج از برجام مرتکب شده اند و حالا برای پوشاندن این اشتباه، 
دست به حرکت های مذبوحانه و خالی از هرگونه مبنای حقوقی و قانونی می زنند. آنها پس 
از خروج  چندین مرتبه این رویکرد را آزمایش کرده اند و هربار به شکل کاملا کم نظیری 
در تاریخ بین الملل با مخالفت جهانی مواجه شده اند.   وی، سیاست های یکجانبه گرایانه 
آمریکا را زمینه ساز انزوای این کشور در جهان دانست و افزود:  اینکه آمریکایی ها که داعیه 
رهبری جهان را دارند، دچار چنین انزوایی شده اند، در حقیقت نشان دهنده حقانیت 
موضع و قانونمند بودن رفتار ایران است.    عضو دولت تدبیر و امید یادآور شد: آمریکایی ها 
حق استفاده از مکانیزم های درون برجام را ندارند و به همین دلیل، اقدام اخیر آنها در 
شورای امنیت به هیچ وجه موفق نخواهد شد، چرا که همه اعضای و جامعه جهانی با آن 
مخالفند. واعظی تصریح کرد: تهدید علنی به تحریم کشورهایی که با آمریکا مخالفت کنند 

و همراهی نکنند یک بدعت خطرناک در نظام بین الملل و شورای امنیت است.

نایب رییس اول مجلس:

قرارگاه تحول مجلس ایجاد می شود
 نایب رییس مجلس شورای اسلامی، از ایجاد قرارگاه تحول مجلس با حضور نماینده 
رییس مجلس، رییس کمیسیون تدوین آیین نامه داخلی و برخی از حقوقدانان شورای 

نگهبان خبر داد. 
سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی این مطلب را در جریان سفر خود به قم و در دیدار با 
آیت الله محمد یزدی عضو شورای نگهبان و رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم مطرح 
کرد. نایب رییس مجلس شورای اسلامی یادآورشد: در این قرارگاه رئیس مجلس یک 
نفر حقوقدان به عنوان نماینده خود انتخاب کرده است؛ رئیس کمیسیون تدوین آئین 
نامه داخلی و برخی از حقوقدانان شورای نگهبان و مرکز پژوهش های مجلس و برخی از 

اندیشکده های خارج از مجلس طرف مشورت هستند تا آئین نامه مجلس اصلاح شود.
وی با بیان اینکه هدف از این کار آسان کردن قانونگذاری در مجلس است، اظهارداشت: 
قصد داریم تا تعداد زیادی از قوانین کم کنیم و در بسته تنقیح  به سمت جامع نویسی گام 
برداشته و در کنار آن مجمع نخبگانی درست کنیم. نایب رییس اول مجلس خاطرنشان 
کرد: "در حوزه نظارت مجلس نیز سوال، استیضاح و تذکر را جزو قوانین داریم که بی فایده 
است؛ بر این اساس باید کاری کنیم که نظارت مجلس قدرت نفوذ داشته باشد و موجب 

بازدارندگی از فساد شود. "

دفتر جنبش امل در تهران:

 امام موسی صدر همچنان در بند است 
 دفتر جنش امل در تهران با اعلام اینکه امام موسی صدر همچنان در بند است و چشم 
انتظار رهایی، از همه کشورهای اسلامی و مجامع بین المللی خواست که پیگیر پرونده 

وی باشند. 
به گزارش ایرنا دفتر جنبش امل در تهران در بیانیه ای به مناسبت چهل و دومین سالگرد 
ربودن امام موسی صدر اعلام کرد: در 9 شهریور 1399، سال های اسارت امام موسی 
صدر و دو همراهش به 42 سال می رسد. ربودن شخصیتی تأثیرگذار در عرصۀ سیاسی 
و اجتماعی و دینی لبنان و منطقۀ خاورمیانه بدون هیچ پاسخ گویی منطقی و قانع کننده 
امری است شگفت و ناپذیرفتنی. در این بیانیه آمده است: جنبش أمل که خود مولودِ 
زمان آگاهی و تیزبینیِ امام موسی صدر است، از آغاز این ماجراجوییِ قذافیِ معدوم تلاش 
خود را به کار بست تا رهبر فرافرقه ای شیعیان لبنان را از اسارت برهاند و به عرصۀ فعالیت 
خود بازگرداند.  جنبش امل خاطرنشان کرد: حق آن بود که سران کشورهای اسلامی و 
مجامع بین المللی مدعی حقوق بشر اقداماتی چنان بکنند که مدت این اسارت به این 
عدد بهت آور نرسد. لذا مجموعۀ اقدامات صورت گرفته در خور شخصیت امام صدر نبوده 
است. به این دلیل ساده که او همچنان در بند است و چشم انتظار رهایی. باید امروز 
همه مان عزممان را جزم کنیم تا اسارتِ این سه همراه را پایان دهیم.  در بیانیه این حزب 
لبنانی با اشاره به مصادف شدن 9 شهریور امسال با عاشورای حسینی آمده است: امام 
صدر حق خواهی و عدالت گستری و ستم ستیزی را از مکتب آن پیشوای شهیدان آموخته 
بود. امیدواریم و از همۀ حق خواهان و عدالت گستران و در صدر همه از مسئولان جمهوری 

اسلامی ایران می خواهیم که با اقدامات خود این قصۀ رنج را زودتر ختم کنند.
 

سخنگوی وزارت بهداشت:

کرونا جان ۱۰۹ نفر دیگر را در ایران گرفت
 سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: تاکنون 375 هزار و 212 
نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده اند و با فوت 109 نفر در 24 ساعت 

گذشته، شمار جانباختگان این بیماری به 21 هزار و 571 نفر رسید. 
سیما سادات لاری روز دوشنبه درباره آخرین آمار مبتلایان قطعی به ویروس کرونا در 
کشور و موارد فوت ناشی از این ویروس افزود: در 24 ساعت گذشته تا ظهر روز ) دهم 
شهریور 1399( و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، هزار و 642 بیمار جدید مبتلا 
به کووید19 در کشور شناسایی شد و 573 نفر بستری شدند. با این حساب، مجموع 

بیماران کووید19 در کشور به 375 هزار و 212 نفر رسید.
وی ادامه داد: متاسفانه در طول 24 ساعت گذشته، 109 بیمار کووید 19 جان خود 

را از دست دادند و مجموع جانباختگان این بیماری تاکنون به 21 هزار و 571 نفر رسید.
سخنگوی وزارت بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون 323 هزار و 233 نفر از بیماران، 
بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین 3729 نفر از بیماران مبتلا به 
کووید19 در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند و تاکنون سه میلیون و 

231 هزار و 110 آزمایش تشخیص کووید19 در کشور انجام شده است.

غوغای فضای مجازی و 
اشک های واقعی 

به رغم همه نگرانی های پیش از محرم،  اینک در پایان 
عاشورا، می توانیم بگوییم امسال بیش از همیشه شاهد اعلای کلمه حسین )ع( در 
سراسر جهان بودیم و بیش از گذشته ابعاد الهی، معنوی، اخلاقی، انسانی، سیاسی 
و اجتماعی حرکت اصلاحی امام حسین )ع( مورد توجه قرار گرفت.  از نظر عناصر 
ارتباطی، لحظه لحظه ی حماسه ی عاشورا و حوادث پیش و پس از آن از چنان 
جامعیت و قدرت ارتباطی و رسانایی و ماندگاری بی نظیری برخوردار است که هر 
ضمیر انسانی در معرض آن قرار بگیرد، مخاطب و تحت تاثیر آن خواهد بود. این 
پیام به شکل حیرت انگیزی،  دقیق و جامع و صریح و ماندگار و هنرمندانه و اخلاقی 
و انسانی و عاطفی و عقلانی و معنوی و در کمال و اوج مطلق طراحی  و ارائه شده 
است که امکان تفسیر های واژگونه و چندگانه از آن در حداقل است و حسین )ع( و 
نهضت حسین )ع( ولو در معرض طوفان های تحریفی قرار گرفته باشد، به دشواری 
می تواند به گونه ای غیر از آن چه بوده است،  فهمیده شود و تحریف ها و تحریف 
گران خود را به سرعت رسوا می سازد. از این روی برخی تاملات و دلواپسی ها ی 
پیش از محرم درباره  عزاداری ها در سال جاری گرچه قابل درک است اما مبرهن 
بود که تغییر در شکل عزاداری ها، تاثیری در حرارت قلوب و دامنه ارتباطی پیام امام 
حسین )ع( ایجاد نخواهد کرد. پیامی که از حدود 1381 سال پیش )سال قمری(، 
به رغم شبیخون و سیطره مطلق استبداد یزید و تلاش پیوسته دشمنان اهل بیت 
علیهم السلام در میان بیابان های  کربلا مدفون نماند، اینک نیز به دلیل شیوع یک 
ویروس به  محاق نمی رفت. چرا که ماهیت پیام کربلا از جنس پیام های زوال پذیر و  
فراموش شدنی نیست. جنس پیام عاشورا  ماهیتا از جنس پیام های ماندگار آسمانی 
و برای خدا و به سوی خدا است و هر بار که خوانده می شود معنا و حلاوت تازه 
ای دارد و بیدار و منقلب می کند، فقط باید درست و بایسته روایت شود. از همین 
روی، شاهد بودیم که اصل عزاداری و بازخوانی پیام عاشورا هرگز بر زمین نماند. تنها 
تفاوت آن بود، که اگر در گذشته محور اصلی بر عزاداری های گروهی بود، امسال به 
دلیل شرایط کرونا و توصیه های مراجع تقلید و رهبران سیاسی و فکری مبنی بر لزوم 
تبعیت از دستورالعمل های بهداشتی، عزاداری ها از نظر مکانی بیشتر بر ابعاد منزل 
/ فضا ی باز حسینیه و از نظر رسانه ای بیشتر بر ابعاد تلویزیون / فضای مجازی  تکیه 
داشت و البته در کنار آن محرومیت، مواهب فراوانی نیز آفریده شد. حسینیه ها در 
برنامه های حضوری معدود از بعد شکلی نظم فوق تصور و آموزنده ای پیدا کردند و 
در فضای مجازی با ارتقاء ظرفیت ها در کنار نظم، کیفیت بسیار بهتری را ارائه داند. 
تلویزیون تلاش بسیاری داشت و از برنامه های آن شکایت  مهمی نشنیدیم. برنامه 
های خانگی وسعت معنی داری یافت و براستی بسیاری »هر خانه یک حسینیه« را 
محقق ساختند و خانواده ها در جمع کوچک اما پر معنای خود فرصت عزاداری و 
تامل بیشتر بر آموزه های حسینی  را پیدا کردند.  اما غوغای بزرگ امسال در انواع 
رسانه های فضای مجازی بود که به واقع بیش از هر زمان رنگ عاشورایی به خود 
گرفت و در نوع خود امواجی بلند و موثر و قدرتمند آفرید. ظرفیت  های  شگفت انگیز 
این فضا، شبکه ای بزرگ و جهانی از پیروان و شیفتگان نهضت حسینی را شکل داد 
که با تولیدات و بازنشر محتوای مناسب، و تحقق »هرشیعه یک پیام «، خلاء برنامه 
های حضوری را تا حد بسیاری جبران نمود و حتی به آن ارتقاء کمی و کیفی بخشید. 
در بعد جهانی، امسال بیش از گذشته و در اقصی نقاط عالم نام و کلمه پر مسمای 
حسین )ع( در رسانه های این فضا تکرار شد. پایگاه های خبری و محتوایی فراوانی 
به صحنه آمدند، پایگاه های پر شماری  تشکیل شدند، میلیونها حساب کاربری 
مجازی به نام و یاد حسین )ع( مزین شد، گروه های فراوان خانوادگی، یا  گروه های 
همفکری و کانال های پر تعداد و پر مخاطب مجازی  برای عزاداری و انتقال پیام های 
حسینی شکل گرفت، و مهم تر و عالی تر از همه به شکل زائدالوصفی فلسفه و آموزه 
های نهضت به ویژه ابعاد اخلاقی و انسانی و فرا مذهبی آن مورد توجه واقع شد. 
خصوصیت آسان تولید و تکرار پیام در این فضا، مردم را از مصرف کننده به تولید 
کننده و مشارکت کننده ارتقاء داد و مخاطبان را از تریبون های یک سویه به تریبون 
های چند سویه هدایت نمود و فرصتی فراهم آورد تا تحلیل ها و تفسیر ها و متون 
و نواها و الحان متنوع در کنار هم سنجیده شود و با زیر ذره بین قرار گرفتن همه 
چیز، دیگر هر تولید  یا ادعای ضعیف یا هر تحریفی اجبارا از تریبونهای یک سویه  
به مخاطبان تحمیل نشود و امکان سنجش و نقد آزادانه و و بهره مندی از بهترین 
تولیدات وبرنامه ها فراهم شود. هیچکس خود را مجبور به هیچ برنامه ای نمی دید 
و در صورت عدم رضایت از کیفیت یک برنامه بلافاصله می توانست برنامه با کیفیت 
تری را جایگزین کند.  همه این موارد به تناسب در ایران و عراق و آذربایجان و ترکیه 
و پاکستان و افغانستان و لبنان و کویت  اروپا و آمریکا و شرق دور و ... مشاهده شد. 
مجموعا امسال از دل »عسرت« کرونا، »یسری« آفریده شد و به برکت ظرفیت های 
استثنایی نهضت حسینی )ع(، یک نهضت پیام رسانی از سوی جوانان شیعه در 
ابعاد بین المللی و جهانی شکل گرفت که بنیانی قوی و شاکله ای بسیار وسیع با 
کیفیت و امید بخش برای شیفتگان مکتب جهانی امام حسین )ع( را نوید داد.  کلمه 
ی الهی حسین )ع(، کلمه ی ناب و موهبت و امانتی الهی و حبل المتینی است که 
اگر به واقع قدر دان آن باشیم و به آن تمسک جوییم و به درستی پیام آن را منتقل 
سازیم، راه جاودانگی خود و نجات بشریت را تضمین کرده ایم. شیعه اگر بخواهد 
با کلمه حسین )ع( می تواند زبان تکلم با جهان را بگشاید، چرا که ابعاد انسانی 
و فرامذهبی این فلسفه، این راه  و این کلمه ی توحیدی، کمتر از ابعاد مذهبی 
آن نیست.  امید است به زودی با کاسته شدن از خطر ویروس کرونا، برنامه های 
حضوری و سنتی که تردیدی در اهمیت و ضرورت آن وجود ندارد، روال عادی خود 
را بیابد، اما باید از آموزه ها و مواهب رویکردها و تجربه ی  سال جاری بهره کافی برد 
و تاثیر تنوع ناشی از فضای مجازی را بر حسینیه، منزل و تلویزیون جدی تر بگیریم.  
باور داشته باشیم در ماتم حسین )ع(، اشک های واقعی بی شماری پای  هیات ها 
و برنامه ها و پیام های فضای مجازی ریخته  و انتقال پیام هویت و کرامت انسانی 
سرعتی بی سابقه یافت. باور کنیم  فضای مجازی و رسانه های اجتماعی می توانند 
مکمل، متعادل ساز و فرصت آفرین بشوند و مهم تر از همه ی آنچه گفته شد، در 
شکل گیری زبان بین المللی و جهانی پیروان کلمه ی حسین )ع( نقشی حیاتی ایفا 
نمایند. در این فضا است که به آسانی پرچم حسینیه های بین المللی و فرامرزی در 
میان شیعیان ملل مختلف و شیفتگان حسین )ع( از هر ملیت و آیین افراشته می 
شود و ذهنیت و دکترین جهانی برای پیروان حسین )ع( و مکتب اهل بیت علیهم 
السلام ابعاد معنایی و واقعی خود را پیدا می کند و شبکه ای جهانی شکل می گیرد. 
به مدد همین فضای مکمل بود که در محرم امسال اعلای کلمه حسین )ع( را در 

سراسر جهان، بیش از پیش شاهد بودیم.

با صدو پیامی صورت گرفت:

قدردانی وزیر بهداشت از برگزارکنندگان 
مراسم عزاداری محرم 

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در پیامی از وعاظ ، مداحان، مدیران 
و اعضای هیئات مذهبی و مردم که در مراسم عزاداری محرم، شیوه نامه های 

بهداشتی را رعایت کردند، قدردانی کرد. 
به گزارش از وبدا، متن پیام قدردانی وزیر بهداشت به شرح زیر است:

وعاظ عالیقدر
مداحان ارجمند

مدیران و اعضاء محترم هیئات مذهبی
مردم شریف و بزرگوار

با آرزوی قبولی عزاداری  های همه عزیزان در دهه اول محرم الحرام و پاسداشت 
رشادت، آزادگی و مظلومیت سالار شهیدان حضرت اباعبدالله الحسین )ع( و 
یاران باوفایش مراتب قدردانی خود و کلیه همکارانم را از بزرگوارانی که در هوای 
گرم تابستان و در آفتاب داغ ظهر عاشورا در فضای باز و تحمل سختی بخصوص 
در استان های گرمسیر کشور، شیوه  نامه های بهداشتی را رعایت فرمودند اعلام 
می دارم. گرچه در نقاط محدودی گروه های اندکی به تمنای اینجانب و همکارانم 
وقعی ننهادند مع الوصف جمعیت کثیرعاشقان حضرت سیدالشهدا )ع( با رعایت 
کلیه اصول شرمسارشان کردند و تاسوعا و عاشورائی متفاوت و باشکوه در تاریخ 

کشورمان رقم زدند.
سلامتی، عزت و توفیق روزافزون همگان را از خداوند بزرگ مسئلت دارم.

اخبار

آیت الله رئیسی در جلسه شورای عالی قضایی:

اصلاح بسترهای فسادزا مهم تر از محاکمه مفسدان است

است  آن  بر  تصمیم  گفت:  پرورش  و  آموزش  وزیر 
که بازگشایی مدارس به جز در مناطقی که از سوی 
ستاد ملی مبارزه با کرونا قرمز اعلام شده، به صورت 

حضوری باشد. 
محسن حاجی میرزایی روز دوشنبه در چهارمین 
ویدئو  صورت  به  که  خبرنگاران  با  خبری  نشست 
کنفرانس برگزار شد، اظهار داشت: روز شنبه سال 
تحصیلی آغاز می شود. آغاز سال تحصیلی همواره 
زندگی  جریان  که  بوده  فرهنگی  مهم  رویداد  یک 
خانواده ها را متفاوت می کند و همه جامعه این روز را 

حس می کنند.
وی افزود: بازگشایی مدارس امسال با محدودیت و 
مشکلاتی رو به رو بوده، اما همه تلاش ها برآن است 
که آموزش با کیفیت به همه دانش آموزان ارائه شود، از 
این رو هیچ معلمی نمی تواند دانش آموز را از تحصیل 

محروم کند.
وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه اولویت با آموزش 
ادامه داد: هیچ  آموزان است،  برای دانش  حضوری 
آموزشی نمی تواند جایگزین آموزش حضوری شود، 
کارکردهای مدرسه در توسعه ارتباطات و شکل گیری 
شخصیت دانش آموزان و تقویت مهارت های اجتماعی 
دانش آموزان با هیچ روشی نمی تواند جبران شود، اما 
تنها موضوعی که توانسته موجب محدودیت آموزش 

حضوری شود، رعایت پروتکل های بهداشتی است.
حاجی میرزایی با بیان اینکه آموزش مجازی امسال 
با سال گذشته متفاوت است، خاطرنشان کرد: آموزش 
مجازی در سال تحصیلی گذشته زمانی آغاز شد که دو 
سوم سال تحصیلی طی شده بود و معلمان شناخت 
کافی نسبت به دانش آموزان داشتند، اما امسال اگر 
از آغاز آموزش به صورت غیر حضوری آغاز شود، این 
فرآیند با مشکلاتی مواجه می شود تا ارتباط برقرار 
شود، بنابراین اصل براین است که تعامل معلم و دانش 

آموز برقرار شود.
دانش  سلامت  حفظ  مسوولیت  شد:  یادآور  وی 
آموزان مسوولیتی مشترک میان آموزش و پرورش و 
خانواده ها است. سعی شده محیطی امن و مناسب 
در مدارس برای دانش آموزان آماده شود، البته در این 
زمینه خانواده ها نیز باید با آموزش و پرورش همراه 

باشند.
وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه مدارس با آغاز سال 

تحصیلی باید در فرآیند آموزش فعال باشند، اظهار 
داشت: معلمان در این فرآیند نقش متمایز و پیچیده 
دانش  به  درس  های  کلاس  در  ها  سال  آنها  دارند، 
آموزان آموزش می دادند، اما امسال در شرایط متفاوت 

کار خود را دنبال می کنند.
فرآیند  در  ها  خانواده  اگر  گفت:  میرزایی  حاجی 
دانش  آموزش  باشند،  نداشته  فعالی  نقش  آموزش 
آموزش  تجربه  شود.  می  رو  به  رو  مشکل  با  آموزان 
دانش  داد  نشان  گذشته  تحصیلی  سال  در  مجازی 

آموزان آموزش را با یادگیری دنبال می کنند.
آغاز آموزش تلویزیونی از ۱۵ شهریور 

وی درباره نقش صدا و سیما در فرآیند آموزش دانش 
آموزان اظهار داشت: تلویزیون با پوشش گسترده می 
تواند آموزش و پرورش را در این اقدام یاری کند، از 15 
شهریور آموزش تلویزیونی برای تمام دروس و پایه ها از 

اول تا دوازدهم اجرایی می شود.
وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: امسال تمام ایران 
به مدرسه تبدیل می شود، پیش تر 110 هزار مدرسه 
وجود داشت که امسال کار آنها با محدویت رو به رو 
شد، با وجود مدرسه تلویزیونی هر خانه یک مدرسه 

می شود.
حاجی میرزایی عنوان کرد: محتوای درسی از آغاز 
بارگذاری می شود و  سال تحصیلی در سامانه شاد 

کمک موثری برای دانش آموزان و خانواده هاست.
تراکم  حضوری  آموزش  موضوع  در  یادآورشد:  وی 
کلاس ها باید به گونه ای باشد که فاصله اجتماعی 
رعایت شود، از این رو دانش آموزان گروه بندی می 
شوند. برخی دروس که باید به صورت حضوری باشند 
و بخشی دیگر به تمرین و تکرار نیاز دارد که به صورت 
و  آموزشی  های  بسته  شود.  می  ارائه  حضوری  غیر 
آموزش تلویزیونی در کنار همه تمهیدات وجود دارد و 
سعی شده در این مدت هیچ دانش آموزی از تحصیل 

عقب نماند.
وزیر آموزش و پرورش همچنین در باره اقدامات انجام 
شده درخصوص لایحه تعارض منافع اظهار داشت: 
اطلاعات تفصیلی درخصوص تعارض منافع در حال 
حاضر جمع آوری شده است، تعدادی از همکاران که 
مدرسه داشتند، پس از اعلام این لایحه فعالیت خود را 

در مدارس متوقف کردند.
داشتند،  قصد  که  افرادی  همچنین  افزود:  وی 

فعالیت مدرسه داری را ادامه دهند، به زودی جا به 
جا می شوند. تمام تصمیم گیری های لازم در این 

خصوص این هفته گرفته می شود.
درصد   35 که  کرد  اعلام  پرورش  و  آموزش  وزیر 
مدارسی که کمتر از 50 دانش آموز دارند، می توانند 
با رعایت پروتکل های بهداشتی و فاصله اجتماعی 
در طول هفته برنامه حضوری برگزار کنند. اما شرایط 
در سایر مدارس متفاوت است و دانش آموزان باید به 

صورت حضوری در گروه های مختلف تقسیم شوند.
رعایت  بیشتر  تاکید  داد:  ادامه  میرزایی  حاجی 
اول  پایه  آموزان  برای دانش  بهداشتی  پروتکل های 
ابتدایی است که حتی می توانند به صورت محدود دو 
نفر  دو نفر در کلاس درس حاضر شوند تا تعامل با معلم 

داشته باشند.
وزیر آموزش و پرورش یادآور شد: آموزش رسمی از 
طریق بستر شبکه شاد پیش می رود. ظرفیت شبکه 
آموزش  برای  اما  است،  کرده   پیدا  توسعه  هم  شاد 
تکمیلی اگر قرار باشد مدرسه از پلتفرم دیگری استفاده 

کنند، باید در چارچوب مشخص باشد.
پرداخت پاداش پایان خدمت فرهنگیان تا 

پایان شهریور ماه 
وزیر آموزش و پرورش در پاسخ به سوالی درباره پاداش 
پایان خدمت فرهنگیان اظهار داشت: پاداش پایان 
خدمت فرهنگیان تا پایان شهریور ماه پرداخت می 
شود. حاجی میرزایی  همچنین درباره تامین نیروی 
انسانی در آموزش و پرورش اظهار داشت: امسال برای 
تامین نیروی انسانی گام های بزرگی برداشته شد و 20 
هزار نفر ظرفیت به دانشگاه فرهنگیان داده شد. 28 

هزار نفر از طریق ماده 28 جذب می شوند.
و  آموزش  اقتصادی  کمیته  درباره  همچنین  وی 
پرورش اظهار داشت: موضوع اقتصاد این وزارتخانه 
مهم و پیچیده است. یکی از ماموریت های این کمیته 
رسیدگی به صندوق ذخیره فرهنگیان و تصمیم گیری 
درباره وضعیت سهم فرهنگیان بود که در این راستا در 
ماه های اخیر 440 میلیارد تومان از مطالبات دولت 

وصول شد.
وزیر آموزش و پرورش افزود: سود سال 98 به میزان 
هزار و 100 میلیارد تومان است که برای توزیع میان 
است. همچنین  ریزی شده  برنامه  اعضای صندوق 

برای ارزش دارایی های آنها تصمیم گیری شد.

وزیر آموزش و پرورش:

بازگشایی مدارس به جز مناطق قرمز حضوری است

ابوالفضل فاتح*

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش گفت: در حوزه پرنده های بدون سرنشین 
پیشرفت هزار و 600 درصدی داشتیم و امروز می توانیم بر اساس نیاز، هر پرنده ای 

را تولید کنیم. 
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی ارتش، سرتیپ علیرضا صباحی فرد روز 
دوشنبه با بیان این که پدافند هوایی بنا بر فرمایشات مقام معظم رهبری خط مقدم 
مقابله با دشمنان است، گفت: پدافند هوایی مانند نیروی انتظامی که وظیفه 
برقراری نظم و امنیت روی زمین را دارد،  همان مسئولیت را در بحث آسمان بر عهده 

دارد.
صباحی فرد با اشاره به نقش پدافند در طول هشت سال دفاع مقدس اظهار 
 350 عراق  بعث  ارتش  هوایی  نیروی  تحمیلی،  جنگ  آغاز  از  قبل  داشت: 
جنگنده داشت، که در طول جنگ چندین بار ناوگان هوایی خود را بازسازی کرد 
و تعداد پایگاه های هوایی آنها پنج برابر شد به طوری که در پایان جنگ تعدادی 
از 700  ما بیش  فروند هواپیما رسید در حالی که  به 950  آن ها  جنگنده های 

هواپیمای آنها را ساقط کردیم.
وی ادامه داد: در طول هشت سال دفاع مقدس اجازه ندادیم حتی یک روز 

پایگاه های ما تعطیل شود و پدافند هوایی یک روز هم اجازه نداد شریان حیاتی 
اقتصاد کشور مختل شود. این در حالی بود که جزیره خارک به عنوان یکی از مراکز 
صادرات نفت ایران بیش از 1400 بار مورد تهاجم جنگنده های رژیم بعث عراق قرار 
گرفت و در آن جزیره پدافند هوایی ارتش توانست بیش از 50 فروند از جنگنده های 
آن ها را ساقط کنند. فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش به نقش پدافند هوایی در 
عملیات بیت المقدس اشاره کرد و گفت: در عملیات والفجر هشت پدافند هوایی 
بیش از 70 فروند از جنگنده های دشمن را ساقط کرد و نقش بسیار مهمی در این 
عملیات داشت. رزمندگان جمهوری اسلامی عملیاتهای خود را زیر چتر پدافند 
هوایی انجام می دادند و حتی در پایان جنگ پدافند هوایی 25 شهید در سایت 
سوباشی فدای انقلاب کرد. صباحی فرد خاطرنشان کرد: سایت سو باشی آن قدر 
برای ارتش رژیم بعث عراق مهم بود که فرمانده وقت نیروی هوایی عراق اعلام کرده 
بود اگر خلبان های ما نتوانند این سایت را بمباران کنند افتخار نابودی این سایت 
باید برای خودم باشد. وی افزود: پدافند هوایی ارتش در طول جنگ، مأموریت 
کشف و شناسایی بیش از 48 هزار هواپیما و بالگرد ارتش عراق را داشت. ضمن 

اینکه بیش از 700 فروند انواع پرنده های دشمن را سرنگون کردیم.

فرمانده پدافند هوایی ارتش خبر داد؛

توان تولید پرنده های بدون سرنشین کشور ۱۶ برابر شده است
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یکی از زمان هایی که افراد پروتئین کافی دریافت نمی کنند، وقتی است که 
دریافت کالری خود را به شدت محدود می کنند تا وزن کم کنند. اما محدود کردن 
مصرف پروتئین، عواقبی دارد. در این مطلب به شما خواهیم گفت اگر پروتئین 

کافی به بدنتان نرسانید چه اتفاقی در بدنتان روی خواهد داد. 
پروتئین یکی از سه درشت مغذی است که بدنتان برای سالم ماندن به آن نیاز 
دارد. دو درشت مغذی لازم دیگر برای بدن، کربوهیدرات ها و چربی ها هستند. 
در  پروتئین  اما  انرژی اند،  برای  بدن  اصلی  منابع  چربی ها،  و  کربوهیدرات ها 
دارد.  انرژی ذخیره شده  منبع  از  فراتر  نقشی  استرس،  یا  زمان های گرسنگی 
پروتئین، نقش های مهم دیگری هم در بدن انسان دارد. پروتئین برای ترمیم عضله 

بعد از ورزش نیز لازم است.
بیشتر افراد بی تحرک، به اندازه کافی پروتئین مصرف می کنند اما اگر شما ورزش 
می کنید، بیشتر از کسی که تحرکی ندارد به پروتئین نیاز دارید. در واقع، ورزشکاران 
دو برابر کسانی که ورزش نمی کنند به پروتئین نیاز دارند. آمینواسیدهای پروتئین 
به ترمیم عضله کمک کرده و مواد لازم برای ساختن بافت جدید عضله را تأمین 

می کنند.
یکی از زمان هایی که افراد پروتئین کافی دریافت نمی کنند، وقتی است که 
دریافت کالری خود را به شدت محدود می کنند تا وزن کم کنند. اما محدود کردن 
مصرف پروتئین، عواقبی دارد. در این مطلب به شما خواهیم گفت اگر پروتئین 

کافی به بدنتان نرسانید چه اتفاقی در بدنتان روی خواهد داد.
بیشتر احتمال دارد سراغ هله هوله خوری بروید

پروتئین، سیرکننده ترین درشت مغذی است. وقتی شما پروتئین کافی و سالم 
در وعده ی غذایی خود دریافت می کنید، زودتر سیر می شوید و طولانی تر سیر 
می مانید. پروتئین غذایی این قدرت را دارد که اشتهایتان را کنترل کند. در نتیجه 
شیرین  اسنک های  سراغ  دارد  احتمال  کمتر  خورده اید،  کافی  پروتئین  وقتی 
بروید و هله هوله خوری کنید. یکی از دلایل این که رژیم های غذایی پُرپروتئین به 

کاهش وزن کمک می کنند نیز همین مسئله است. در مطالعه ای کوچک، زنانی 
که رژیم غذایی با پروتئین های بیشتر داشتند، احساس سیری بیشتری می کردند 
و هورمون های کنترل کننده ی اشتها در بدنشان بیشتر ترشح می شد. وقتی شما 

اسنک یا کربوهیدرات تصفیه شده می خورید، از این امتیازات بی بهره اید!
یکی از دلایل این که پروتئین سیرتان می کند این است که ترشح هورمون سیری را 
که به آن PYY می گویند افزایش می دهد. در نتیجه کمکتان می کند زودتر احساس 
اگر عادت دارید یک کاسه غلات برای صبحانه  از غذا کنید.  سیری و رضایت 
بخورید، آن را با تخم مرغ عوض کنید تا ببینید احساس گرسنگی تان تا چه اندازه 

کمتر و کنترل می شود.
عضلاتتان را از دست خواهید داد

اگر به سختی تلاش می کنید تا با تمرینات قدرتی عضله بسازید، پس نیاز به 
پروتئین بیشتری برای ترمیم عضلات و ساختن بافت جدید عضلانی دارید. اگر 
دریافت کالری خود را محدود کنید تا وزن کم کنید، دریافت پروتئین تان نیز محدود 
خواهد شد. در نتیجه، این اتفاق می تواند سبب تخریب عضلاتتان شود. بدن 
شما فقط از درصد کمی از پروتئین به عنوان سوخت استفاده می کند، اما وقتی 
در حالت گرسنگی و کمبود انرژی قرار می گیرد، برای تأمین انرژی مورد نیاز خود 
سراغ پروتئین می رود و این پروتئین را از بافت عضلاتتان می گیرد. مطالعات نشان 
می دهند افراد می توانند با مصرف پروتئین بیشتر در زمانی که برای کاهش وزن 
تلاش می کنند و البته با کمک تمرینات قدرتی، از تخریب عضلات خود کم کنند. 

ضمناً کاهش وزن سریع نیز احتمال تخریب عضلات را افزایش می دهد.
کمبود پروتئین می تواند سرعت چربی سوزی را پایین بیاورد

مطالعه ای که روی 130 فرد دچار اضافه وزن انجام شد دریافت آن هایی که رژیم 
غذایی پُرپروتئین داشتند، در حالی که دریافت کالری خود را محدود کرده بودند، 
نسبت به کسانی که پروتئین کمتری مصرف می کردند، موفق شدند 53 درصد 
بیشتر از وزن بدن خود کم کنند. داشتن رژیم غذایی با پروتئین بیشتر کمک 

می کند بعد از کاهش وزن و رسیدن به وزن ایده آل، این وزن را بهتر حفظ کنید.
ضمناً اگر سعی دارید وزن کم کنید، به پروتئین بیشتری نیاز دارید. دریافت 
پروتئین کافی و انجام تمرینات قدرتی این اطمینان را به شما می دهد که بدنتان 
بیشتر از عضله، چربی از دست می دهد. همچنین، بدن شما برای هضم و گوارش 
یک وعده غذای پُرپروتئین مجبور است سخت تر کار کند تا هضم و گوارشی وعده 
وعده  در  بیشتری  پروتئین  که  وقتی  بنابراین،  پُرکربوهیدرات.  و  پُرچرب  غذای 
غذایی تان وجود دارد، کالری سوزی نسبتا بیشتری خواهید داشت. همان طور که 
گفتیم، با خوردن پروتئین ِ بیشتر، بیشتر احساس سیری می کنید و طی روز غذای 

کمتری خواهید خورد.
کم پروتئین خوردن می تواند بر خلق و خویتان اثر بگذارد

نیاز  پروتئین  آمینواسیدهای  به  مهم  عصبی  فرارسان های  تولید  برای  شما 
دارید. فرارسان های عصبی یا همان مواد شیمیایی مغز، بر خلق و خویتان نیز اثر 
می گذارند. این فرارسان های عصبی شامل سروتونین و دوپامین می شوند. عدم 
مصرف پروتئین کافی می تواند منجر به اختلالات خلقی مانند علائم افسردگی 
یا اضطراب شود. مطالعه ای که روی افراد بزرگسال دچار افسردگی صورت گرفت 
نشان داد یک سوم افرادی که رژیم غذایی شان پُر از حبوبات و ماهی بود، علائم 
افسردگی شان تا حدودی بهبود یافته بود. یادتان باشد، پروتئین در منابع غذایی 
گیاهی نیز وجود دارد و حبوبات و بنشن، یکی از منابع خوب گیاهی پروتئین 

هستند.
مقاومتتان در برابر عفونت ها کمتر می شود

درست همان طور که برای تولید هورمون های مؤثر در خلق و خو به پروتئین 
نیاز دارید، برای تولید آنتی بادی های جنگنده با عفونت نیز به پروتئین نیاز دارید. 
مطالعات نیز نشان داده اند مصرف پروتئین ناکافی بر گروهی دیگر از سلول های 
ایمنی به نام سلول های T که از شما در برابر عفونت های ویروسی محافظت می کنند 
اثر می گذارد. وقتی این سلول های ایمنی به درستی عمل نمی کنند، احتمال این 

که به عفونت دچار شوید نیز بیشتر است.
به ریزش مو دچار می شوید

بسیار محدود کردن کالری دریافتی یا محتوای پروتئین در رژیم غذایی، سبب 
کالری  شما  وقتی  شد.  خواهد  نیز  آن ها  ریزش  و  موها  شدن  کم حجم  و  نازک 
مصرفی تان را زیاد محدود می کنید، موهای شما از فاز رشد به فاز استراحت می رود و 
در نهایت به جایی می رسید که مدام موهایتان می ریزند و نمی توانید ریزش موها را به 
طور طبیعی جایگزین کنید. بین زمانی که مصرف کالری خود را محدود می کنید و 
ریزش موها می تواند سه ماه فاصله باشد. بهترین راه این است که زودتر روش تغذیه 

خود را تغییر دهید و مصرف پروتئین و کالری خود را بیشتر کنید.
میزان پروتئین مورد نیاز بدنتان را بین وعده های غذایی تان تقسیم کنید

بدن شما به یک باره نمی تواند پروتئین زیادی جذب کند و محدودیت هایی دارد. 
مقدار پروتئینی که بدنتان می تواند در یک وعده غذا جذب کند بین 20 تا 30 گرم 
است. پس سعی نکنید تمام پروتئین مورد نیاز خود را در یک وعده بخورید و آن را 
بین وعده ها و میان وعده های روزتان تقسیم نمایید. بعد از ورزش نیز یک اسنک 
دارای کربوهیدرات و پروتئین بخورید. شما می توانید پروتئین مورد نیاز خود را از 
منابع حیوانی یا گیاهی بگیرید. پس حتی اگر گیاهخوار هم باشید، می توانید 

پروتئین کافی بخورید، البته با برنامه ریزی و طبق اصول!
کلام پایانی

حالا دیگر می دانید چرا دریافت پروتئین کافی مهم است و چه اتفاقی می افتد اگر 
پروتئین کافی نخورید. همراه هر وعده و میان وعده غذایی تان منبعی از پروتئین 
نیز بگنجانید تا با مشکلاتی که در بالا گفتیم روبرو نشوید. دست کم 10 درصد از 
مجموع کالری دریافتی شما باید از پروتئین باشد. بیشتر کارشناسان عقیده دارند 

یک رژیم غذایی شامل 10 تا 35 درصد پروتئین، برای سلامتی مناسب است.

پیامدهای کمبود پروتئین؛

راهکارهایی برای مقابله با خستگی مادران باردار؛اگر پروتئین کافی نخورید چه اتفاقی برای بدنتان می افتد؟

با خستگی بارداری چه کنیم؟

به سختی می توانید سرتان را از روی بالش بلند کنید، تمام روز پاهای خود را از 
خستگی روی زمین می کشید و راه می روید و به محض این که به خانه می رسید 

دوست دارید روی تختتان دراز بکشید. این ها برایتان آشناست؟
  این طبیعی است که وقتی باردار هستید احساس خستگی کنید و خستگی 
از زایمان،  بارداری و چند هفته قبل  بارداری می تواند خصوصا در ماه های اول 

مشهودتر و آزاردهنده باشد.
خستگی بارداری از چه زمانی شروع می شود و کِی به پایان می رسد؟

خستگی از علائم اولیه ی بارداری است که تقریبا همه ی خانم ها در سه ماهه اول 
بارداری خود آن را تجربه می کنند. خستگی بارداری می تواند چند هفته بعد از انعقاد 
نطفه و لانه گزینی شروع شود. خستگی اوایل بارداری معمولا با شروع سه ماهه دوم 
بارداری بهتر می شود. خستگی بارداری اغلب مجددا در سه ماهه سوم بارداری 

برمی گردد، اما می تواند برای هر خانمی متفاوت باشد.
نکات و راهکارهایی برای خستگی بارداری

خستگی بارداری، علامتی محسوس از جانب بدنتان است که شما این روزها نیاز 
به استراحت دارید. پس به بدنتان گوش دهید و هرچقدر لازم است استراحت کنید. 

نکات زیر می توانند به شما کمک کنند:
با خودتان مهربان باشید

اگر اولین بار است بارداری را تجربه می کنید، از این فرصت برای مراقبت و توجه 
بیشتر به خودتان بهره ببرید. اگر در حال حاضر فرزندانی در خانه دارید، مجبورید 
به آن ها نیز توجه کنید. حالا زمانی نیست که بهترین کدبانوی خانه باشید؛ اصراری 
نداشته باشید ظرف ها همین الان شسته شوند و سعی کنید مثل قبل نگران نظافت 

و مرتب کردن مداوم خانه نباشید.
اگر برایتان این امکان وجود دارد که کسی را برای انجام کارهای خانه استخدام 
کنید، حتما این کار را بکنید. اما اگر چنین امکانی ندارید، پس باید بک برنامه ریزی 
خوب داشته باشید و لیستی از کارهای ضروری به صورتی تهیه کنید که مجبور 
نباشید پشت سر هم به آن ها بپردازید. اگر خسته هستید، از هر فرصتی برای 
استراحت کردن بهره ببرید و با خودتان مهربان باشید. چُرت های کوتاه طی روز 

بسیار لذت بخش هستند، مخصوصا الان که باردار هستید.
از اطرافیان کمک بخواهید

شما قرار است طی ماه های آینده کارها و مسئولیت های زیادی را متقبل شوید 
و روزهای پُرکاری پیش رو دارید. پس اجازه دهید همسر و دوستان و آشنایانتان 
بدانند خسته اید و به کمک و همراهی شان نیاز دارید. اگر کسی از اطرافیانتان به 
شما پیشنهاد کمک دارد، رد نکنید. حتی واگذار کردن خرید خانه به یک نفر دیگر 
می تواند انرژی خوبی برای شما ذخیره کند تا مثلا از آن برای یک پیاده روی سبُک 

در زمانی که دوست دارید استفاده کنید.
شب ها بیشتر بخوابید

شاید بدیهی به نظر برسد اما اگر احساس خواب آلودگی می کنید، حتی شب ها 
یک ساعت بیشتر خوابیدن در زمان بارداری می تواند نشاط قابل توجهی در صبح به 
شما بدهد. فقط حواستان باشد که در خوابیدن زیاده روی نکنید، زیرا خواب بیش از 

اندازه هم در واقع می تواند شما را بیشتر خسته و کسل کند.
سعی کنید بیشتر ریلکس کنید

در پایان روز خسته و فرسوده اید؟ شب قبل از خواب ریلکس کنید؛ پاهایتان را 
بالاتر از بدنتان قرار دهید و بدنتان را شُل کنید. برای خوابیدن لازم نیست منتظر 
شب و فرارسیدن زمان خواب باشید. چُرت های طول روز بسیار انرژی بخش هستند. 
حتی اگر نمی توانید بخوابید، فقط دراز بکشید و استراحت کنید. اگر شاغل هستید، 
شاید فرصت چُرت زدن نداشته باشید اما می توانید پاهایتان را روی میز بگذارید یا 

در ساعت ناهار و استراحت، در صورت امکان در اتاق استراحت کمی دراز بکشید.
از فرزندان خود کمک بخواهید

باردار بودن و داشتن فرزندانی دیگر در خانه می تواند بسیار خسته کننده باشد 
و دلایل آن نیز روشن است. شاید هم کمتر متوجه خستگی تان شوید، چون در 
حال حاضر به آن عادت کرده اید یا آن قدر مشغله دارید که توجهی به خستگی تان 

نمی کنید.
به هر حال، وقتی بچه هایی در خانه هستند که نیاز به مراقبت و توجه شما دارند، 
سخت است که خودتان را در اولویت قرار دهید، اما تلاشتان را بکنید. به بچه ها 
توضیح بدهید که داشتن کودکی در شکم که در حال رشد است کار بسیار سختی 
است و شما را خسته و خواب آلود می کند. از بچه ها بخواهید در کارهای خانه تا جایی 

که می توانند کمکتان کنند تا شما بتوانید بیشتر استراحت کنید. 
تشویقشان کنید زمان بیشتری به فعالیت های بی سروصدا اختصاص دهند، 
مثلا کتاب بخوانند یا پازل بازی کنند. زمان پیدا کردن برای استراحت کردن 
و چُرت زدن می تواند سخت باشد، اما اگر برنامه ریزی و زمان بندی کنید، به آن 

خواهید رسید.
خوب غذا بخورید

برای این که سطح انرژی تان را بالا نگه دارید، باید به طور پیوسته تغذیه کنید. 
رژیم غذایی مناسب بارداری را در پیش بگیرید و روی مواد غذایی سالم که انرژی 
کربوهیدرات های  و  پروتئین  مثلا  کنید،  تمرکز  می دهند  شما  به  طولانی تری 

پیچیده.
ضمنا شما باید حتماً کالری کافی دریافت کنید که البته در صورتی که دچار 
رژیم غذایی سالم و  بود. یک  باشید، کار سختی خواهد  تهوع های صبحگاهی 
متعادل، رمز یک بارداری سالم است. شاید به نظرتان برسد کافئین یا شیرینی )و 
یا هر دو با هم(، فوراً انرژی تان را بالا می برند و شما را از احساس خستگی نجات 
می دهند، اما اشتباه نکنید و سراغ شکلات و شیرینی و ... نروید. انرژی که این مواد 
غذایی به شما می دهند، افت ناگهانی انرژی را به همراه دارد که شما را خسته تر و 

عصبی خواهد کرد.
وعده های غذایی تان را بیشتر کنید

شما می توانید با خوردن شش وعده غذا در روز، خستگی بارداری تان را کاهش 
بدهید. شش وعده غذا در روز کمک می کند سطح قند خونتان یکنواخت بماند و 
انرژی پایدارتری نیز داشته باشید. پس به جای سه وعده غذای حجیم، شش وعده 
غذای کوچک تر و میان وعده مصرف کنید. پروتئین، کربوهیدرات ها و سایر مواد 

مغذی مفید در تمام وعده هایتان وجود داشته باشند.
ورزش کنید

درست است که در زمان خستگی، دراز کشیدن و لم دادن جذاب ترین گزینه ی 
ممکن است اما برعکس، مقداری تحرک و ورزش می تواند انرژی بخش تر از لم 
دادن روی کاناپه باشد. بنابراین از جایتان بلند شوید و کمی پیاده روی کنید. 
یوگا یا حتی یک پیاده روی کوتاه تا فروشگاه محل هم می تواند به شما انرژی 

بدهد.
کمی تحرک و فعالیت نه تنها سبب ترشح هورمون های خوب در بدنتان می شود و 
شما را شادتر می کند بلکه کمکتان می کند شب بهتر بخوابید. ضمناً ورزش هم برای 
شما و هم برای جنین در حال رشدتان مفید است. فقط زیاده روی نکنید؛ شما باید 

تحرک خود را با احساس انرژی به پایان برسانید، نه با بی حالی و ناتوانی.
یک پیشنهاد: اسنک سالم بخورید

بروید، در عوض نخودچی کم نمک  وقتی می خواهید سراغ بسته ی چیپس 
بخورید. نخودچی، اسنکی سالم و نمکی است که هیچ چربی افزوده ای ندارد. 
ضمنا نخود دارای مقدار مناسبی فیبر و پروتئین است و انرژی خوبی طی روز به شما 

می دهد.

قرمزی چشم وقتی رخ می دهد که رگ های چشم شما متورم 
یا تحریک می شوند. چشم قرمز که به آن چشم خونی نیز گفته 
می شود، می تواند وجود چندین مشکل مختلف سلامتی را نشان 
دهد. در حالی که برخی از این مشکلات خوش خیم هستند، 
برخی دیگر جدی بوده و نیاز به مراقبت های فوری پزشکی دارند. 
چشم قرمز شرایطی است که در آن سفیدی چشم )صلبیه( 
قرمز  چشم  ظاهر  می شود.  خونی  نقاط  دارای  یا  شده  قرمز 
می تواند بسیار متفاوت باشد. ممکن است این طور به نظر برسد 
که صلبیه چشم دارای خطوط پر پیچ و خم صورتی یا قرمز است و 

یا کل صلبیه صورتی یا قرمز رنگ به نظر برسد.
قرمزی چشم وقتی رخ می دهد که رگ های چشم شما متورم 
یا تحریک می شوند. چشم قرمز که به آن چشم خونی نیز گفته 
را  می شود، می تواند وجود چندین مشکل مختلف سلامتی 
این مشکلات خوش خیم  از  برخی  که  در حالی  نشان دهد. 
هستند، برخی دیگر جدی بوده و نیاز به مراقبت های فوری 

پزشکی دارند.
قرمزی چشم ممکن است دلیلی برای نگرانی باشد. با این 
حال، بیشترین مشکلات چشمی وقتی اتفاق می افتد که شما 

قرمزی همراه با درد یا تغییر در بینایی خود داشته باشید.
ممکن است قرمزی در یک یا هر دو چشم رخ دهد و می تواند با 
علائم مختلفی همراه باشد از جمله: · تحریک · سوزش · خارش 

· خشکی · درد · ترشح · اشک · حساسیت به نور · تاری دید
از  غیر  است علامتی  موارد، چشم خونی ممکن  بعضی  در 

قرمزی نداشته باشد.
چشم قرمز یا خون آلود، بسیار متداول است و دلایل زیادی 
دارد و معمولًا علامت سایر بیماری های چشم است که می توانند 

خوش خیم و یا جدی باشند.
اگر به طور ناگهانی دچار قرمزی چشم شدید، برای تعیین علت 

و درمان آن، به چشم پزشک مراجعه نمایید.
چه عواملی باعث قرمزی چشم می شوند؟

چشم قرمز به علت اتساع رگ های خونی ظریف که در بین 
صلبیه و غشای شفاف پوشاننده سطح چشم، جای گرفته است، 
رخ می دهد. ممکن است این رگ های خونی ریز که بسیاری از 
آن ها معمولًا غیرقابل دیدن هستند به دلایل محیطی یا سبک 

زندگی یا به دلیل مشکلات خاص چشمی متسع شوند.
چشم،  خستگی  حساسیت،  اثر  در  معمولا  قرمز  چشمان 
استفاده بیش از حد از لنزهای تماسی یا عفونت شایع چشمی 
مانند چشم صورتی ایجاد می شود. با این وجود، قرمزی چشم 
گاهی اوقات می تواند علامت جدی تر شرایط یا بیماری چشمی، 

مانند یوئیت یا گلوکوم باشد.
دلایل محیطی چشم قرمز عبارت اند از:

· آلرژن های موجود در هوا که باعث آلرژی چشمی می شوند
 ·  ... و  بنزین  سیگار،  آتش،  با  مرتبط  دود   · هوا  آلودگی   ·
هوای خشک )آب و هوای خشک، هوای کابین هواپیما، هوای 
ساختمان های ادراری و غیره( · گرد و خاک · قرار گرفتن در 

معرض مواد شیمیایی )کلر استخر و غیره(
آفتابی  عینک  )بدون  خورشید  نور  معرض  در  گرفتن  قرار   ·

جلوگیری کننده از اشعه ماوراءبنفش(
شرایط شایع چشمی که باعث ایجاد قرمزی چشم می شوند 
عبارت اند از: · خشکی چشم · آلرژی چشم · چشم صورتی · 

استفاده از لنزهای تماسی  · خستگی دیجیتال چشم
قرمزی چشم  ایجاد  باعث  که می تواند  شرایط جدی چشم 
شود عبارت اند از: · عفونت چشم · تروما یا آسیب دیدگی چشم 
· جراحی اخیر چشم )لیزیک، جراحی زیبایی چشم و غیره( · 

یوئیت · گلوکوم حاد · زخم قرنیه
همچنین عوامل مربوط به سبک زندگی می توانند در ابتلا به 
چشم قرمز نقش داشته باشند. به عنوان مثال، سیگار کشیدن 
)تنباکو یا ماری جوانا( قطعاً می تواند باعث ایجاد قرمزی چشم 
شود، همان طور که مصرف الکل زیاد می تواند چشم را قرمز کند. 
استفاده مداوم از دستگاه های دیجیتالی و خواب ناکافی از دیگر 

دلایل قرمزی چشم مربوط به سبک زندگی هستند.
چه زمانی باید با پزشک خود تماس بگیرید؟

اگر قرمزی چشم دارید، باید در صورت داشتن این شرایط با 
پزشک خود تماس بگیرید:

از یک هفته طول کشیده است. · شما  · علائم شما بیش 
چشم  درد  دچار   · می کنید.  تجربه  خود  بینایی  در  تغییراتی 
شده اید. · به نور حساس شده اید. · یک یا هردو چشمانتان ترشح 
دارد. · داروهایی مصرف می کنید که خون شما را رقیق می کند، 

مانند هپارین یا وارفارین )کومادین، جانتوفن(
اگرچه اغلب قرمزی چشم به دلیل جدی رخ نمی دهد، اما باید 

در صورت تجربه این موارد به اورژانس مراجعه کنید:
· چشمتان بعد از تروما یا آسیب دیدگی قرمز شده است.

· دچار سردرد و تاری دید هستید.
· هاله ها یا حلقه های سفید در اطراف نورها می بینید.

· حالت تهوع و استفراغ را تجربه می کنید.
چگونه می توان قرمزی چشم را درمان کرد؟

از آنجا که مشکل چشم قرمز می تواند به دلایل زیادی رخ دهد 
که برخی از آن ها به علتی جدی بروز می یابند، در صورت ابتلا به 
آن، باید فوراً به چشم پزشک مراجعه کنید. به خصوص اگر قرمزی 

ناگهانی باشد و یا با ناراحتی و تاری دید همراه شود.
التهاب  اگر قرمزی چشمتان به دلیل مسائل پزشکی چون 

ملتحمه و یا بلفاریت است، ممکن است بتوانید در خانه خود را 
درمان کنید. استفاده از کمپرس گرم روی چشم می تواند به 

کاهش علائم این مشکل کمک کند.
مطمئن  خود  دست های  شستن  از  همیشه  باید  همچنین 
از لمس کردن  از لوازم آرایشی و لنز استفاده نکنید و  باشید، 

چشم هایتان خودداری کنید.
اگر قرمزی چشم شما با درد یا تغییر در بینایی همراه است، باید 

برای معالجه به پزشک مراجعه کنید.
و  سلامتی  فعلی  شرایط  علائم،  مورد  در  شما  از  پزشک 
مشکلاتی که ممکن است باعث تحریک چشم شما شود، سؤال 
خواهد کرد. پزشک همچنین ممکن است چشم شما را معاینه 
کند و از محلول نمکی برای رفع هرگونه تحریک کننده در چشم 

استفاده نماید.
پزشک ممکن است بسته به تشخیص، درمانی را برای کاهش 
علائم تجویز کند که احتمالا شامل آنتی بیوتیک ها، قطره چشمی 

و مراقبت های خانگی خواهد بود.
قبل از درمان های خودسرانه با استفاده از قطره های رفع کننده 
قرمزی چشم، به چشم پزشک مراجعه کنید. این قطره ها ممکن 
است حاوی داروهایی به نام تنگ کننده عروق باشد که رگ های 
خونی صلبیه را کوچک می کنند. اما اگر در یک دوره زمانی، 
متناوباً از این قطره ها استفاده کنید، نیاز به استفاده بیشتر از 
آن ها برای جلوگیری از بازگشت چشم قرمز دارید. در صورت 
را  شدیدتری  چشم  قرمزی  است  ممکن  قطره،  مصرف  قطع 

تجربه کنید.
در بعضی مواردی که چشم بسیار تحریک شده است، ممکن 
است پزشک پیشنهاد کند که از چشم بند برای محدود کردن نور 

استفاده کنید تا به روند بهبودی کمک شود.
از آنجا که یکی از دلایل قرمزی چشم ها ورود اجسام ریز به 
داخل چشم هاست، اگر این اجسام مانند گرد و خاک بسیار ریز 
باشند، با جریان اشک بیرون می ریزند. اما اگر بزرگ تر باشند، 
گاهی نیاز می شوند که با ابزار مناسب و توسط یک متخصص 

خارج شوند. به طور معمول برای این کار، پلک باید توسط یک 
پزشک یا پرستار مجرب در این زمینه به سمت بیرون برگردانده 
شده و سپس با ابزاری مثل گوش پاک کن استریل، به آرامی و 
بدون آسیب زدن به بافت داخلی پلک یا چشم، جسم خارج 
شود. نکته مهم این است که هرگز نباید این کار توسط افراد غیر 

پزشک انجام گیرد.
عوارض قرمزی چشم چیست؟

بیشتر دلایل قرمزی چشم منجر به عوارض جدی نمی شود. 
اگر شما یک عفونت دارید که باعث تغییر دید می شود، این ممکن 
است بر توانایی شما در انجام کارهای اساسی مانند آشپزی یا 
رانندگی تأثیر بگذارد. اختلالات بینایی در این مناطق می تواند 

منجر به صدمات تصادفی شود.
عفونت هایی که تحت درمان قرار نمی گیرند نیز ممکن است 

منجر به آسیب دائمی چشم شود.
اگر قرمزی چشم در طی دو روز برطرف نشود، باید با پزشک 

خود تماس بگیرید.
چگونه می توانید از قرمزی چشم جلوگیری کنید؟

و  مناسب  بهداشت  رعایت  با  چشم  قرمزی  موارد  بیشتر 
قرمزی  باعث  می توانند  که  تحریک کننده هایی  از  جلوگیری 

شوند، قابل پیشگیری هستند:
برای جلوگیری از قرمزی چشم، این نکات را دنبال کنید:

· اگر در تماس با فردی هستید که به عفونت چشم مبتلا است، 
دستان خود را بشویید.

· هر روز آرایش خود را پاک کنید.
· از لنزهای تماسی بیش از حد استفاده نکنید.

· لنزهای تماسی خود را مرتباً تمیز کنید.
· از فعالیت هایی که می تواند باعث ایجاد چشم قرمز شود، 

جلوگیری کنید.
· از موادی که باعث تحریک چشمتان می شود، دوری کنید.

· اگر چشمانتان آلوده شده است، در صورت در دسترس نبودن 
مواد شستشوی چشم، بلافاصله آن را با آب بشویید.

علت قرمزی چشم ها؛

قرمزی چشم ها چه زمانی خطرناک است؟
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مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم، با اشاره به اقدامات انجام شده از سال 92 تا  
98 در این استان گفت: در دولت تدبیر و امید زیرساخت های فرهنگی استان از 7 

هزار و 500 متر مربع به 9 هزار و 807 مترمربع افزایش یافته است.
سید موسی حسینی کاشانی روز چهارشنبه  پنجم شهریور در گفت و گو با 
خبرنگاران، بهره برداری از کتابخانه مرکزی و مجتمع فرهنگی واقع در خیابان امام 
خمینی)ره( در دستور کار است که با تحقق این هدف گذاری، بخش دیگری از 

کمبود سرانه فرهنگی استان نیز مرتفع می شود.
وی اظهارداشت: با وجود افزایش 2 هزار مترمربعی زیرساخت فرهنگی در استان 
طی سال های اخیر همچنان این استان با استانداردها موجود در این زمینه فاصله 

دارد.
وی با تاکید بر پیگیری پرداخت مطالبات اهالی فرهنگ و هنر آسیب دیده ناشی 
از کرونا، گفت: تاکنون 11 میلیارد و 500 میلیون ریال تسهیلات توسط فعالان 
فرهنگی، هنری، رسانه ای و قرآنی قم در سامانه کارا ثبت شده که 3 میلیارد ریال از 

این تسهیلات پرداخت شده است.
حسینی کاشانی، ادامه داد: فرصت برای ثبت نام درسامانه کارا، ادامه دارد و 
فعالان فرهنگی،هنری، رسانه ای و قرآنی دارای بیمه استان تا 15 شهریور و فعالان 

فاقد بیمه تا پایان شهریور ماه فرصت ثبت نام دارند.
ارتقاء درجه ارشادقم از درجه یک به دو 

به دودر  از درجه یک  اداره کل  انجام شده، درجه  پیگیری های  با  افزود:  وی 
سال های اخیر پیدا کرد که این اقدام، موجب تخصصی شدن فعالیت های آن 

شده است.
اداره کل  این  از خدمات  یکی  درسال 92 هیچ  داد:  ادامه  کاشانی  حسینی 
الکترونیکی نبود و این در حالی است که امسال  23 خدمت و 43 زیرخدمت به 

صورت الکترونیکی ارائه می شود.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم، اظهار داشت: روند حرکت مجموعه اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی به سمت الکترونیکی کردن همه خدمات است و امسال 
تا پایان سال شاهد یک جهش در الکترونیکی کردن خدمات این اداره کل شاهد 

خواهیم بود.
وی با اشاره به آمار مقایسه ای سال 92 و 98 گفت: تعداد مجوز کتاب در این 
استان از 6 هزار به 10 هزار و 780، تیراژ کتاب از 15 میلیون و 186 هزار به 18 
میلیون 445 هزار نسخه و رقم خرید کتاب از ناشران توسط این اداره کل از 500 

میلیون تومان در سال 92 به 2 میلیارد و 200 میلیون تومان افزایش یافته است.
حسینی کاشانی، ادامه داد: تعداد موسسه های فرهنگی هنری قم از 224 در 
سال 92 به 379 موسسه افزایش یافته است ضمن این که در این مدت، تعداد 
تعداد  و  به 1329  از 1500  ناشران  تعداد  به 200،  از 110  قم  کتابفروشی ها 

چاپخانه ها از 232 به 297 مورد افزایش یافته است.
وی گفت: در سال های اخیر با وجود همه مشکلات و رکود زیاد در بخش چاپ 
و نشر، تعداد ناشران، چاپخانه ها و تولید کتاب به صورت سالانه همواره با افزایش 

چشمگیری مواجه بوده است.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم، با بیان اینکه نشریات چاپی، برخط و غیر 
برخط استان از 118 نشریه در سال 92 به 359 مورد در سال 98 افزایش یافته 
است گفت: تعداد نسخه روزنامه های چاپ شده سالانه استان از 3 میلیون 200 

هزار نسخه از  سال 92 به 4 میلیون و 174 نسخه در سال 98افزایش یافته است
حسینی کاشانی گفت: تعداد نمایش های استان از 12 در سال 92 به 49 نمایش 
در سال 98، تعداد سالن نمایش از 5 به 7، نمایش های هنری از 46 به 68 مورد و 

تعداد تماشاگران تئاتر نیز از 27 هزار به 113 هزار مورد افزایش یافته است.
قم جزو پنج استان برتر کشور درعلاقه مندی مردم به سینما 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم، ادامه داد: 2 هزار و 500 هنرجو در سال 92 
در استان مشغول فعالیت بودند که این تعداد در سال 98 به 3 هزار و 700 هنرجو 
افزایش یافته  که این نشان از افزایش عملکرد آموزشگاه های هنری در استان است.
وی با اشاره به عملکرد این اداره کل در حوزه توسعه زیرساخت های سینمایی 
گفت: سال 92 تنها 2 سینما با 3 سالن سینمایی در استان وجود داشت که این 

آمار امروز به 6 سینما و 9 سالن سینمایی افزایش یافته است.
حسینی کاشانی، اظهار داشت: ظرفیت صندلی از سال 92 تا 98  از 800 به یک 
هزار و 700  صندلی افزایش یافته است که با بهره برداری از سینماهای در دست 
احداث استان تا پایان امسال تعداد صندلی های سینمایی استان به سه برابر آمار 

سال 92 افزایش می یابد.
وی با بیان اینکه تعداد تماشاگران سینمایی استان از 178 هزار تماشاگر در سال 
92 به 604 هزار تماشاگر در سال 98 افزایش یافته است، گفت: از نظر تعداد 
تماشاگران سینمایی، قم جزو پنج استان برتر کشور از نظر علاقه مندی مردم به 

سینما است.
کسب  رتبه اول شورای فرهنگ عمومی قم درکشور 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم، با بیان اینکه تعداد موسسه های قرآنی قم 
از 21 موسسه در سال 92 به 56 موسسه در سال 98 و تعداد شرکت کنندگان در 

مسابقات قرآن و عترت نیز از 2 هزار و 340 به پنج هزار و 225 نفر افزایش یافته است، 
گفت: قم رتبه اول مشارکت در آزمون قرآن و عترت در کشور را دارد که این رتبه در 
سال های اخیر حفظ شده است که نشان از فعالیت گسترده موسسه های قرآنی 

در استان است.
وی با تاکید بر اینکه مصوبه های شورای فرهنگی عمومی استان رویکرد عملیاتی 
در سال های اخیر تغییر کرده است، گفت: قم در ارزیابی های انجام شده شورای 

فرهنگ عمومی رتبه اول کشور را کسب نموده است.
 قم متولی برگزاری چهار طرح ملی در سطح مساجد کشور

 مدیر ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مساجد استان قم  نیز در این 
نشست خبری ا اشاره به انتخاب قم به عنوان پایتخت فرهنگ و هنر مساجد ایران 
اسلامی)فهما( گفت: به منظور استفاده از این ظرفیت، قم متولی برگزاری چهار 

طرح ملی در سطح مساجد کشور شد.
حجت الاسلام والمسلمین سعید روحانی افزود: از این طرح ها، 2 مورد در شرف 
اجرایی شدن است و 2 طرح نیز در مرحله تامین اعتبار قرار دارند که با تامین اعتبار، 

به سرعت اجرایی می شود.
وی ادامه داد: طرح »مسجد، مدرسه و خانواده« به منظور پیوند میان مسجد و 
مدرسه، طرح »مهد فهما« به منظور هدفمند کردن آموزش ها در مهدهای کودک، 
طرح »کوثر پرفروغ« باهدف تبیین شخصیت حضرت معصومه)ص( و همچنین 
طرح »گنبد فیروزه ای« باهدف سبک زندگی مهدوی چهار طرحی است که قم 

متولی برگزاری آن ها در کشور شده است.
سال   10 نتیجه  قم  مساجد  شبکه سازی  و  توانمندسازی  اینکه  بابیان  وی 
برنامه ریزی در این استان است، گفت: طرح »آفاق اندیشه« باهدف توانمندسازی 
کادر کانون های فرهنگی هنری مساجد، طرح »ثقلین« به منظور ترویج معارف 
اهل بیت)ع(، طرح »سفیران آسمانی« و همچنین طرح »سه شنبه های تکریم« 
به منظور تکریم خانواده های شهدا ازجمله طرح هایی است که در قالب فهما 

به صورت استانی در قم برنامه ریزی شده است.
وی گفت: باید از ظرفیت انتخاب قم به عنوان پایتخت فرهنگ و هنر مساجد 
استان به منظور برنامه ریزی برای انجام اقدام های موثر در سطح مساجد کشور تا 

پایان 1400 بهره جست.
روحانی بابیان اینکه هم اکنون یک مسجد قم دارای فعالیت بین المللی و تعداد 
محدودی نیز فعالیت ملی دارند افزود: باید با استفاده از فرصت انتخاب قم به عنوان 
پایتخت فهما، تعداد مساجد استان که دارای فعالیت ملی و بین المللی هستند 

افزایش یابد.
وی خاطرنشان کرد: فهما رویداد ملی است که برای نخستین بار در سطح کشور 
امسال برگزار که طی آن  قم تا سال 1400 به عنوان پایتخت فرهنگی و هنری 

مساجد کشور انتخاب شد.
وی گفت: در این طرح تمام فعالیت کانون های فرهنگی هنری مساجد کشور در 
هشت رشته ارزیابی شده است که قم در تمام این رشته ها موفق به کسب رتبه برتر 
و درمجموع نیز بافاصله زیاد نسبت به سایر استان ها، اول شد به همین دلیل قم 
طی آیینی با حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در این استان به عنوان پایتخت 

فهما انتخاب گردید.
مدیر ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مساجد استان قم ادامه داد: 
کار تشکیلاتی در سطح ستاد و کانون ها، آموزش و توانمندسازی ارکان مساجد، 
شبکه سازی فرهنگی در عرصه مساجد، مدیریت جهادی با نگاه تکلیف مدارانه و 
ارتباط مستمر با کانون ها و ارکان مساجد، توجه به ظرفیت نخبگان و خواهران، 
تعاملات بسیار بالا با دیگر مراکز فرهنگی و ورود به عرضه های مختلف اجتماعی 
و ارائه خدمات شاخص هایی است که کانون های فرهنگی بر اساس آن ارزیابی 

شده اند.
وی شبکه سازی کانون های فرهنگی مساجد قم را ازجمله اقدام های مهم و 
ریشه ای در این استان دانست و گفت: 95 درصد مساجد استان دارای تشکیلات 

قوی و آموزش دیده درزمینهٔ های مختلف هستند.

 امام جمعه شهر قنوات:

زیرساخت های شهری قنوات
  باید کامل شود

 امام جمعه شهر قنوات قم گفت: باوجوداینکه سرریز جمعیتی قم به شهر قنوات 
هدایت  شده اما زیرساخت برای اسکان و خدمات رسانی به آنان هنوز کامل نشده است.

حجت الاسلام والمسلمین  رضا کرمی  پور در آیین افتتاح طرح های عمرانی شهر 
قنوات قم به مناسبت هفته دولت، اضافه کرد: توجه مدیران استانی به بخش های تابعه 

باید بیشتر شود.
وی ادامه داد: مصوبات سال گذشته شهر قنوات در هفته دولت هنوز اجرایی نشده و 

بر روی زمین باقی مانده است.
کرمی پور یادآور شد: زیرساخت های دسترسی به قنوات به ویژه در مسیرهای منتهی 

به این شهر در حال نابودی کامل است.
امام جمعه شهر قنوات ابراز کرد: مشکل کمبود آب، برق و اینترنت در شهر قنوات 

باوجود چند سال پیگیری هنوز حل نشده است.
وی اظهار داشت: بسیاری از مشکلات و کمبودهای بخش قنوات با اعتبارات اندکی 

برطرف می شود نیازی به منابع هنگفت ندارد.
شهردار شهر قنوات قم نیز در ادامه بیان کرد: احداث ناحیه صنعتی در این شهر 

باوجود گذشت یک سال از تصویب آن همچنان اجرایی نشده است.
رضا شکاری تصریح کرد:زیرساخت های شهری در بافت های جدید با توجه به سرریز 

جمعیت پیش بینی  نشده است.
وی افزود: باوجوداینکه قنوات قطب تولید شیر در قم است اما دام پروران نسبت به 

اختلاف قیمت این محصول باقیمت تمام شده گلایه دارند.
شکاری اظهار کرد: از 19 پروژه شهر قنوات در هفته دولت 3 پروژه با سرمایه گذاری و 

مشارکت بخش خصوصی به بهره برداری خواهد رسید.
وی گفت: همچنین به مناسبت هفته دولت قرارداد خرید 40 هزار مترمربع آسفالت 

به همراه 10 هزار متر جدول گذاری نهایی می شود.
19 پروژه عمرانی، فرهنگی، خدماتی و فناوری شهرداری قنوات روز چهارشنبه 
با حضور بهرام سرمست استاندار قم و احمد امیرآبادی فراهانی نماینده مردم قم در 

مجلس شورای اسلام افتتاح و کلنگ زنی شد.
 

رئیس دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم  مطرح کرد :

توجه دفتر تبلیغات اسلامی به ابزارهای 
نوین در تبلیغ دین

رئیس دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم با بیان این که سوگواره اشراق تلاشی 
برای پاسداشت نهضت حسینی، گفت: این سوگواره نشان دهنده توجه دفتر تبلیغات 

اسلامی به حضور در فضای مجازی و استفاده از ابزار هنر و رسانه است. 
حجت الاسلام والمسلمین احمد واعظی در دیدار با دست اندرکاران هفتمین 
سوگواره مجازی »اشراق« اظهار کرد: دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم مأموریت 

و وظایف بسیاری در حوزه های آموزشی، پژوهشی، فرهنگی و تبلیغی دارد.
وی با بیان اینکه ما همیشه در فعالیت های فرهنگی و تبلیغی در معرض نگاه تک 
وجهی هستیم، گفت: گاهی در حوزه به گوش می رسد که رسالت دفتر تبلیغات 
اسلامی، محدود به تبلیغ چهره به چهره است که این نوع نگاه تک بعدی، بسیار آسیب 

زا محسوب می شود.
رئیس دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم با اشاره به اینکه این دفتر از گذشته 
تاکنون به ابعاد مختلف تبلیغی و فرهنگی توجه داشته است، تصریح کرد: وجود بخش 
فرهنگی هنری و بوجود آمدن اداره کل تبلیغ نوین و راه اندازی معاونت فضای مجازی، 
هنر و رسانه در این دفتر، نشان دهنده گریز دفتر از نگاه تک بعدی به فعالیت های 

تبلیغی است.
وی افزود: دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم توجه وافری به ظرفیت ابزارهای 
نوین برای تأثیر گذاری اجتماعی و تبلیغی دارد و همواره تلاش داشته تا در حد توان 

خود در این زمینه گام بردارد.
حجت الاسلام والمسلمین واعظی با اشاره به برگزاری هفتمین دوره سوگواره 
مجازی »اشراق« اظهار کرد: این سوگواره نشان دهنده توجه دفتر تبلیغات اسلامی به 
حضور در فضای مجازی، استفاده از ابزار هنر و رسانه جهت اقامه عزای حسینی)ع(، 
غنی سازی فرهنگ عاشورا و زنده نگه داشتن یاد و خاطره شهدای بزرگی که این 
میراث عظیم فرهنگی را نه تنها برای جهان تشیع و اسلام، بلکه برای همه بشریت 

به جا گذاشته اند.
وی نهضت حسینی را فرا تاریخی، فرا نسلی و فرا مذهبی دانست و گفت: در ابعاد 
مبنایی نهضت حسینی، تأکید بر ارزش هایی مانند حق طلبی، عدالت طلبی و ظلم 
ستیزی، آزادگی و شرافت است که در واقع ارزش های فطری بشر را شامل می شود و 
صرف نظر از تعلقات نژادی و مذهبی، بشریت نسبت به این ارزش ها در درون و فطرت 
اخلاقی خودش گرایش دارد؛ فعالیت های سوگواره »اشراق«، تلاشی برای پاسداشت 

و زنده نگه داشتن این میراث عمیق فرهنگی است.

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم مطرح کرد:

نبود زمین برای ساخت مدرسه در مناطق 
جدید شهری 

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم گفت: در مناطق جدید شهری و 
مناطقی که رو به توسعه است، زمینی برای ساخت مدرسه وجود ندارد. 

محسن پورگلیان افزود: زمین آموزشی درمناطقی از جمله شهرک پردیسان، شهرک 
قدس، انسجام، بلوار 15 خرداد، بلوار غدیر و شهرک فاطمیه قم که در مسیر توسعه 

قرار دارند، توسط دستگاه های مسئول کمتر و یا اصلا دیده نشده است.
وی اضافه کرد: به عنوان مثال در بلوار غدیر قم با وجود صدور هزاران پروانه ساخت 
واحدهای مسکونی، ولی هنوز یک مترمربع نیز زمین به آموزش وپرورش واگذار نشده 

تا بتوانیم از طریق خیران اقدام به احداث مدرسه نماییم.
وی با تاکید بر این که نبود زمین از مشکلات جدی آموزش وپرورش است، گفت: در 
محدود برخی مناطق جدید شهری مانند شهرک پردیسان و شهرک قدس که وظیفه 
واگذاری زمین بر عهده اداره کل راه و شهرسازی است، مشکل کمتر است و حداقل 

زمین های موردنیاز در نظر گرفته شده و باید واگذار شود.
پورگلیان خاطرنشان کرد: در محدوده شهر که واگذاری زمین وظیفه شهرداری 

است، مشکلات بیشتر است.
وی بیان کرد: مدارس قم در 68 منطقه تقسیم بندی و اطلاعات مدارس به طور 
کامل احصا شده است؛ برخی مناطق به لحاظ افق آموزشی سبز است به این معنا که 

مدارس این مناطق به صورت یک شیفته هم قابل مدیریت است.
وی افزود: در برخی مناطق، مدارس 2 شیفته نیز قابل ارائه خدمات است  و در 
برخی دیگر که قرمز است، یعنی ممکن است مدیریت مدارس به صورت 2 شیفته نیز 
پاسخگوی نیاز نباشد. برای سال تحصیلی جدید، 670 فضای فیزیکی و پنج هزار و 
800 کلاس درس آماده شده و تعداد کد فضاهای آموزش وپرورش قم حدود یک هزار 

و 300 واحد است.

توسط پایگاه درمان سیدالشهداء )ع( انجام شد؛

توزیع ۲ هزار بسته کمک های مومنانه
 در دهه اول محرم

 در دهه اول محرم بیش از 2 هزار بسته کمک مومنانه شامل حبوبات، برنج، روغن 
و نوشت افزار بین نیازمندان و آسیب دیدگان ناشی از بیماری کرونا توسط پایگاه درمان 

صلواتی سید الشهدا)ع( توزیع شد.
محمد خامه یار در گفتگویی با اشاره به اینکه پایگاه درمان صلواتی سیدالشهدا )ع( 
تاسوعا و عاشورا امسال بهدلیل شیوع ویروس کرونا خدمات درمانی به شیوه ای دیگر به 
عزاداران حسینی در روزهای تاسوعا و عاشورای حسینی ارائه شد، گفت: این خدمات 
شامل مشاوره، غربالگری و تب سنجی در محل درمانگاه و اعزام 20 تیم پزشکی به 

منازل بیماران نیازمند است.
مدیر اجرایی پایگاه درمان صلواتی سیدالشهدا )ع(، افزود: در دهه اول محرم بیش 
از 2 هزار بسته کمک مومنانه معیشتی شامل حبوبات، برنج، روغن و نوشت افزار بین 
نیازمندان و آسیب دیدگان از بیماری کرونا توسط پایگاه درمان صلواتی سید الشهدا 

)ع( توزیع شد.
گفتنی است، پایگاه درمان صلواتی سیدالشهدا )ع( قم در روزهای تاسوعا و عاشورا 
برپا شده و در 20 سال گذشته پزشکان عمومی، متخصص و فوق تخصص جهادی 

مردم عزادار را رایگان ویزیت کرده اند.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم  خبرداد:

افتتاح 3۵ پروژه با بیش از ۲۱ میلیارد 
تومان اعتبار 

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم گفت: در هفته دولت 35 پروژه با 
21 میلیارد و 557 میلیون تومان اعتبار افتتاح خواهد شد که این پروژه ها علاوه بر 
افزایش اشتغال زایی مناطق مختلف استان قم در آینده، به صورت موقت برای 663 

نفر نیز اشتغال زایی به دنبال داشته است.
در  اظهار کرد:  فرا رسیدن هفته دولت  به  اشاره  با   سید محمدتقی سجادی 
حوزه های بیابان، جنگل، مرتع و آبخیزداری پروژه های مختلفی برای افتتاح در هفته 

دولت در نظر گرفته شده است.
وی با اشاره به اجرای پروژه های حوزه بیابان با محوریت نهال کاری، مراقبت و 
آبیاری در سطح دو هزار و 100 هکتاری از منطقه کوه نمک بخش مرکزی مطرح 
کرد: پروژه حوزه بیابان 8 میلیارد و 400 میلیون تومان هزینه شده و به صورت موقت 

برای 410 اشتغال زایی شده است.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم خاطرنشان کرد: مدیریت هرزآب 
در سطح 456 هکتار از منطقه کوه نمک از جمله دیگر پروژه های مورد نظر در حوزه 
بیابان است که برای آن بیش از 420 میلیون تومان هزینه و برای 45 نفر به صورت 

موقت اشتغال زایی شده است.
یاد  مرتع  در حوزه  نیزار  آباد  از حسین  در سطح 234 هکتار  بوته کاری  از  وی 
کرد و گفت: این پروژه با 844 میلیون تومان اعتبار برای 65 نفر به صورت موقت 

اشتغال زایی داشته هر چند هدف اصلی این پروژه ها اشتغال زایی نیست.
سجادی با بیان اینکه نهالکای 130 هکتاری  و بذرکاری بادام کوهی و ارژن 20 
هکتاری در حوضه آبخیز و مراتع علی آباد نیزار در قالب پروژه های جنگل اداره کل 
منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم دنبال می شود، گفت: برای پروژه های جنگل 

542 میلیون تومان هزینه و به صورت موقت برای 60 نفر اشتغال ایجاد شده است.
وی خاطرنشان کرد: عملیات آبخیزداری حوضه آبخیز دره سلیمان کهک با یک 
سازه گابیون بندی به حجم  750 مترمکعب و سه بند سنگی و ملاتی به حجم هفت 
هزار و 700 مترمکعب با بیش از دو میلیارد و 303 میلیون تومان انجام شده که 20 

نیروی کار برای اجرای این عملیات تلاش کرده اند.
سجادی از اجرای عملیات آبخیزداری در حوضه های آبخیزخدیجه خاتون و چاله 
گنبد و محمودآباد بخش سلفچگان با یک سازه گابیون  بندی به حجم  هزار و 200 
مترمکعب و تعداد 9 سازه بند سنگی و ملاتی به حجم 6 هزار و 200 مترمکعب 
یاد کرد و گفت: در این حوضه ها سه میلیارد و 300 میلیون تومان هزینه شده و در 

مجموع 25 نفر با اجرای آن ها اشتغال داشته اند.
وی یادآور شد: در عملیات آبخیزداری حوضه آبخیز ونارچ با استفاده از ظرفیت 20 
نیروی کار یک سازه گابیون بندی به حجم  300 مترمکعب و 10 سازه بند سنگی 
وملاتی به حجم هفت هزار و 500 متر مکعب با اعتباری بیش از دو میلیارد و 972 
میلیون تومان ایجاد شده است. مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم گفت: 
عملیات آبخیزداری حوضه آبخیز وزوا دهستان قاهان با سه سازه گابیون بندی به 
حجم  813 مترمکعب و تعداد دو بند سنگی و ملاتی به حجم سه هزار و 137 متر 
مربع با هزینه ای بیش از 2 میلیارد و 767 میلیون تومان انجام شده که به صورت 

موقت برای 18 نفر اشتغال زایی داشته است.
وی ادامه داد: پروژه ها و فعالیت های منابع طبیعی و آبخیزداری با هدف حفظ آب 
و خاک، افزایش پوشش گیاهی، تغذیه سفره های آب زیر زمینی و قنوات و چاه ها 
و غیره اجرا می شوند و اشتغال اینگونه طرح ها زودهنگام نبوده و اثرات آن ها در 
طولانی مدت و سالیان متمادی پس از اجرا در اشتغال منطقه قابل مشاهده خواهد 
بود. سجادی خاطرنشان کرد: در مجموع در هفته دولت 35 پروژه با 21 میلیارد 
و 557 میلیون تومان اعتبار افتتاح خواهد شد که این پروژه ها علاوه بر افزایش 
اشتغال زایی مناطق مختلف استان قم در آینده، به صورت موقت برای 663 نفر نیز 

اشتغال زایی به دنبال داشته است.

 فرماندار قم :

بهداشت کرونا در نانوایی های قم 
مطلوب نیست

فرماندار قم با اشاره به نظارت بر واحدهای نانوایی ها گفت: نانوایی ها در حد مقدور 
بهداشت کرونا را رعایت می کنند اما باید به حد مطلوب و استاندارد برسیم.

مرتضی حیدری روز پنج شنبه در جلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی و عملیات 
فرماندهی پاسخ به بحران در تالار کرامت استانداری قم اظهار داشت: تاکنون 200 
واحد نانوایی در قم مورد بازدید بهداشتی قرار گرفته و فرم های ارزیابی نیز تکمیل 

شده است.
در این راستا وضعیت واحدهای فوق از نظر پوشیدن ماسک، استفاده از روپوش، 
رعایت فاصله گذاری اجتماعی و وضعیت بهداشت فردی و گندزایی محیط بررسی، 

و تذکرهایی نیز به آنها داده شد.
حیدری با بیان اینکه جمع بندی نتایج حاصل از این بازدیدها هفته آینده ارائه می 
شود استفاده از پول نقد برای خرید نان را عمده ترین معضل بهداشتی نانوایی های 
قم عنوان کرد و گفت: برای ترغیب مشتریان نانوایی ها به استفاده از کارت های 
بانکی نیز پوسترهای تبلیغاتی تهیه شده تا همگان به نقش پول نقد در شیوع ویروس 

کرونا آگاهی پیدا کنند.
وی تصریح کرد: نانوایی های قم در حد مقدورات خود مسائل بهداشتی را رعایت 

می کنند ولی باید به حد مطلوب و استاندارد برسیم.
حیدری همچنین با بیان اینکه ماسک مورد نیاز نانوایی های قم نیز تهیه شده 
است گفت: به نظر می رسد که نانوایی های قم در شرایط شیوع کرونا به تغییر سبک 
زندگی تَن می دهند. فرماندار قم تحول در شیوه پخت و پز و همچنین نوع نان را 
ضروری دانست و گفت: چون قیمت آرد سراسری است و به یک روال یکسان عرضه 

می شود، تحقق این امر امکان پذیر نیست.
وی با بیان اینکه شیوه های پخت نان نسبت به گذشته تفاوت محسوسی پیدا کرده 
و ما و اتحادیه نانوایان استان نیز به این موضوع توجه داریم گفت: برخی نانوایی ها 
نان هایی را ارائه می دهند که فوق العاده مورد استقبال مردم قرار می گیرد ولی چون 

آرد سهمیه ای است کمتر می توانیم مجوز بدهیم.
وی ابراز امیدواری کرد: با سیاست گذاری مناسب در شورای گندم، آرد و نان 
استان بتوانیم شیوه پخت و پز را دگرگون کنیم هر چند نان های سنتی خیلی با 
کیفیت تر از نان های فعلی بودند. در حال حاضر حدود 800 نانوایی در قم فعال 

می باشد.

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم:

۲۴ هزار راس گاو شیری در قم وجود دارد 
قطب های  از  یکی  قم  این که  به  اشاره  با  قم  کشاورزی  جهاد  سازمان  رییس 
دامپروری و تولید محصولات دامی کشور است،  گفت: در همین رابطه سالانه بیش 

از 156 هزار تن شیر در این استان تولید می شود.
عباس پورمیدانی بیان کرد: تلاش برای ارتقا سطح سلامت مردم با تامین غذای 
سالم ازجمله اهداف اصلی سازمان جهاد کشاورزی قم در سال جهش تولید است 
که در همین رابطه با همکاری دامداران استان، شیر سالم و باکیفیت در حجم وسیع 

تامین و به بازار برای تولید انواع محصولات لبنی و مصرف خوراکی عرضه می شود.
وی با اشاره به این که بیش از 24 هزار راس گاو شیری در استان وجود دارد،  افزود: 
شیر تولیدشده در دامداری های استان بلافاصله در اختیار کارخانه های تولیدکننده 

محصولات لبنی قرارگرفته تا برای عرضه انواع محصولات مورداستفاده قرار  گیرد.
وی ادامه داد: محصولات لبنی تولیدشده در قم علاوه بر تامین بازار استان به سایر 
مناطق کشور نیز صادر می شود و به دلیل کیفیت بالا، وضعیت فروش مناسبی دارد.
پورمیدانی گفت: تامین پایدار امنیت غذایی مردم و اصلاح تغذیه شهروندان را 
به صورت مستمر پیگیری می کنیم و در همین رابطه با انجام فعالیت های ترویجی 

تلاش داریم تا سطح مصرف مواد لبنی در میان همشهریان قمی افزایش یابد.
وی بیان کرد: در شرایط کنونی تامین نهاده  از مهمترین نیاز دامداران برای حفظ 
و ارتقا وضعیت تولید محصولاتشان است که باوجود مشکلات ایجادشده در اثر 

تحریم های ظالمانه برای تامین آن تلاش می کنیم.

اجتماعی

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم  خبرداد:

افزایش ۲ هزار مترمربعی زیرساخت فرهنگی قم

رییس دانشگاه شهاب دانش قم گفت: نخستین مدرک 
رشته دکترا با گرایش »هوش مصنوعی« در قم در دانشگاه 
ادامه  که  است  این  بر  تلاش  و  شد  ارائه  دانش  شهاب 

فعالیت ها در این عرصه نیازمحور پیش رود.
مهدی کراری، ظهر روز چهارشنبه 5 شهریور در نشست 
خبری به مناسبت هفته دولت که با حضور اهالی رسانه 
شد  برگزار  دانش  شهاب  دانشگاه  جلسات  سالن  در 
ایام سوگواری محرم و  به مناسبت  ضمن عرض تسلیت 
گرامیداشت هفته دولت اظهار کرد: دانشگاه شهاب دانش 
با عنوان مؤسسه آموزش عالی  ابتدا  قم در سال 1385 
فعالیت خود را آغاز کرد و از همان ابتدا با حضور اساتید 

شایسته شتاب خوبی در پیش گرفت.
وی اضافه کرد: مؤسسه آموزش عالی شهاب دانش در 
سال 1396 با جذب هیأت علمی کافی و ایجاد ساختار و 

فضای کافی به دانشگاه تبدیل شد.
وجود سه هزار و ۳۰۰ دانشجو در حال تحصیل 

در شهاب دانش
رئیس دانشگاه شهاب دانش قم با بیان اینکه در حال 
حاضر سه هزار و 300 دانشجو در حال تحصیل در این 
دانشگاه هستند افزود: اکنون 10 مقطع کاردانی پیوسته، 
15 کاردانی به کارشناسی، 23 گرایش  و رشته های مختلف 

کارشناسی و ... در این دانشگاه وجود دارد.
کراری ابراز کرد: اعتقاد استاندار قم بر این است که ارتباط 
دانشگاه ها و صنعت می تواند نتایج مطلوبی برای صنایع 
به همراه داشته باشد از این رو در راستای توسعه ارتباط 
دانشگاه شهاب دانش با بخش صنعت استان تلاش های 
متعددی انجام می دهد. وی بیان کرد: گرچه از لحاظ مالی 
برای حمایت از پروژه های مختلف سختی هایی وجود دارد 
ولی تلاش ها بر این است که صنایع مورد نیاز استان حتماً 
مورد پیگیری قرار گیرد. رئیس دانشگاه شهاب دانش قم 
عنوان کرد: مدتی است که مرکز نوآوری دانشگاه شهاب 
دانش  راه اندازی شده است و فراخوان برای ارائه طرح های 
مختلف نیز ابلاغ شده است. کراری از افتتاح طرح احداث 
مرکز نوآوری دانشگاه شهاب دانش در محل طبقه بالای 
سالن آمفی تئاتر این دانشگاه در آینده ای نزدیک خبر داد 
و گفت: احتمال دارد این طرح تا سال آینده به بهره برداری 
برسد. وی تصریح کرد: تولیدات داخلی با همکاری مراکز 

نوآوری می توانند رشد بهتر و سریعتری در پیش گیرند.

رئیس دانشگاه شهاب دانش قم با بیان اینکه فعالیت ها 
در رشته هوش مصنوعی در دانشگاه شهاب دانش بسیار با 
کیفیت، پیشرفته و به روز است ادامه داد: نخستین مدرک 
رشته دکترا با گرایش »هوش مصنوعی« در قم در دانشگاه 
ادامه  که  است  این  بر  تلاش  و  شد  ارائه  دانش  شهاب 

فعالیت ها در این عرصه نیازمحور پیش رود.
کراری اضافه کرد: سختی های بسیاری برای ارائه مدرک 
دکتری وجود دارد ولی خوشبختانه با پیگیری های مرتب و 
تلاش های پی درپی  این مسئله در دانشگاه شهاب دانش 

حاصل شد.
کرونا لطمه شدیدی به دانشگاه ها وارد کرد 

وی تشریح کرد: کرونا لطمه شدیدی به دانشگاه ها وارد 
کرد و دانشجویان را از شور و حال انداخت.

رئیس دانشگاه شهاب دانش قم عنوان کرد: زمانی که 
برگزاری  امکان  کرونا  بیماری  شیوع  دلیل  به  شد  اعلام 
با  ندارد  وجود  حضوری  صورت  به  دانشگاه  کلاس های 
سرعت سیستم کلاس مجازی در دانشگاه شهاب دانش راه 
اندازی شد. کراری بیان کرد: عده زیادی گمان می کردند 
محدودیت های آموزشی که به دلیل شیوع کرونا اعمال شده 
است به زودی تمام می شود و کلاس ها به حالت عادی بر 
می گردد ولی تاکنون ادامه یافته است و مشخص نیست تا 
چه زمانی ادامه یابد. وی ادامه داد: تفاوت دانشگاه های 
دولتی با دانشگاه های غیر دولتی مانند شهاب دانش این 
است که بخش زیادی از دانشجویان دانشگاه های دولتی 
غیربومی هستند و با مشکل خوابگاه مواجه هستند ولی 

اغلب دانشجویان دانشگاه شهاب دانش بومی هستند و از 
این رو با مشکلات کم تری در این زمینه دست و پنجه نرم 

می کنند.
امکان  اینکه  بیان  با  قم  دانش  شهاب  دانشگاه  رییس 
آموزش حضوری در دانشگاه در حال حاضر وجود ندارد 
افزود: با این وجود قرار بر این است که بعد از برگزاری سه 
جلسه آموزش مجازی یک جلسه حضوری برای مرور و رفع 

اشکال دانشجویان برگزار شود.
کراری از برگزاری کلاس های درس به صورت فشرده در 
ایام شیوع کرونا خبر داد و گفت: برخی رشته ها مثل معماری 
که نیاز به حضور بیشتر دارند اجازه حضور بیشتر اساتید 
و دانشجویان ضمن رعایت کامل پروتکل های بهداشتی 
صادر شده است. وی در پاسخ به سؤال خبرنگاران مبنی بر 
واکنش دانشجویان نسبت به برگزاری کلاس های درس به 
صورت مجازی عنوان کرد: در ابتدای راه دانشجویان نسبت 
به برگزاری کلاس های مجازی گلایه مند بودند چون تمرکز 
کافی در این کلاس ها نداشتند ولی کم کم این نوع آموزش 
برای آنان نهادینه شد و مسائل مختلف رفع شد و چون 
دانشجویان ارتباط بیشتری با برگزاری این نوع کلاس ها 
برقرار کردند نظرات آنان نیز نسبت به برگزاری کلاس های 
مجازی تغییر مثبت یافت. رئیس دانشگاه شهاب دانش 
قم ضمن ابراز رضایت از کیفیت و نحوه برگزاری امتحانات 
مجازی دانشجویان دانشگاه شهاب دانش گفت: تلاش ها 
بر این است در ترم های آینده برگزاری امتحانات از کیفیت 

بیشتری برخوردار شوند.

رییس دانشگاه شهاب دانش قم  خبرداد:

ایجاد رشته دکترا با گرایش »هوش مصنوعی« 
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اقتصادی

 تاثیرات منفی کرونا علاوه بر سلامت شهروندان قمی،  اقتصاد استان را نیز هدف 
گرفته و بخش های مختلف آن ازجمله صنعت را با چالش مواجهه کرده است که برای 
عبور از این مشکلات اجرای سیاست های حمایتی بیش از هر زمان دیگری ضرورت 

دارد. 
کرونا، اقتصاد حوزه صنعت استان قم را که همراه با دیگر حوزه های اقتصاد ملی 
در حال مبارزه ای سخت و دشوار با تحریم های ظالمانه بود،  بار دیگر با چالش جدی 
مواجه ساخت که عبور از آن نیازمند حمایت گسترده بخش های دولتی از فعالان 
بخش خصوصی است. صنعت قم طی سال های اخیر در حال طی کردن مسیر 
رشد و تحول بوده و اکنون این استان به دلیل ظرفیت های فنی، وجود شهرک های 
صنعتی تخصصی، برخورداری از نیروی انسانی کارآمد و سیاست حمایتی مسئولان 
استان از این حوزه مهم اقتصادی، به یکی از قطب های مهم تولیدات صنعتی کشور 
تبدیل شده است. در این شرایط نیاز است تا با ارائه تسهیلات مالی و حمایت های 
گسترده از فعالان عرصه تولید،  به کرونا اجازه نداد همچون سدی در مقابل این 
پیشرفت ها مانع ایجاد کند که در همین رابطه خبرنگار ایرنا نظر شماری از مسئولان 

بخش های اقتصادی استان را جویا شد.
رونق فعالیت واحدهای صنعتی نیازمند اجرای سیاست های حمایتی است

در همین رابطه رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت  استان قم گفت:  رونق یافتن 
فعالیت واحدهای صنعتی قم در شرایط ویژه به وجود آمده در اثر شیوع ویروس کرونا،  
نیازمند اجرای سیاست های حمایتی از سوی دستگاه های مختلف به خصوص در 

حوزه امور بانکی، مالیاتی و تامین اجتماعی است.
محمود سیجانی بیان کرد: برخی واحدهای تولیدی استان به علت رکود بازار و عدم 
فروش محصولات در اثر شیوع ویروس کرونا دچار کمبود نقدینگی شده اند و برای 

حفظ و توسعه فعالیت خود نیازمند حمایت جدی هستند.
وی افزود: همچنین اجرای محدودیت های مرزی به دلیل شیوع ویروس کرونا در 
کشورهای همسایه ایران که بازارهای عمده فروش محصولات تولیدی قم هستند، 

موجب رکود شدید صادرات استان شده است.
وی ادامه داد: در چنین شرایطی برای رونق یافتن فعالیت واحدهای صنعتی استان 
و تحقق جهش تولید نیاز است تا حمایت های ویژه ای از سوی نظام بانکی، مالیاتی و 

تامین اجتماعی در سطح ملی و استانی از تولیدکنندگان قمی به عمل آید.
تامین اجتماعی پیشنهاد این است که  سیجانی گفت: در حوزه حمایت های 
بدهی های قبلی تأمین اجتماعی واحدهای صنعتی مشمول استمهال شده و به 

شش ماه پس از پایان بحران کرونا و با امکان تقسیط شش ماهه موکول شود.
وی بیان کرد: همچنین سازمان تأمین اجتماعی حداقل به مدت چهار ماه پس از 
خروج از دوره کرونا، بدون قید و شرط دفترچه خدمات درمانی بیمه شدگان را تمدید 

نماید.
وی ادامه داد: در حوزه بانکی نیز پیشنهاد می شود برای تأمین منابع مالی واحدها، 
کلیه  به  درصد  تسهیلات 12  به ویژه  دار  یارانه  و  ارزان قیمت  حمایتی  تسهیلات 
واحدهای تولیدی به ویژه تأمین کننده های کالاهای ضروری بدون لحاظ تغییرات 
و ملاحظات اشتغال داده شود.  رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم گفت: 
تمدید تسهیلاتی که سررسید تسویه آن ها از اسفندماه 98 تا خردادماه 99 است به 
مدت حداقل شش ماه برای واحدهای صنعتی و استمهال اقساط سررسید شده 
تسهیلات از اسفند 98 به مدت شش ماه از دیگر طرح های حمایتی است که اجرای 

آن می تواند به رونق یافتن فعالیت واحدهای صنعتی استان کمک کند.
وی بیان کرد: همچنین پیشنهاد می شود برای کمک به چرخه تولید استان، 
چک های صادره از ابتدای اسفندماه تا سه ماه پس از خروج بحران کرونا که به 
و  محرومیت ها  مشمول  نه تنها  می خورند،  برگشت  موجودی  تکاپوی  عدم  دلیل 
محدودیت های قوانین بانکی نشوند، بلکه به دلیل انطباق با شرایط خاص مشمول 
جرایم و تخلفات قضایی نیز محسوب نشده و محاکم قضایی مهلت حداقل سه ماهه 
پس از دوران مذکور برای آن قایل شوند. وی ادامه داد: در بخش مالیاتی نیز پیشنهاد 
می کنیم زمان تحویل تراز عملکرد مالی بنگاه ها از پایان تیرماه حداقل به پایان 
شهریورماه یا سه ماه پس از پایان شرایط دوره کرونا موکول گردد. سیجانی گفت:  
پیشنهاد دیگر این است که بدهی مالیاتی قبلی بنگاه های تولیدی مشمول استمهال 

شده و به شش ماه پس از بحران کرونا و با امکان تقسیط شش ماهه موکول شود. 
وی افزود: همچنین در راستای کمک به رونق فعالیت واحدهای صنعتی پیشنهاد 
می شود تا دوره ابراز مالیات بر ارزش افزوده فصل قبل تمدید و به پایان شهریورماه 
موکول شود، دوره بعدی مشتمل بر دوره شش ماهه اول سال 99 بوده و تسلیم 
اظهارنامه مربوطه به پایان آذرموکول گردد.  وی ادامه داد: اجرای این سیاست های 
حمایتی می تواند کمک خوبی برای رونق هرچه بیشتر فعالیت واحدهای صنعتی 
که  باشد  در سال جاری  تولید  تحقق جهش  برای  آنان  و تلاش مضاعف  استان 

امیدواریم این مهم به همت همه دستگاه های متولی محقق شود.
آسیب کرونا به بخشی از اقتصاد قم به سادگی جبران نمی شود

مدیرکل استاندارد قم و از کارشناسان اقتصادی استان نیز در این رابطه گفت: شیوع 
کرونا اگرچه به برخی مشاغل، اصناف و واحدهای صنعتی در بلندمدت مشکلی 
ایجاد نمی کند ولی به بخش مهمی از اقتصاد قم در این چارچوب آسیب جدی وارد 

کرده است که به سادگی قابل جبران نیست.
مجید آوری فرد افزود: برخی از واحدهای صنعتی استان به واسطه کرونا آسیب 
دیدند و برخی نیز تعطیل شدند به ویژه برخی واحدهای مربوط به فراورده های غذایی 
مانند سوسیس و کالباس ها که در غذای فوری استفاده می شد به دلیل عدم فعالیت 

آن ها در ایام قرنطینه کرونا به فعالیتشان آسیب وارد شد.
وی ادامه داد: در این ایام دادوستدهای عمومی به جزء دادوستدهای ناشی از 
نیازهای غذایی، مواد بهداشتی و سلولزی که به طور تمام وقت فعالیت می کردند 
شدند.  تعطیل  کامل  به طور  دادوستدها  مابقی  داشتند،  نوبت  افزایش  حتی  و 
به عبارتی دیگر کرونا علاوه بر تعطیلی و یا کاهش فعالیت برخی مشاغل و کالاهای 
تولیدی، موجب افزایش فعالیت و چند برابر کردن تولیدات برخی واحدهای صنعتی 
شد.  آوری فرد گفت: ایجاد چندین کارخانه جدید و همچنین تغییر نوع فعالیت 
برخی خطوط کارخانه ها به تولید ژل، ماسک و مواد ضدعفونی کننده ازجمله نقاط 
مثبت شیوع کرونا بر اقتصاد استان بوده است ولی در مقابل برخی واحدهای صنعتی 
استان به دلیل درگیری برخی کارگران به کرونا و همچنین برای تامین لوازم حفاظتی 
برای کارگران خود متحمل برخی هزینه ها مانند خرید تب سنج، ماسک و ژل برای 
کارگران خود شدند به گونه ای که باوجود تحمیل برخی هزینه ها به هرحال توانستند 
فعالیت واحد صنعتی خود را ادامه دهند و در مقابل نیز برخی واحدها نیز به ناچار 
مجبور به تعطیلی شدند.  وی بیان کرد: به عبارتی در زمان شیوع کرونا بخشی از 
صنعت استان فعال تر و بخش هایی بی تغییر و بخش هایی نیز به خاطر کرونا تعطیل 
و نیمه تعطیل شدند. اما آنچه اهمیت دارد این است که یک سری از این واحدها در 
بلندمدت مشکلی برای آن ها ایجاد نمی شود مانند مصرف کننده ای که یخچال آن 
خراب شده ولی به دلیل شرایط کرونا بیرون نیامده است چون اولویت های ضروری 
زندگی آن ممکن است تعمیر آن وسیله برقی نباشد و از طرفی هم نیاز او برطرف نشده 
است بلکه این نیاز به تاخیر افتاده است و با کاهش کرونا برای تعمیر آن وسیله اقدام 
می کند. به عبارتی نیاز تغییر نکرده است بلکه نیاز و خرید تنها به تاخیر افتاده است که 

صدمه چنین واحدهایی ناچیز بوده است.
نیاز  آن  دیگر  گذشت  آن  زمان  وقتی  جامعه  نیازهای  برخی  داد: اما  ادامه  وی 
هم برطرف می شود مانند تفریح و مسافرت، که صنایع و واحدهای مرتبط مانند 
شهربازی ها، هتل ها و سوهان پزها که با کرونا تعطیل شدند با رفع کرونا این آسیب 
به راحتی جبران نمی شود، این صنایع صدمات سنگینی دیده اند و عادی شدن 

شرایط این خسارت را جبران نخواهد کرد.
این کارشناس اقتصادی گفت:  اگرچه دولت دارد بخشی خسارت واردشده به 
واحدهای صنفی و تولیدی را جبران می کند ولی تعداد قابل توجهی از کارگران به 

دلیل شرایط به وجود آمده شغل خود را از دست دادند.
 ایجاد اشتغال در شرایط کنونی نیازمند توسعه تولید و صادرات است

رییس اتاق بازرگانی، صنایع،  معادن و کشاورزی قم نیز پیرامون این موضوع گفت: 
کمبود مواد اولیه در کشور باعث عدم رونق تولیدشده است که ما را در سال 1399 با 

مشکلات وارداتی هم روبرو کرده است.
ابوالفضل خاکی بیان کرد: اداره کشور بدون اتکا به نفت، کار بسیار سختی است و 
عدم تامین نقدینگی برای واحدهای تولیدی، مشکلات بسیار زیادی سر راه واردات و 

صادرات کشور به وجود آورده است که با اجرای راهکارهایی می توان از آن عبور کرد.
صادرات  از  حاصل  ارز  که  است  این  پیشنهادها  ازجمله  داد:  ادامه  خاکی 
تولیدی های بخش خصوصی را به خودشان واگذار کنند تا آنان بتوانند به صورت صد 
درصد از آن بهره برداری نمایند، ضمن آنکه آمار در بانک مرکزی ثبت خواهند شد، 
تولیدکنندگان متعهد می شوند ارز خود را جهت تأمین مواد اولیه و ماشین آلات خط 
تولید خود استفاده کنند، بدین ترتیب هم صادرات رونق می گیرد و هم خطوط تولید 

فعال تر می شوند و مشکلات در حوزه های مختلف نیز بسیار کمتر می شود.
خاکی گفت:  همچنین پیشنهاد می کنیم شرکت های دارای طرح های توسعه ای 
از پرداخت مالیات تا پنج سال معاف شوند،  کارفرمایان نیز به طور موقت از پرداخت 
بیمه سهم کارفرما برای مدتی در سال معاف شوند. وی ادامه داد: بی تردید این راهکار 
موجب رونق گرفتن تولید کشور در آینده نزدیک شده و ما می توانیم از بحران های به 
وجود آمده ناشی از شرایط سخت تحریم و ویروس کرونا،  عبور کنیم. وی افزود:  لازم 
است دولت تولیدکنندگان را که هم ایجاد اشتغال دارند و هم با تأثیرگذاری مثبت در 

اقتصاد برای کشور درآمدزایی می کنند را موردحمایت بیشتری قرار دهد.
حجم سرمایه گذاری انجام شده برای واحدهای صنعتی استان قم فراتر از 51 هزار 
میلیارد ریال است که با این حجم از سرمایه گذاری صورت گرفته در حدود 2هزار 
و 400 واحد صنعتی و تولیدی استان برای بیش از 57 هزار تن فرصت اشتغال 
ایجادشده است؛ قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، 
سلفچگان، محمودآباد، ثامن الائمه )ع( - قنوات - و فناوری اطلاعات و ارتباطات 

)I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است.

کرونا بخش صنعت را با چالش جدی مواجهه کرده است؛

رئیس اتاق بازرگانی استان قم مطرح کرد:صنعت قم برای شكست کرونا به بسته های حمایتی نیاز دارد

اجرای سختگیرانه قوانین مالیاتی بزرگترین 
مشکل فعالان اقتصادی

رئیس اتاق بازرگانی استان قم گفت : بزرگترین مشکل امروز فعالان اقتصادی 
موضوع ماده 169 مکرر و همچنین اجرای سختگیرانه قوانین مالیاتی بر تولید 

کنندگان است.
مهندس ابوالفضل خاکی در شانزدهمین جلسه هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی 
قم در خصوص مشکلات بنگاه های اقتصادی در رابطه با مباحث مالیاتی، بیمه ای 
و همچنین مشکلات مربوط به بانک مرکزی در رابطه با بازگشت ارز مطالبی را بیان 

داشت.
با فعالان  را  تامین اجتماعی استان همکاری خوبی  امروز سازمان  او گفت   
اقتصادی دارد لذا از فعالین اقتصادی خواست تا با مراجعه به این سازمان جهت 

تقسیط و یا پرداخت بدهی خود با شرایط مطلوب اقدام نمایند.
رئیس اتاق بازرگانی قم در خصوص مباحث مالیاتی بزرگترین مشکل امروز 
فعالان اقتصادی را موضوع ماده 169 مکرر و همچنین اجرای سختگیرانه قوانین 
مالیاتی بر تولید کنندگان دانست  و خواستار مکاتبات محرمانه بین اتاق بازرگانی 
و سازمان امور مالیاتی در خصوص مشکلات مودیان مالیاتی و روش سخت گیرانه 
آنها گردید و مقرر شد چنانچه در زمان مناسب اقدامات اصلاحی در روند تصمیم 
گیری ممیزان مالیاتی و یا مدیران سازمان مزبور صورت نگیرد اقدامات جدیدی 
نظیر تهدید به تعطیلی واحدها و یا اقدام مشابه و نشست با مسئولان فرادست 
صورت پذیرد. خاکی در مورد صدور و تمدید کارت بازرگانی گفت: در حال حاضر 
به دلیل تغییر رویکرد سامانه هوشمند قبلی فرآیند صدور و تمدید کارت بازرگانی 
متوقف و متقاضیان به سامانه جامع توسعه تجارت راهنمایی گردیده اند اما در 
این سامانه نیز با توجه به ناکارآمد بودن، موجبات عدم رضایت فعالان اقتصادی 
و متقاضیان کارت را فراهم نموده است وی خواستار پیگیری به صورت مکاتبه و 
شفاهی با اتاق ایران و سایر اتاقها  و ارائه نظرات جهت حل هر چه سریعتر مسئله 
شد.  گفتنی است در این جلسه از سوی اعضای هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی 
موضوع رسیدگی پرونده ورود موقت در فرآیند بانک  مرکزی و حضور یک نماینده 
از اتاق ایران در این جلسات مطرح شد و عدم برخورد فعال این نماینده در این 
جلسات مورد نقد قرار گرفت در همین راستا رئیس اتاق بازرگانی قم اظهار داشت 
موضوع را به صورت کتبی و شفاهی از اتاق ایران پیگیری خواهد نمود.  رئیس اتاق 
بازرگانی قم  در پایان گفت :امروز مراجعات جهت رسیدگی به پروندهای واحدهای 
تولیدی در ادارات دولتی به اتاق بازرگانی قم قابل توجه است و این نشان میدهد 
بخش تولید در حوزهای مختلف ضمن تحمل فشار تحریم ها در شرایط کنونی  
برای حل مسائل داخلی نیز با چالشهای جدی روبرو است او گفت امیدواریم 

مدیران دولتی به حوزه تولید و اشتغال نگاه ویژه ای داشته باشند.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم خبرداد؛
ایجاد ناحیه صنعتی پوشاک در حریم شهر کهک 
 مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم از ایجاد ناحیه صنعتی پوشاک 
در بخش کهک خبر داد و گفت: این ناحیه صنعتی در 27 هکتار زمین جانمایی 
شده است، زمین در نظر گرفته شده در حریم شهر کهک بوده و دارای ملاحظات 

زیست محیطی است تا ازنظر آلایندگی مشکلی نداشته باشد.
اسرافیل شعاعی پیرامون طرح و برنامه های استان برای افزایش نواحی صنعتی 
به ویژه زون های تخصصی  اظهارداشت: نگاه ویژه ای به اشتغال روستایی و افزایش 

سرمایه گذاری در مناطق بخش ها و روستا ها داریم.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم از توسعه ناحیه صنعتی خور 
آباد خبر داد و افزود: توسعه این ناحیه را کلید زده ایم تا به هر میزانی که هست تا دو 
برابر توسعه یابد، تنها استعلام آب مانده که باید انجام شود و در اسرع وقت با انجام 

کار های تملکی توسعه صنعتی این واحد ها دو برابر می شود.
احداث ناحیه صنعتی تخصصی فنرسازان در منطقه بیدهند

شعاعی در ادامه از احداث ناحیه صنعتی تخصصی فنرسازان در قم خبر داد 
و گفت: منطقه بیدهند برای فنرسازان در ده هکتار جانمایی شده و ارزیابی 
زیست محیطی برای احداث شهرک به اتمام رسیده و فقط استعلام آب مانده که در 

صورت صدور مجوز ها زمینه تملکی این ناحیه انجام خواهد شد.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم سپس اقدامات صورت گرفته 
برای افزایش ماندگاری سوهان به لحاظ کمی و کیفی را موردتوجه قرار داد و ابراز 
کرد: انجام این کار می تواند در اشتغال جوانان بسیار کمک کننده باشد، همچنین 
انگشتر سازی یکی از هنر های اصیل قم بوده که باید تلاش شود به نسل های 

آینده انتقال داده شود.
تصویب احداث یازده شهرک و ناحیه صنعتی در قم 

شعاعی با اشاره به تصویب احداث یازده شهرک و ناحیه صنعتی در قم عنوان 
کرد: اقدامات خوبی در این زمینه صورت گرفته و از امکانات خوبی برخوردار 
هستیم و امیدواریم بیشتر از این ها اقدام شود. او مطرح کرد: 35 واحد صنعتی 
تکلیف کرده اند که در سال 99 فعال سازی شوند، از صنایع کوچک خواسته ایم 
با سازمان بسیج سازندگی ورود به موضوع داشته باشند و واحد های راکد را احیا 
کنند. مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم در پایان با تأکید بر وجود 
ظرفیت های بی شمار شرکت شهرک ها و لزوم استفاده بهینه از این ظرفیت ها 
یادآورشد: امیدواریم قرارداد هایی که برای جذب سرمایه گذار بسته می شود بیشتر 

از سال گذشته باشد.

یک کارشناس بازار سرمایه مطرح کرد :

تداوم حمایت حقوقی ها از بورس در هفته 
دوم شهریور

 یک کارشناس بازار سرمایه ضمن تشریح وضعیت معاملات بورس در بازار هفته 
گذشته اعلام کرد: اکنون با حمایت همه جانبه حقوقی ها از کلیت بازار و خریدهای 
عمده در کف قیمتی به نظر می رسد در کوتاه مدت و میان مدت همچنان بازار با 
روند صعودی همراه باشد، اما این روند صعودی به لحاظ شدت و قدرت مانند دو 

سال گذشته نخواهد بود.
»امیرعلی امیرباقری« در گفت و گویی اظهار داشت: در بازار هفته گذشته شاهد 
برخی از مسائل حائز اهمیت بودیم که مهمترین آن حمایت حقوقی ها از کلیت 

بازار، سهام های بزرگ و شاخص ساز بود.
وی حمایت حقوقی ها از بازار را ناشی از دو عامل دانست و افزود: در ابتدا با 
توجه به اینکه قیمت ها به سطوح جذاب قیمتی رسیده بودند، در میان مدت و 
بلندمدت سود معقولی نصیب سهامداران خواهد شد که این موضوع به لحاظ 
اصول سرمایه گذاری برای حقوقی ها قابل دفاع بود. این کارشناس بازار سرمایه 
خاطر نشان کرد: نکته مهم دیگر این است که این اقدام از سوی حقوقی ها مانع 
خروج سرمایه حقیقی ها از بازار سهام شد و همچنان سرمایه گذاری در این بازار 

برای سهامداران حقیقی جذاب باقی ماند.
 امیرباقری با بیان اینکه نکته قابل توجه این است که الزاما بازار روند دو سال 
گذشته را طی نخواهد کرد و در این مسیر با فراز و فرودهایی مواجه خواهد شد، 
اظهار داشت: به احتمال زیاد از این به بعد در بازار سرمایه با حالت هایی از صعود، 
اصلاح و ریزش مواجه خواهیم شد و نباید انتظاری مانند انتظار گذشته را از کلیت 

بازار سهام داشته باشیم. 
وی خاطرنشان کرد: به سرمایه گذاران توصیه می شود در وضعیت فعلی بدون 
از  را  مهارت و دانش کافی اقدام به سرمایه گذاری در بورس نکنند، دید خود 
کوتاه مدت به میان مدت و بلندمدت تغییر دهند و از صندوق سرمایه گذاری و 

نهادهای حرفه ای برای سرمایه گذاری در این بازار استفاده کنند.
پیش رو همچنان حمایت  نظر می رسد در هفته  به  اینکه  بیان  با  امیرباقری 
به لحاظ منطقی حمایت  باشد، گفت:  ادامه داشته  بازار  از کلیت  حقوقی ها 
حقوقی ها از بازار توجیه پذیر است، اگر قرار باشد در بازار شاهد رشدهای متوالی 
بدون عرضه های متعدد و افزایش حجم معاملات باشیم این موضوع در بازار منجر 
به نوسان گیری در محدوده های قیمتی قبل می شود و نمی توان در بازار انتظار یک 

روند جدی برای میان مدت و بلندمدت داشته باشیم.

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳۹۹۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۱۳۷۶/۱
ملی:  شماره   1371/08/23 تولد:  تاریخ  سیدمجتبی  پدر:  نام  حسینی  فاطمه  سیده  خانم  به  بدینوسیله 
0370807707 شماره شناسنامه: 0370807707 به بدهکار پرونده کلاسه 9901484 که برابر گزارش مامور پست 
شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد شماره 89896673/94 بین شما و بانک ملت مبلغ 92/826/597 
ریال که روزانه از تاریخ 1399/05/03 مبلغ 23/277 ریال )که طبق مندرجات قرارداد محاسبه می گردد( و تا یوم الاداء به 
آن اضافه می گردد بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات 
قانونی اجرائیه صادر و بلکاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18/19 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی 
بشما ابلاغ می گردد ازتاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط همین یک نوبت در روزنامه منتشر 
می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات 
اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. در ضمن وفق ماده 18- اصلاحی آیین نامه اجرا مدیونین موظف به ثبت 

نام و دریافت کاربری در سامانه ثنا می باشند. )م الف 12941(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

--------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳۹۹۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۱۳۳۵/۱

بدینوسیله به آقای ابوالفضل قربانی، نام پدر: محمدعلی تاریخ تولد: 1338/08/15 شماره ملی: 0382766611 
ملی:  شماره  تولد: 1365/02/29  تاریخ  ابوالفضل  پدر:  نام  قربانی،  فرشته  خانم  و 2(  شناسنامه:  1059  شماره 
0386759146 شماره شناسنامه: 58 بدهکاران پرونده کلاسه 9901440 که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده 
اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد شماره 94126584237 بین شما و بانک ملت مبلغ 91/750/914 ریال که روزانه 
از تاریخ 1399/05/06 مبلغ 37/344 ریال )که طبق مندرجات قرارداد محاسبه میگردد( و تا یوم الاداء به آن اضافه 
می گردد بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی 
اجرائیه صادر و بلکاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18/19 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما 
ابلاغ می گردد ازتاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط همین یک نوبت در روزنامه منتشر می 
گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی 
طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. درضمن وفق ماده 18-اصلاحی آیین نامه اجرا مدیونین موظف به ثبت نام و 

دریافت کاربری در سامانه ثنا می باشند و ابلاغیه ها از طریق سامانه ثنا انجام می شود. )م الف 12941(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

--------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳۹۹۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۱۳۱۹/۱

بدینوسیله به آقای محمدمهران مقصودی نام پدر: حسن تاریخ تولد: 1364/01/07 شماره ملی:  0383958784 
شماره شناسنامه: 104 بدهکار پرونده کلاسه 9901424 که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد 
که برابر قرارداد شماره 9512785318 بین شما و بانک ملت مبلغ 9512785318 ریال که روزانه از تاریخ 1399/04/30 
مبلغ 45/688 ریال )که طبق مندرجات قرارداد محاسبه می گردد( و تا یوم الاداء به آن اضافه می گردد بدهکار می باشید 
که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بلکاسه فوق در 
این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18/19 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد ازتاریخ انتشار 
این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط همین یک نوبت در روزنامه منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت 
به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب 
خواهد شد. در ضمن وفق ماده 18- اصلاحی آیین نامه اجرا مدیونین موظف به ثبت نام و دریافت کاربری در سامانه ثنا 

می باشند.)م الف 12941(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

--------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳۹۹۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۱۳۳۶/۱

بدینوسیله به آقای ابوالفضل امیرخانی منفرد، نام پدر: محمد تاریخ تولد: 1367/06/05 شماره ملی 0386620288 
شماره شناسنامه: 16999 بدهکار پرونده کلاسه 9901441 که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ 
می گردد که برابر قرارداد شماره 93154629633 بین شما و بانک ملت مبلغ 91/094/508 ریال که روزانه ازتاریخ 
1399/05/07 مبلغ 27/225 ریال )که طبق مندرجات قرارداد محاسبه می گردد( و تا یوم الاداء به آن اضافه می گردد 
بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه 

صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18/19 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ 
می گردد ازتاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط همین یک نوبت در روزنامه منتشر می گردد 

ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق 
مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. در ضمن وفق ماده 18-اصلاحی آیین نامه اجرا مدیونین موظف به ثبت نام و دریافت 

کاربری در سامانه ثنا می باشند.)م الف 12941(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

--------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳۹۹۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۱۳۶۷/۱

بدین وسیله به خانم حورا متقیان نژاد نام پدر: عباس تاریخ تولد: 1354/05/01 شماره ملی: 0381326160 شماره 
شناسنامه: 18808 بدهکار پرونده کلاسه 9901475 که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که 
برابر قرارداد شماره 94979697/37 بین شما و بانک ملت مبلغ 191/545/942 ریال که روزانه از تاریخ 1399/05/07 
مبلغ 76/236 ریال )که طبق مندرجات قرارداد محاسبه می گردد( و تا یوم الاداء به آن اضافه می گردد بدهکار می باشید 
که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بلکاسه فوق در 
این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18/19 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد ازتاریخ انتشار 
این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط همین یک نوبت در روزنامه منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت 
به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب 
خواهد شد. در ضمن وفق ماده 18-اصلاحی آیین نامه اجرا مدیونین موظف به ثبتنام و دریافت کاربری در سامانه ثنا می 

باشند      )م الف12941(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

--------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139904030011001305/1

بدین وسیله به خانم عفت شبانی نام پدر: قاسم تاریخ تولد: 1340/10/01 شماره ملی 0382001583 شماره 
شناسنامه: 7151 بدهکار پرونده کلاسه 9901408 که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که 
برابر قرارداد شماره 96167532/07 بین شما و بانک ملت مبلغ 125/241/487 ریال که روزانه از تاریخ 1399/05/01 
مبلغ 67/139 ریال )که طبق مندرجات قرارداد محاسبه می گردد( تا یوم الاداء به آن اضافه می گردد بدهکار می باشید 
که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بلکاسه فوق در 
این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18/19 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد ازتاریخ انتشار 
این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط همین یک نوبت در روزنامه منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت 
به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب 
خواهد شد. در ضمن وفق ماده 18-اصلاحی آیین نامه اجرا مدیونین موظف به ثبت نام ودریافت کاربری در سامانه ثنا می 

باشند.)م الف 12941(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

--------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳۹۹۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۰8۵8

بدین وسیله به  محمد عسکریان نام پدر: ولی اله تاریخ تولد: 1368/01/11 شماره ملی: 0370007050 شماره 
ملی:  شماره   1357/06/04 تولد:  تاریخ  غلامعلی  پدر:  نام  کهکی  داودی  اعظم  و   0370007050 شناسنامه: 
0382921542 شماره شناسنامه: 3523 بدهکار پرونده کلاسه 9900930 که برابر گزارش مامور پست شناخته 
نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد شماره 973837302 بین شما و بانک ملت مبلغ 396/523/566 ریال 
که روزانه از تاریخ 1399/03/25 مبلغ 214/077 ریال به آن اضافه می گردد بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت 
وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بلکاسه فوق در این اجراء مطرح 
می باشد لذا طبق ماده 18/19 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد ازتاریخ انتشار این آگهی که 
تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط همین یک نوبت در روزنامه منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت 
بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد 
شد. در ضمن وفق ماده 18-اصلاحی آیین نامه اجرا مدیونین موظف به ثبت نام و دریافت کاربری در سامانه ثنا می 

باشند.)م الف 12941(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش



سه شنبه -یازدهم شهریور ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 65105
ورزشی

تیم فوتبال استقلال در مرحله نیمه نهایی رقابت های جام 
حذفی از سد پرسپولیس گذشت تا برای دوازدهمین بار به 

دیدار پایانی این مسابقات برسد.
برپایه این گزارش ،تیم فوتبال استقلال در آخرین ساعات 
چهارشنبه ششم شهریور موفق شد با غلبه بر تیم پرسپولیس 
در ضربات پنالتی برای دوازدهمین بار به فینال جام حذفی 
کشور راه پیدا کند تا در صورت قهرمانی برای هشتمین بار به 

عنوان رسیده باشد.
آبی پوشان که پر افتخار ترین تیم در مسابقات جام حذفی 
کشور هستند، برای اولین بار در فصل 57-56 و در دومین 
دوره این مسابقات به فینال رسیدند که در این بازی با نتیجه 
تا نخستین  داده  را شکست  بر صفر حریف خود هما   2

قهرمانی شأن در جام حذفی را به دست آورند.
آبی پوشان دومین باری که به فینال جام حذفی کشور 
رسیدند، در سال 69 بود و ششمین دوره این بازی ها بود 
و در حالی که در پایان 120 دقیقه مقابل ملوان دیگر تیم 
بودند، در ضربات  به تساوی یک-یک رسیده  فینالیست 
پنالتی این تیم ملوان بود که با نتیجه 6 بر 5 آبی پوشان را 
شکست داد تا آنها به نایب قهرمانی این مسابقات بسنده 

کنند.
آبی پوشان در دهمین دوره جام حذفی در سال 75 یکبار 
دیگر به دیدار پایانی رسیدند که در مجموع دو بازی رفت و 
برگشت توانستند برق شیراز را با نتیجه 5 بر یک شکست 

داده تا برای دومین بار فاتح این مسابقات شوند.
حذفی  جام  مسابقات  دوره  دوازدهمین  در  و   78 سال 

استقلال و پرسپولیس در دیدار نهایی به هم رسیدند که 
در آن بازی پرسپولیس با نتیجه 2 بر یک به پیروزی رسید تا 
آبی پوشان یکبار دیگر در دیدار نهایی شکست را تجربه کنند.
آنها در سال 79 یکبار دیگر به دیدار فینال جام راه یافتند و 
این بار توانستند با نتیجه 3 بر یک تیم بهمن کرج را شکست 
داده تا یکبار دیگر جام قهرمانی این مسابقات را بالای سر 

ببرند. آبی پوشان که نشان دادند تبحر خاصی در رسیدن 
و در  یکبار دیگر در سال 81  دارند  فینال جام حذفی  به 
پانزدهمین دوره جام حذفی به فینال راه یافتند و این بار در 
مجموع دو بازی رفت و برگشت فجر سپاسی را با نتیجه 4 بر 

3 شکست دادند تا قهرمان شوند.
در هفدهمین دوره مسابقات جام حذفی مربوط به سال 

83 دو تیم استقلال و سپاهان راهی دیدار نهایی شدند که 
طلایی پوشان اصفهان در مجموع دو بازی رفت و برگشت 

استقلال را با 5 بر 3 شکست دادند.
استقلال یکبار دیگر و این بار در سال 87 به فینال جام 
حذفی رسید و در دیدار پایانی تیم پگاه گیلان حریف این تیم 
شد که آبی پوشان در مجموع دو بازی رفت و برگشت با نتیجه 
3 بر یک پیروز شده و بار دیگر جام قهرمانی این مسابقات را 

بالای سر بردند.
آبی پوشان در بیست و پنجمین دوره جام حذفی شاهین 
بوشهر را در فینال جام حذفی رویاروی خود دیدند که در یک 
دیدار جذاب توانستند در ضربات پنالتی حریف شأن را با 
نتیجه 4 بر یک مغلوب کرده و قهرمان این دوره از مسابقات 

شوند.
دوره  نهمین  و  بیست  در  و   95 سال  در  استقلالی ها 
ضیافت  در  را  آهن  ذوب  بار  این  حذفی  جام  مسابقات 
پنالتی ها از پیش رو برداشتند تا قهرمانی جام حذفی را 

جشن گرفته باشند.
فینال جام  در  بار  یازدهمین  برای  تیم در سال 97  این 
حذفی حضور یافت و این بار موفق شد تیم خونه به خونه 
هفتمین  تا  داده  شکست  صفر  بر  یک  نتیجه  با  را  بابل 

قهرمانی حذفی خود را نیز جشن بگیرد.
آبی پوشان در سال 99 بار دیگر به فینال این مسابقات 
رسیدند که این دوازدهمین حضور آنها در فینال است و در 
صورت غلبه بر تراکتور تبریز، هشتمین قهرمانی در مسابقات 

جام حذفی را تجربه می کنند.

بررسی افتخارات استقلال در جام حذفی؛

آبی ها به دنبال هشتمین قهرمانی

 هشت تیم از 16 تیم لیگ بیستم اوضاع مشخصی روی نیمکت خود ندارند و 
نمی دانند که فصل بعد با چه کسی باید وارد مسابقات شوند.

هنوز زمان رسمی اعلام نشده اما گمانه زنی ها این است که بیستمین دوره لیگ 
برتر اواخر مهرماه سال 1399 آغاز شود. به عبارتی دیگر حدود یک ماه و نیم تا 
آغاز فصل جدید فوتبال ایران باقی مانده است اما یک چالش جدی تیم های لیگ 
را تهدید می کند و آن هم این است که نیمی از تیم ها برای نیمکت فصل بعد خود 

با مشکلات جدی دست و پنجه نرم می کنند و هنوز تکلیف خود را نمی دانند.
با توجه به قانون عدم حضور سرمربی و بازیکن خارجی به احتمال فراوان در 
لیگ بیستم شاهد ایرانی ترین نیمکت های ممکن خواهیم بود اما بازهم شایعات 
و احتمالاتی وجود دارد که یک سرمربی خارجی دوباره به فوتبال کشورمان 
برای دوره بعدی  را  تقریبا تکلیف خود  تیم  تنها هشت  این وجود  با  بازگردد. 

مسابقات می دانند و اطلاع دارند که با چه کسی تیمشان را مهیا می کنند.

تیم های لیگ بیستم را باید به سه دسته تقسیم کرد. تیم هایی که سرمربی فصل 
بعدشان مشخص است؛ تیم هایی که در حال حاضر سرمربی دارند اما هنوز برای 

فصل بعدشان ابهام وجود دارد و تیم هایی که در حال حاضر سرمربی ندارند.
در بین 16 تیم لیگ برتر هشت تیم سرمربی دارند و اگر اتفاق خاصی رخ ندهد 
و تغییررویه ای ایجاد نشود یا این سرمربیان با پیشنهاد خاصی هوایی نشوند باید 
آنها را در کنار هم دید. این هشت تیم عبارتند از فولاد خوزستان، شهرخودروی 
مشهد، نساجی مازندران، ماشین سازی تبریز، پیکان تهران، سایپا تهران، مس 

رفسنجان و آلومینیوم اراک.
هشت تیم با تکلیف مشخص

شهرخودرو روزیکشنبه مهدی رحمتی را به عنوان سرمربی جدید انتخاب 
کرد. فولاد اگر نکونام جایی نرود علاقمند به ادامه فعالیت با این سرمربی جوان 
است. همین طرز تفکر در نساجی هم وجود دارد و مسوولان باشگاه تمایل 100 

درصدی برای حفظ فکری را دارند مگر اینکه خود این سرمربی پیشنهاد جدیدی 
وسوسه اش کند. ماشین سازی با افاضلی و پیکان با ویسی در لیگ ماندند و ادامه 
می دهند. سایپا هم اگر اتفاق جدیدی رخ ندهد به پروژه اش با ابراهیم صادقی 
ادامه خواهد داد. 2 تیم تازه لیگ برتری شده مس رفسنجان و آلومینیوم اراک نیز 
با همان سرمربیان پیشین خود در لیگ برتر حضور پیدا می کنند و محمد ربیعی و 

رسول خطیبی را در بالاترین سطح فوتبال کشورمان می بینیم.
سرخابی ها در بین برزخی ها

تبریز  تراکتور  آبادان،  نفت  صنعت  تهران،  استقلال  تهران،  پرسپولیس  اما 
و گل گهر سیرجان اوضاع مشخصی ندارند. یحیی و پرسپولیس احتمالا به 
همکاری ادامه می دهند ولی فعلا کدورت های زیادی بین طرفین وجود دارد. در 
استقلال اوضاع وخیم تر است. خیلی ها بر این باورند که در صورت رقم خوردن هر 
نتیجه ای در فینال جام حذفی یکی از بین مجیدی و سعادتمند در تیم می مانند. 
سعادتمند به دنبال یک سرمربی جدید است و مجیدی با این شرایط نمی خواهد 

ادامه همکاری بدهد.
تراکتوری ها منتظر نتیجه بازی فینال جام حذفی هستند اما ساکت الهامی 
قرارداد دارد و احتمالا در این تیم می ماند. گل گهر با مجید جلالی در لیگ ماند 
اما مدیران باشگاه می خواهند فصل بعد جزو تیم های بالانشین باشند و هنوز به 
جمع بندی نرسیده اند. در نهایت صنعت نفت هم دیگر تیمی است که مشخص 

نیست فصل بعد با بهنام سراج کار را شروع می کند یا خیر.
سه تیمی که سرمربی ندارند

سپاهان اصفهان، نفت مسجدسلیمان و ذوب آهن اصفهان هم سه تیمی 
هستند که در حال حاضر سرمربی ندارند. ذوب، با بوناچیچ قطع همکاری کرد 
و یک سرمربی ایرانی را به خدمت می گیرد. تارتار و نفت مسجدسلیمان هم به 
پایان رسیدند و سرمربی موفق نفت را باید در تیم جدیدی ببینیم. سپاهان هم به 
دنبال جذب یک سرمربی بزرگ برای فصل بعد است. آنها با نام های بزرگی مذاکره 
کردند و احتمالا یک شخص شناخته شده روی نیمکت این تیم جلوس خواهد 

کرد.
تکلیف  زمانی  چه  برتری  لیگ  باشگاه های  مسوولین  دید  باید  نهایت  در 
سرمربیان خود را مشخص می کنند. فصل بعد قرار است خیلی زود شروع شود 
و به همین دلیل تمرینات پیش فصل هم باید سریعا آغاز شود. این شروع سریع 
هم نیازمند این است که تیم ها سرمربی داشته باشند وگرنه با تاخیر افتادن در 
استارت این ماجرا بازهم باید بهانه های مختلفی را در باب جذاب نبودن هفته های 

آغازین لیگ بشنویم.

فاجعه خاموشِ فوتبال ایران؛

 بلاتكلیفی روی نیمكت ِ نیمی از تیم های لیگ برتر

تیم های منتخب هیأت تیراندازی استان قم به ترتیب 
اول  دسته  لیگ  ششم  و  برتر  لیگ  چهارم  رتبه های 
تیراندازی زنان باشگاه های کشور را به خود اختصاص 

دادند.
مقام  و  برتر  لیگ  چهارمی  ،رتبه  گزارش  این  برپایه 
ششمی لیگ دسته اول فصل 1398 مسابقات تیراندازی 
زنان باشگاه های کشور در حالی به نام تیم های منتخب 
لیگ  سازمان  که  رسید  ثبت  به  قم  تیراندازی  هیأت 
فدراسیون با توجه به تداوم شیوع ویروس کرونا در کشور 
و با هدف حفظ سلامتی تیراندازان، در جلسه  کمیته 
اجرایی فدراسیون تیراندازی تکلیف تیم های قهرمان و 
سقوط کننده را بدون برگزاری ادامه رقابت های لیگ برتر 
و دسته اول مشخص کرد، در شرایطی که لیگ برتر بانوان 

با رقابت 6 تیم و لیگ دسته اول بانوان با حضور 12 تیم به انجام رسید.
در جدول رده بندی نهایی رقابت های سیزدهمین دوره لیگ برتر تیراندازی بانوان باشگاه های کشور تیم هیأت 
تیراندازی قم در رشته تفنگ بادی با یک برد، 6 باخت و 11 امتیاز بین 6 تیم جایگاه چهارم را کسب کرد و در لیگ 
برتر ماندنی شد، در حالی که تیم های مقاومت با 35 امتیاز، ساچمه بیژن با 27 امتیاز و شهرداری قزوین با 19 
امتیاز اول تا سوم شدند. در رشته تپانچه بادی مسابقات بانوان لیگ برتر باشگاه های ایران نیز تیم هیأت تیراندازی 
قم عملکردی مشابه رشته تفنگ داشت و با یک برد، 6 باخت و 11 امتیاز رده چهارم را به خود اختصاص داد، در 
شرایطی که تیم های مقاومت با 35 امتیاز، ساچمه بیژن با 23 امتیاز و شهرداری قزوین با 23 امتیاز در رده های اول 

تا سوم ایستادند.
آخرین تیم جدول رده بندی هر دو رشته تفنگ و تپانچه بادی پیکارهای فصل 1398 لیگ برتر تیراندازی زنان 
باشگاه های کشور، تیم هیأت خراسان رضوی بود که با هفت امتیاز در هر دو لیگ به کار خود پایان داد، ضمن اینکه 

نام تیم سبز فرازان سپاهان اصفهان به دلیل انصراف بعد از جلسه قرعه کشی از جدول رقابت ها حذف شد.
 مقام ششمی دختران تیرانداز قم در لیگ دسته اول

در سال 1398 همچنین مسابقات سیزدهمین دوره لیگ دسته اول تیراندازی زنان باشگاه های کشور برگزار شد، 
لیگی که در آن 12 تیم در تفنگ و 12 تیم در تپانچه بادی به میدان رفتند و یکی از تیم های شرکت کننده در آن، تیم 

بانوان هیأت تیراندازی قم بود که متشکل از استعدادها و نخبه های این رشته به مصاف حریفان رفت.
تیم دختران هیأت تیراندازی قم در بخش تفنگ بادی مسابقات لیگ دسته اول از 10 مسابقه پنج برد و پنج باخت 
کسب کرد و با 30 امتیاز در جایگاه ششم جدول جای گرفت، ضمن اینکه در لیگ تپانچه بادی نیز تیم هیأت قم با 

34 امتیاز رتبه ششم جدول رده بندی رقابت ها را به خود اختصاص داد.
در رشته تفنگ بادی لیگ دسته اول زنان ایران تیم های برلیان 22 با 50 امتیاز، دانشگاه آزاد اسلامی با 46 امتیاز، 
مقاومت با 42 امتیاز، پارس جم با 38 امتیاز، امید صدرا با 34 امتیاز و هیأت قم با 30 امتیاز اول تا ششم شدند و 
در رشته تپانچه بادی تیم های ارسنجان فارس با 46 امتیاز، هیأت مازندران با 38 امتیاز، هیأت کرمان با 34 امتیاز، 
رایمون با 34 امتیاز، امید صدرا با 34 امتیاز و هیأت قم با 34 امتیاز اول تا ششم شدند و این لیگ به کار خود پایان داد.

دبیر هیأت ورزش بیماران خاص و پیوند اعضاء استان 
این هیأت در  به جهش چشمگیر جایگاه  اشاره  با  قم 
از  برای حمایت  از قول مسوولان  رده بندی فدراسیون 

بانوی پرافتخار این هیأت خبر داد.
رسول فرمانی  ، به قول حمایت مسوولان استان قم از 
بانوی پرافتخار این هیأت ورزشی اشاره و اظهار کرد: در 
برنامه زنده شبکه نور قم که با عنوان پلاک 16 در تیر ماه 
امسال برگزار شد، رئیس انجمن کلیوی و مدیر کل ورزش 
و جوانان استان قم قول مساعدت به منظور تهیه کلیه 
برای خانم ثریّا پارس لاری قهرمان چندین دوره مسابقات 
بین المللی، آسیایی و جهانی داده شد. وی افزود: قرار 
شد از سوی مدیر کل ورزش و جوانان مبلغ 50 میلیون 
تومان برای این منظور اختصاص داده شود، ضمن اینکه 

امور بیمارستانی و سایر هزینه ها را انجمن کلیوی استان قم تامین کند، ضمن اینکه از سوی نمایندگان قم در مجلس 
شورای اسلامی نیز قول تامین سایر هزینه های پیوند این قهرمان جهان را داریم. دبیر هیأت ورزش بیماران خاص و پیوند 
اعضاء استان قم در ادامه به رتبه بندی اخیر فدراسیون و ارتقاء جایگاه این هیأت اشاره و ابراز کرد: یقیناَ توسعه و پیشرفت 
این هیأت مرهون تلاش بی دریغ مسوولان خدوم و دلسوزی است که همواره در راستای ارتقاء این شهر قدم برداشته و 

خدمتگذاری را افتخاری بزرگ و وظیفه ای مهم برای خود می دانند.
 رتبه سوم قم در رتبه بندی هیات های برتر بیماران خاص ایران

وی با اشاره به کسب مقام سوم این هیأت در ارزیابی و رتبه بندی فدراسیون بیماران خاص و پیوند اعضاء از هیات های 
استانی، اضافه کرد: هیأت قم در بین 32 هیأت ورزشی فعال کشور در سال 1398 نتیجه تلاش تمام اعضا و همکاران 
و همچنین دلسوزی و حمایت مسوولان عزیز استان را کسب کرد. دبیر هیأت بیماران خاص و پیوند اعضاء استان قم 
خاطرنشان کرد: رتبه سومی سال 1398 در حالی نصیب هیأت قم شد که جایگاه هیأت در سال 1397 بین هیات های 
استانی پائین تر از رتبه پانزدهم بود و خوشبختانه در سال قبل همدلی و تلاش مجموعه هیأت با حمایت مسوولان قم 

منجر به رتبه سومی کشور شد.
تعطیلی تمرینات و مسابقات ورزشی بیماران خاص به دلیل کرونا

فرمانی تصریح کرد: بر خود وظیفه می دانم از تمامی مسوولان، مربیان، ورزشکاران، کادر هیأت رئیسه  و رئیس هیأت 
ورزش بیماران خاص و پیوند اعضاء استان قم قدردانی کنم، زیرا پویایی هیأت موجب شده تا 6 گروه از بیماران خاص، 
گوشه نشینی و انزوا را رها کرده و با حضور در محیط سالم و پاک ورزش برای سلامتی خود تلاش کنند. وی افزود: ما 
ابتدای امسال برنامه عملیاتی سال 1399هیات ورزش بیماران خاص و پیوند اعضاء را در کارگروه و نشست با معاونت 
توسعه ورزش و معاونت بانوان اداره کل ورزش و جوانان برای تداوم روندی که در سال 1398 منجر به کسب رتبه سوم 
کشور شد، ارائه کردیم اما متاسفانه شیوع ویروس کرونا برنامه ها را به حالت تعلیق درآورد. فرمانی در پایان به بخش نامه 
تعطیلی تمامی رقابت های ورزشی بیماران خاص و پیوند اعضاء اشاره و اظهار کرد: این بخش نامه از سوی فدراسیون 
به هیات های استانی ارسال و در آن تاکید شده به واسطه تداوم شیوع ویروس کرونا تمرینات و مسابقات تا اطلاع ثانوی 

تعطیل است.

دختران دسته اولی قم ششم شدند؛

بانوان تیرانداز قم روی سکوی چهارم ایران
دبیر هیأت ورزش بیماران خاص و پیوند اعضاء استان قم  خبرداد:

قول مسوولان برای حمایت از بانوی پرافتخار ورزش قم

سرپرست هیأت شمشیربازی استان قم خبرداد:

راه اندازی خانه شمشیربازی در قم
سرپرست هیأت شمشیربازی استان قم از چهار انتصاب در پست های دبیر، 

نایب رئیس بانوان، کمیته آموزش و مدیریت خانه شمشیربازی قم خبر داد.
 علی قنبری اظهار کرد: هیأت شمشیربازی یکی از هیات های جدید التاسیس 
و نوپا در ورزش قم است که در سال 1398 شکل گرفت و تمام تلاش ما این است 
که با حمایت های فدراسیون و اداره کل ورزش و جوانان بتوانیم این رشته ورزشی را 

بیش از پیش به قمی ها شناسانده و علاقمندان ورزش را به آن جذب کنیم.
راه اندازی خانه شمشیربازی قم

وی با اشاره به راه اندازی خانه شمشیربازی قم به عنوان نخستین اقدام در مسیر 
توسعه و پیشرفت این رشته ورزشی، عنوان کرد: این اتفاق با پشتیبانی رسول 
منعم مدیر کل ورزش و جوانان استان قم رقم خورد و در مجموعه ورزشی میثم 
منطقه سالاریه قم این سالن راه اندازی شده و آماده خدمات رسانی به علاقمندان 
شمشیربازی است. سرپرست هیأت شمشیربازی استان قم در ادامه از چهار 
ابراز کرد: مرتضی سهامی به عنوان  انتصاب در این هیأت ورزشی خبر داد و 
سرپرست دبیری هیات، سرکار خانم قنبری به عنوان سرپرست نایب رئیسی امور 
بانوان، ناصر سهامی به عنوان مدیر خانه شمشیربازی و جواد عباسی به عنوان 
سرپرست کمیته آموزش هیأت منصوب شده اند. وی برگزاری دوره های آموزشی را 
مهمترین اولویت کاری این هیأت برای توسعه و گسترش شمشیربازی در قم بیان 
کرد و افزود: علاقمندان می توانند با پیش ثبت نام در فعالیت های هیأت شمشیر 
بازی استان قم اقدام کنند تا با مشخص شدن زمان برگزاری هر یک از کلاس های 

آموزشی با آنها تماس گرفته شود.
شمشیربازی یک رشته المپیکی است

هیأت  افزود:  است،  المپیکی  رشته  یک  شمشیربازی  اینکه  بیان  با  قنبری 
شمشیر بازی در نظر دارد در این پیش ثبت نام، بانک اطلاعاتی خود را با شناسایی 
علاقمندان به این ورزش تکمیل کند تا برنامه ریزی بهتر و کارآمدتری به منظور 
اجرای برنامه های آتی خود داشته باشد، ضمن اینکه زمان برگزاری کلاس های 
آموزشی با توجه به شرایط فعلی کشور و درگیری جامعه با ویروس منحوس کرونا 
متغییر است ولی ما در تلاشیم تا هر چه زودتر زمان دقیق برگزاری هر یک از 
کلاس ها را برنامه ریزی کرده و به اطلاع علاقمندان برسانیم. وی اضافه کرد: 
وسایل و تجهیزات اولیه برای آموزش  مقدماتی این رشته در حال تهیه است و 
در ابتدای امر نیازی به داشتن وسایل از طرف ورزشکاران نیست، ضمنا مکان 
تمرین و آموزش شمشیربازی در خانه شمشیربازی مجموعه ورشی میثم است و 
برای شروع قدرتمند این ورزش در استان قم از دوست داران ورزش می خواهیم 
نسبت به ثبت اطلاعات خود در سامانه و نشر حداکثری پوستر اطلاع رسانی پیش 
ثبت نام اقدام کنند. وی در پایان با اشاره به فراهم شدن بخشی از لوازم تخصصی 
شمشیربازی، اظهار کرد: با توجه به آماده سازی خانه شمشیر بازی، برگزاری 
کلاس ها و کارگاه های این رشته پس از بهتر شدن شرایط بیماری کرونا و اخذ 
مجوز برگزاری کلاس های آموزشی از اداره کل ورزش و جوانان استان و فدراسیون 

شمشیر بازی انجام می پذیرد.

در پیکارهای جایزه بزرگ دوومیدانی کشور ؛

دوومیدانی کار قم نایب قهرمان ایران شد
دوومیدانی کار استان قم با ایستادن در جایگاه دوم و کسب مقام نایب قهرمانی به 

کار خود در پیکارهای جایزه بزرگ دوومیدانی کشور پایان داد.
برپایه  این گزارش ، امسال به دلیل وضعیت مبهمی که شیوع ویروس کرونا در 
کشور به وجود آورد، فدراسیون دوومیدانی در شرایطی خاص اقدام به برنامه ریزی و 
برگزاری مسابقات دوومیدانی جایزه بزرگ ایران کرد، رقابت هایی که هر ساله طبق 
تقویم فدراسیون دوومیدانی قبل از آغاز پیکارهای لیگ دوومیدانی باشگاه های 

کشور به انجام می رسد.
در واقع شیوع کرونا محدودیت هایی را برای فدراسیون دوومیدانی ایجاد کرد و 
این فدراسیون برای برگزاری این رقابت ها به دعوت از چهره های منتخب و شاخص 
دوومیدانی  کشور پرداخت و مسابقات با حضور چهره های مستعد دوومیدانی قم 

در مجموعه آفتاب انقلاب تهران به انجام رسید و برترین های خود را شناخت.
روز نخست این دوره از پیکارها به بخش بانوان اختصاص داشت که سهم تیم 
هیأت دوومیدانی استان قم یک نشان برنز توسط محدثه ابراهیم پور بود، ولی در روز 
دوم رقابت های مردان به انجام رسید و یک مقام نایب قهرمانی، سه عنوان چهارمی 

و یک رتبه پنجمی به نام دوومیدانی کاران قم ثبت شد.
در مجموع تعداد 50 دوومیدانی کار در بخش بانوان و همین تعداد دونده در 
قسمت آقایان بر اساس دعوت فدراسیون دوومیدانی برای کسب رتبه های برتر با 
یکدیگر رقابت کردند، ضمن اینکه 10 نفر برتر مسابقات سال 1398 نیز با هزینه  

هیات های دوومیدانی  سراسر کشور در این دوره از مسابقات حضور داشتند.
دوومیدانی کاران قم پس از حضور در مسابقات انتخابی به میزبانی مجموعه 
ورزشی یادگار امام )ره( قم برای اعزام به این پیکارها آماده شدند، تیمی که اعضای 
آن جوان و با انگیزه بودند و برای کسب جایزه 14 میلیون ریالی رتبه نخست، جایزه 

هشت میلیون ریالی مقام دوم و جایزه 6 میلیون ریال رده سوم به میدان رفتند.
در شرایطی که فدراسیون دوومیدانی 20 میلیون ریال برای ثبت رکورد تعیین 
شده توسط این فدراسیون در نظر گرفته بود و به رکورد شکن ها نیز 60 میلیون ریال 
جایزه نقدی می داد، در ماده 400 متر با مانع رضا ملک پور با ثبت رکورد 52 ثانیه 
و 84 صدم ثانیه نایب قهرمانی ایران را به ارمغان آورد.  در این رشته قم دو نماینده 
دیگر نیز داشت که به ترتیب حسن نیک نظر با رکورد 54 ثانیه و 31 صدم ثانیه در 
رده چهارم جای گرفت و امیر مقدمی با ثبت رکورد 55 ثانیه و 85 صدم ثانیه مقام 
پنجم را به دست آورد، همچنین در ماده 110 متر با مانع علی سلامتیان با ثبت 
رکورد 14 ثانیه و 85 صدم ثانیه چهارم شد و در پرش با نیزه سیدعلی حسینی با 

پرشی به ارتفاع چهار متر و 20 سانتیمتر رتبه چهارمی را به خود اختصاص داد.

به مناسبت گرامی داشت هفته دولت برگزار شد؛ 

معرفی برترین های مسابقات مجازی 
پومسه  دختران قم 

هیأت تکواندو استان قم اسامی نفرات برتر مسابقات مجازی پومسه دختران قم 
گرامیداشت هفته دولت را در سه گرونه معرفی و از آنها تجلیل کرد.

برپایه این گزارش ، نفرات برتر مسابقه پومسه مجازی دختران قم در حالی معرفی 
شدند که تکواندو به عنوان یکی از رشته های پربرخورد همچنان از نظر ستاد مقابله 
با کرونا در ورزش مجوز فعالیت رسمی ندارد و تمرینات و تمامی رقابت های این 

رشته در حالت تعلیق و تعطیلی است.
به همین منظور هیأت تکواندو استان قم نیز از ظرفیت فضای مجازی برای 
برگزاری این دوره از مسابقات پومسه دختران نونهال بهره  گرفت، مسابقاتی که به 
مناسبت گرامیداشت هفته دولت و یاد و خاطره شهیدان رجایی و باهنر در سه رده 

کمربندی برگزار شد و برترین های خود را شناخت.
در رده کمربند سبز و آبی به ترتیب زهرا دایی زاده، نگار جعفر بابایی و زینب 
قراچورلویی اول تا سوم شدند، در رده کمربند قرمز مقام های اول تا سوم به ستایش 
صحرایی، عارفه یار جان لو و ریحانه عباسی رسید و در رده کمربند پوم یک به بالا 

ریحانه نیک، ریحانه میرزایی و مبینا عبدی به رتبه های برتر دست یافتند.
اتفاق دیگر در تکواندو قم برگزاری همایش »والدین خوب، فرزندان خوب« به 
همت باشگاه هدف قم است، با توجه به افزایش آسیب های اجتماعی، فرهنگی 
و همه گیری مواد مخدّر در قشر نوجوان جامعه، این همایش با همکاری آکادمی 
قهرمانی هدف به مربیگری اساتید یاشار محمدی و ناصر قره لر و موسسه خاتم 
در راستای اطلاع رسانی به خانواده تکواندوکاران، ارتباط بهتر خانواده و فرزندان 
و پیشگیری از به دام افتادن هنرجویان این رشته و سخنرانی دکتر نفیسه مرادی 

مدرس دانشگاه، پژوهشگر و نویسنده حوزه خانواده برگزار شد.
همچنین خانواده بزرگ تکواندو قم متشکل از مسوولان هیات، اساتید، داوران 
و تکواندوکاران به مناسبت گرامیداشت هفته دولت در پایگاه انتقال خون حضور 
یافته و در این برنامه انسان دوستانه و ارزشمند شرکت کردند، ضمن اینکه برای 
استاد  نظر  زیر  پاراتکواندو  آموزشی  رایگان دوره  به شکل  و  قم  در  نخستین بار 

افشارزاده و با حضور دائمی محمدرضا شعبانی قهرمان جهان و آسیا برگزار شد.
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گفت و گو از محمد افضلی 

 دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین، فضای مجازی را شمشیر دو لبه ای 
توصیف کرد که می تواند مخرب و مفید باشد و گفت که با حذف این ابزار 

نمی شود صورت مساله را پاک کرد بلکه باید از این فضا استفاده مفید شود.
»محمدرضا باهنر« در گفت وگو با ایرنا درباره برنامه جامعه اسلامی مهندسین 
به عنوان یک تشکل اصولگرا برای انتخابات ریاست جمهوری 1400گفت: 
تا زمانی که چند حزب فراگیر قدرتمند و بانفوذ در کشور نداشته باشیم، این 
گرفتاری را همیشه خواهیم داشت. از یکسال قبل از انتخابات، جناح های 
مختلف کشور دائما جلسه می گذارند و برای  وحدت درون جریانی تلاش 
می کنند که مقدار زیادی از انرژی فعالان سیاسی را میگیرد البته چاره ای هم 

نداریم.
اصلاح طلبان هم همین  داد:  ادامه  مهندسین  اسلامی  دبیرکل جامعه 
مشکل را دارند و هر انتخاباتی که پیش می آید مجبورند با احزاب کوچک و 

پراکنده جلسه تشکیل دهند.
باهنر افزود: البته یکسری تلاش هایی شروع شده و شخصیت ها هم کم کم 
فعال می شوند. چشم انداز ما این است که به امید خدا همه اصولگرایان به یک 
وحدت کامل می رسند البته این به آن معنا نیست که به هدف کامل برسیم 
بعضی وقت ها ممکن است  70 تا 80 درصد به اهداف خود برسیم. امیدوارم 
برای انتخابات 1400 بتوانیم از میان چند جناح مشهور کشور چند نامزد 

خوب، قدر و مدبر داشته باشیم تا رقابت سالمی شکل بگیرد.
قصدی برای نامزدی ریاست جمهوری ندارم

باهنر در پاسخ به پرسشی درباره احتمال نامزدی اش در انتخابات پیش روی 
ریاست جمهوری گفت: بارها گفته ام که اصلا قصد ورود به انتخابات را ندارم اما 

به عنوان یک شخصیت سیاسی فعال هستم.
وی، درباره نامزدی احتمالی علی لاریجانی برای انتخابات ریاست جمهوری 
1400 و احتمال حمایت جامعه اسلامی مهندسین از او گفت: فکر می کنم 
از الان نباید وارد اسامی افراد شد. همانطور که گفتم به دلیل نداشتن چند 
حزب قدرتمند و فراگیر معمولا داوطلبان از چندماه مانده به انتخابات مطرح 
می شوند و بحث ها جدی می شود. الان هم 30 تا 40 اسم در رسانه ها مطرح 
شده است و چند روز قبل هم 15 عکس از شخصیت ها با مشخصات منتشر 
شده بود که اسم من هم بود ولی من رسما به خبرگزاری ها اعلام کردم که قصد 

ورود ندارم تا دست کم محیط رقابت را خلوت تر کنم.
وظیفه رییس جمهوری هدایت نخبگان برای اداره کشور است

باهنر درباره ویژگی و تخصص مناسب برای رییس جمهوری آینده برای حل 
مشکلات کشور، گفت: رییس جمهوری باید بخش های مختلف نخبگان 
کشور را مدیریت کند. اگر اقتصاددانی باشد که از سیاست چیزی نداند یا 
متخصص امور بین الملل باشد اما اقتصاد نداند به کار نمی آید حتی پیدا کردن 
فردی که این تخصص ها را داشته باشد، ممکن نیست. بنابراین باید شخصیت 
باتدبیری که دارای تجربه در کارهای حاکمیتی و کلان باشد، وارد عرصه شود.

این فعال اصولگرا افزود: رییس جمهوری، شخصیتی است که کارگزاران 
اجرایی کشور را انتخاب و مدیریت می کند و در ضمن باید بتواند با مجلس و 
قوه قضاییه همکاری کند. فکر می کنید مثلا یک اقتصاددان یا دکتر اقتصاد 
بر سرکار بیاید می تواند کشور را نجات دهد؟ اینطور نیست! اگر مشکلات 
اقتصادی  را از 10 متخصص اقتصاد بپرسید به احتمال زیاد با 10 پاسخ  

متفاوت مواجه می شوید.
باهنر یادآور شد: اقتصاد علم محض نیست بلکه دانش تجربی چون پزشکی 
است. ممکن است در مورد یک درمان بیماری، پزشکان نسخه های متفاوت 
ارائه دهند. بنابراین رییس جمهوری کسی است که از نخبگان جامعه در 

رشته های مختلف به شکل مفید استفاده کند و بتواند آنها را مدیریت کند.  
وی خاطرنشان کرد: یک طنز سیاسی می گویم بعضی از آقایان که  با 15 تا 
20 میلیون رای رییس جمهور می شوند تصور می کنند که به انداز شمار رای 
دهندگان می فهمند. کسب آرای زیاد به معنای محبوبیت است نه بالا رفتن فهم 
و عقل! اما باید از خرد جمعی استفاده کنند و بجای یک فرد که مدعی است 

همه چیز را می داند باید سیستم و ساختار، مملکت را اداره کند.
بجای لشکرکشی خیابانی مطالبات پای صندوق پیگیری شود 

باهنر درباره راهکارهای حضور باشکوه مردم در انتخابات ریاست جمهوری 
و بالا بردن نرخ مشارکت با ایجاد فضای دوقطبی، گفت: اگر رقابت کم باشد 
طبیعی است که حضور کمرنگ می شود و از سوی دیگر، رقابت خیلی سنگین  

و دوقطبی، مشکلات امنیتی به وجود می آورد. پیشنهاد می کنم درباره نرخ کم 
مشارکت رای دهندگان در انتخابات دوم اسفندماه 98  کار پژوهشی عالمانه و 

عادلانه انجام شود.  
این فعال اصولگرا ادامه داد: در علت حضور پایین مردم پای صندوق رای 
عوامل متعددی مانند مشکلات اقتصادی، بیکاری، رکود و حتی کرونا دخیل 
بود اما هیچ کدام از این موارد را نباید عامل اصلی تلقی کنیم. این عوامل هر 
کدام وزنی دارند. رسانه ها باید یک کار پژوهشی میدانی انجام دهند و وزن 

هرکدام از این عوامل را بسنجند.
نامزدهای  صلاحیت   بررسی  نحوه  کارشناسان  برخی  کرد:  اضافه  باهنر 
اصلاح طلب و اصولگرا را در نرخ کم مشارکت دخیل می دانند. بالاخره 15 هزار 

نفر ثبت نام کردند و 8 هزار نفر نتوانستند حائز شرایط شوند.
نماینده سابق مجلس ادامه داد: شماری از نمایندگان مجلس دهم هم 
ردصلاحیت شدند. حتما این موضوع بر روحیه و انگیزه مردم اثر می گذارد. 
مردم می گویند نماینده فرستادیم مجلس که خدمتی کند بعد از چهار سال 

برای مملکت که کاری نکرد خودش هم دچار مشکل شد.
وی ادامه داد: زمانی به شوخی می گفتم اگر می خواهید دوره آینده مردم 
حضور گسترده داشته باشند رییس دولت اصلاحات و رییس دولت دهم را 
تایید کنید. آن زمان یک رقابت سنگینی می شود که به تعبیر حضرت آقا در 
کشور دوقطبی ضدامنیتی ایجاد می شود. می خواهم بگویم باید به نقطه 
ای برسیم که بازی برد _برد باشد یعنی بدون لشکرکشی خیابانی، مردم پای 

صندوق رای مطالباتشان پیگیری کنند.  
مردم بجای احزاب، آدم ها را تجربه می کنند 

نرخ  رفتن  بالا  بر  میزان  چه  جدید  چهره های  حضور  اینکه  درباره  باهنر 
مشارکت تاثیر دارد، گفت: در نبود حزب قوی که مسئول کادرسازی است مردم 
ناچار هستند بجای احزاب، آدم ها را تجربه کنند. اگر سه رییس جمهور اخیر را 
در نظر بگیرید هر سه تقریبا چند ماه به انتخابات مانده بود اعلام حضور کردند 
و تنور انتخابات داغ شد. دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین بیان کرد: شنیدم 
عده ای در بهمن 75 پیش رییس دولت اصلاحات رفتند و از او خواستند نامزد 
انتخابات دوم خردادماه 76 شود اما او گفته بود دنبال فرد دیگری بگردید. 
اما او سال 76 نامزد و به ریاست جمهوری انتخاب شد. آن زمان رییس ستاد 
انتخاباتی آقای علی اکبر ناطق نوری بودم بعد هم که آقای خاتمی انتخاب 
شد رفتیم حضوری به او تبریک بگوییم. گفتم حالا که رییس جمهوری شدید 
اعضای کابینه شما چه کسانی هستند و مشی اقتصادی شما چیست؟ شروع 
به خندیدن کرد. گفتم چرا می خندید؟ او که آدم خوش مشربی بود پاسخ داد 
که اصلا فکر نمی کردم رییس جمهوری شوم تا چه رسد درباره کابینه و مشی 

اقتصادی فکری کنم باید ببینم چه می شود.
وی خاطرنشان کرد: مثال دیگر اینکه، تا پایان سال 83 کسی فکر نمی کرد 
که احمدی نژاد رییس جمهوری شود تنها کسی که پیش بینی می کرد خود او 
بود.  می خواهم بگویم داوطلبان یک تا سه ماه مانده به انتخابات اعلام حضور 
می کنند بنابراین از الان نمی توان پیش بینی کرد که در انتخابات 1400 چه 

اتفاقی می افتد.
اعتقادی به تغییر جهت ندارم

باهنر درباره یکی از اظهاراتش مبنی بر اینکه برای حضور مردم در انتخابات 
1400 حتما باید تغییر جهت دهیم، گفت:  باید دید جمله قبل و بعد چه بوده 
است. ممکن است در تحلیل موضوعی دو تا سه عامل را بر شمرده باشم و  بعد 
بگویم در این عوامل باید تغییر جهت دهیم. دوستان رسانه ای هم بعد این 
عوامل را پاک می کنند و عبارت » باید تغییر جهت داد« را منتشر می کنند! به 

تغییر جهت کور به هیچ وجه اعتقادی ندارم و توصیه نمی کنم.
علم، تجربه و هنر حکمرانی

باهنر درباره تعریفش از واژه رجل سیاسی گفت: بارها گفته ام رجل سیاسی 
به شخصیتی اطلاق می شود که دارای تجربه بوده و حکمرانی خوب بلد باشد. 
احساساتی و شتاب زده تصمیم نگیرد. حکمران خوب باید بتواند از امکانات 
موجود کشور بهترین استفاده را ببرد و حداکثر بهره برداری را به نفع مردم، 

اقتدار نظام وتوسعه کشور انجام دهد.
این فعال سیاسی افزود: متاسفانه باید بگویم دانشگاه های ما شخصیت هایی 
این چنینی را نمی توانند تربیت کنند. دانشگاه های ما متخصصان اقتصاد، 
طب، هسته ای، جامعه شناسی و ... تربیت می کنند اما متخصص حکمرانی 

نمی توانند.
هنر  و  تجربه  علم،  عامل  سه  باید  قوی  و  خوب  حکمران  داد:  ادامه  وی 

حکمرانی را داشته باشد. بعضی ها تجربه را دارند ولی تخصص لازم را ندارند یا 
تخصص دارد اما در عمل مدیر خوبی نیست.  طرف دکترای اقتصاد عمومی، 

کلان و خرد دارد اما یک بنگاه اقتصادی را نمی تواند اداره کند.
در همه کارها به صلاحیت ها رسیدگی شود

باهنر درباره تاثیر نظارت ها بر سطح مشارکت پایین رای دهندگان در انتخابات 
مجلس یازدهم، گفت: اگر هرکس که دلش خواست نامزد شود و مردم هم 
به هرکس خواستند رای بدهند ممکن است شور انتخاباتی بیشتر باشد. اما 
بالاخره یک کارمند عادی هم که می خواهیم استخدام کنیم درباره او گزینش، 
امام  به یک  اقتدا  برای  انجام می دهیم. حتی  سنجش و تحقیقات محلی 

جماعت از نظر فقهی باید بدانیم که این شخص عادل است یا خیر.
نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی افزود: نماینده مجلس به اندازه یک امیر 
لشکر تاثیر دارد. بنابراین نمی شود گفت هرکس خواست بیاید داوطلب شود. 

هیچ کشوری هم اینگونه نیست.
باهنر تاکید کرد: شاید یکسری ساختارهای شورای نگهبان کامل نباشد که 
باید آن را کامل کرد. در نظر بگیرید شورای نگهبان 12 نفره در یک ماه باید 
صلاحیت 15 هزار نفر را بررسی کند این کار خیلی سختی است. زمانی به 
یکی از اعضای شورای نگهبان گفتم با این قانونی که ما داریم اگر این دوره 15 
هزار نفر ثبت نام کرده اند دوره آینده 150 هزار نفر ثبت نام می کنند. ظرف یک 
ماه شورای نگهبان باید صلاحیت این تعداد را بررسی کند. کار سختی است و 

قانون باید جامع باشد تا تجربیات 30 تا 40 ساله گذشته اصلاح شود.
فکر می کنند با پرخاشگری مشهورتر می شوند

باهنر درباره عملکرد مجلس یازدهم گفت: اصولا بیشتر وقت مجالس در چند 
ماه اول صرف تشکیل ساختارهای آن می شود و نباید از مجلس خیلی توقع 
داشت که کار اساسی انجام دهد. اما یک مشکل وجود دارد این که نمایندگان 
متاسفانه تا قبل از انتخابات نمی دانند که اختیارات نماینده مجلس چیست و 

چه کارهایی می توانند بکنند.
این فعال سیاسی گفت: بعضی ها فکر می کنند هرچه پرخاشگرتر باشند 
خیلی مشهورتر می شوند و سرزبان ها می افتند و زمان انتخابات یک سری 

وعده های عجیب و غریب به مردم می دهند.  
نماینده 7 دوره مجلس شورای اسلامی یادآور شد: نماینده تازه واردی در 
مجلس نهم می گفت که در 8 دوره گذشته هیچ کاری در مملکت نشده و هیچ 
اتفاقی نیفتاده است. اما او با گذشت چندماه متوجه می شود که نه این خبرها 
هم نیست. این طور نیست که یک نماینده تصمیم بگیرد کل مملکت آباد یا 

خراب شود. بالاخره یک سری عوامل محیطی و امکانات وجود دارد.
باهنر در ادامه به حضور وزیر امور خارجه در مجلس اشاره کرد و گفت: 
نماینده بلند می شود به یک وزیر توهین می کند. او فکر می کند شجاعت یعنی 
این که به یک مسوول بد و بیراه بگوید. خود حضرت آقا هم متذکر شدند این 
اقدامات انقلابی گری نیست. مهم این است که مجلس به مسیر اصلی خود 

بیفتد و یکسری کارهای شدنی را دنبال کند.
وی افزود: مثلا معلم متدین، خوب و محبوبی با شعار بهبود حقوق معلمان 
رای می آورد و به مجلس می رود. بعد می بیند بودجه عمومی 40 درصد کسری 
دارد. او چطور می تواند وعده خود را عملی کند؟ حقوق معلمان که با حرف 
درست نمی شود.  بعد از 5 تا 6 ماه کسانی که به او رای دادند می گویند که 
از  بسیاری  که  نمی دانم چرا  دروغگو  را  او  البته  بود!  دروغگویی  آدم  عجب 
نمایندگان از روی ناآگاهی وعده هایی به مردم می دهند که امکان پذیر نیست. 

بنابراین نباید از الان انتظار کار خاصی از مجلس داشت.
باهنر تاکید کرد: باید بپذیریم مملکت را سه قوه باهم اداره می کنند. اداره 
کشور در وضعیتی که سه قوه بر علیه هم باشند امکان پذیر نیست. اگر قرار 
باشد سه قوه هر کدام مملکت را به طرفی بکشند، چیزی از توسعه و آبادانی 
نمی ماند بنابراین اینها باید در یک جهت حرکت کنند البته طبیعی است تذکر 

هم باید بدهند.  
وی خاطرنشان کرد: در ارتباط مجازی هیات دولت با رهبر معظم انقلاب، 
ایشان گفتند دولت یک سال وقت دارد و در این یکسال خیلی کارها می شود 

انجام داد به شرطی که همگرایی باشد مقابله نباشد.
نمی شود به تورم گفت از فردا نباشد 

قانون  تا 40 اصل  نمایندگان مجلس گفت: در 30  درباره وظایف  باهنر 
اساسی وظیفه نمایندگان مجلس ذکر شده است. مجلس باید سعی کند 
اقتصاد مملکت در ریل اصلی اش قرار گیرد. اینکه مجلس مثلا تصویب کند که 
از فردا تورم نباشد تورم که گوش به ما نمی دهد. بنابراین عوامل بوجود آورنده 

تورم را باید شناخت و راهکار ارائه کرد.
رییس جبهه پیروان خط امام )ه( و رهبری افزود: آب در 100 درجه جوش 
می آید نمی توان تصویب کرد که از فردا آب در 120 درجه به جوش بیاید. اگر 
می خواهید آب جوش نیاید باید زیر فتیله را کم کنی یا باید آب سرد بریزی و 

هرکاری که می توانی بکنی که آب به صد درجه نرسد.
باهنر تصریح کرد: بعضی از دوستان تصور می کنند که اگر به دولت گفتند 
از فردا دیگر تورم نباشد تورم از بین می رود! اگر شما هزینه های دولت را اضافه 
کنید و دولت منابعی نداشته باشد می شود تورم. اگر بانک مرکزی یک خط 
اعتباری جدید ایجاد کند که به برخی وام دهد، برای برخی مسکن بسازد و...  

این خط اعتباری جدید می شود تورم.
سه قوه باید مملکت را باهم اداره کنند

باهنر درباره عملکرد شورای عالی اقتصادی سران قوا و گلایه نمایندگان 
مجلس دهم از این شورا، گفت: شورای عالی اقتصادی سران قوا تمهید بسیار 
خوبی بود که رهبر معظم انقلاب اندیشیدند چرا که تنبلی برخی کارگزاران، 
فشار خارجی و تحریم ها چرخ اقتصاد را قفل می کند. بنابراین تشکیل این 
شورا برای کمک به برون رفت از این شرایط بود، از طرف دیگر رهبر معظم 

انقلاب گفتند سه قوه باید مملکت را باهم اداره کنند.
وی افزود: مثلا وقتی زلزله ای اتفاق بیفتد دولت موظف است در آن منطقه 
یکسری کارها انجام دهد و به مردم برسد دولت نمی تواند منتظر باشد که 
لایحه اش در مجلس تصویب شود و بعد پول تخصیص دهد بعد بروند جان 
باختگان را از زیر آوار درآورند. جاهایی باید این مسیر را میان بر رفت و این اراده 

باشد که به یکدیگر کمک کنند.
بهره گیری از ظرفیت همه کشورهای جهان

باهنر درباره عملکرد دولت در یکسال اخیر، گفت: اداره کردن مملکت با 
وجود مشکلات اقتصادی و بیکاری ناشی از تحریم و کرونا کار سختی است. 
از طرفی هم یکسال زمان کمی نیست. در این مدت حتی اگر اتفاقی نیفتد 
به آدم های جویای کار کشور 800 هزار تا یک میلیون نفر اضافه می شود یا از 
دانشگاه فارغ التحصیل می شوند یا خدمت سربازی آنها تمام می شود دولت 

که نمی تواند دست روی دست بگذارد.
این فعال اصولگرا ادامه داد: درباره اینکه دولت در 7 سال گذشته در چه 
کارهایی موفق بوده یا نبوده است بحث های زیادی وجود دارد. دولت چند 
برنامه داشت. کارهایی انجام داده و موفق هم بوده است و گاهی هم اشتباهاتی 
داشته است در برجام دیپلمات های ما زحمات زیادی کشیده و قدرتمندانه 
عمل کردند  بالاخره رفتند یک تفاهم نامه بین المللی را امضا کردند. حالا 
یک دیوانه ای مثل ترامپ از برجام خارج شده است، بالاخره مشکلات را زیاد 
می کند. باید آنها کاری کنند که همه تخم مرغ ها را در یک سبد نگذارند. 200 

کشور در جهان داریم و نباید دیپلماسی کشور روی چند کشور متمرکز شود.
باهنر یادآور شد: دولت در کنترل تورم 4 تا 5 سال خوب عمل کرد اما بعد 
موضوع تحریم ها پیش آمد. در جریان شیوع ویروس کرونا خیلی از مشاغل 
تعطیل شدند کشورهایی داریم که در اثر کرونا 10 تا 12 درصد رشد منفی 
داشتند ولی دولت توانست 2 تا 3 درصد رشد منفی را کنترل کند که کار خوبی 

است.
وی افزود: هنوز امکانات مملکت خیلی بیشتر از این کارهایی که انجام شده 
است. کشور سال ها است به نفت معتاد است معتقدم ارزش معادن کشور کمتر 
از نفت نیست. آهن، مس، گوگرد و روی قابل استفاده و فرآوری است که با آنها 

می شود ارزش افزوده ایجاد کرد.
باهنر درباره اقدامات دولت در هفت سال گذشته گفت: دیپلماسی فعال، 
مدیریت ویروس کرونا، طرح تحول نظام سلامت از اقدامات خوب دولت بود. 

در مقایسه با کشورهای جهان، در زمینه کرونا کشور خوب اداره شده است.
با بورس هیجانی برخورد نشود

باهنر درباره واگذاری سهام شرکت های دولتی در بورس گفت: بورس جای 
تجهیز سرمایه است و بورس ها در جهان عملا با بانک ها رقابت می کنند. در 
بورس سرمایه های خرد به سمت تولید برده می شود. در جریان کرونا با این 
که بسیاری از بازارهای جهان سقوط کرد بازار سرمایه ما خوب بود که البته باید 

خوب هم مدیریت شود.
دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین افزود: شاید اغراق نباشد بگویم نیمی از 
جامعه ما در بورس فعال هستند. البته رفتارهای هیجانی هم در بورس وجود 
دارد اما کسانی سود می برند که با بازار بورس احساسی برخورد نکنند ممکن 
است بازار بورس یک روز 5 درصد سود داشته باشد 5 روز هر روز یک درصد ضرر 
داشته باشد. اگر هیجانی برخورد کنند معلوم نیست بتوانند منافع دراز مدت 
خود را حفظ کنند اما به هر صورت بازار بورس و سرمایه امکان بسیار خوبی 

برای کشور و طرح های توسعه ای است.
موافق همکاری ۲۵ ساله ایران و چین هستم

باهنر درباره عملکرد دیپلماسی دولت یازدهم و دوازدهم، گفت: دیپلماسی 
دولت روحانی فعال و خوب بوده است. البته باید این قدرت دیپلماسی متمرکز 

به چند کشور نباشد.
این فعال سیاسی درباره سند همکاری 25 ساله میان ایران و چین یادآور شد: 
موافق این سند هستم. حرف هایی هم که در مورد آن زده می شود جوسازی 
است. هر حکومتی به قراردادهای استراتژیک و بلند مدت نیاز دارد. البته این 
قراردادها باید برد_ برد باشد و بدون آنکه منافع ملی فدا شود با یک کشور 
قدرتمند که آینده اقتصاد جهان دستش است بتواند یک قرارداد استراتژیک 

داشته باشد. این موضوع حتما خوب است اما باید مواظبت کرد.
باهنر درباره رد قطعنامه پیشنهادی آمریکا برای تمدید تحریم تسلیحاتی 
ایران در شورای امنیت گفت:  در صدساله اخیر آمریکا با این انزوا روبرو نبوده 
است. البته این انزوا به ساختار آمریکا و فردی که الان رییس جمهوری آمریکا 
است برمی گردد یعنی آمریکا تا به حال با چنین مساله ای مواجه نشده بود که 
پیشنهادی را به شورای امنیت بدهد که غیر از خودش و یک کشور کوچک هیچ 
کس رای مثبت به آن ندهد. این یکی از پیروزی های بزرگ است که نشان از 

دیپلماسی فعال ایران و عملکرد بد آمریکا دارد.
وی درباره تلاش آمریکا برای فعال سازی مکانیسم ماشه، گفت:  به دلیل 

خروج از برجام، آمریکا قطعا از این سازوکار نمی تواند استفاده کند.  
سرنوشت کشورمان را به انتخابات سایر کشورها گره نزنیم

تحولات  در  آمریکا  جمهوری  ریاست  آبان ماه  انتخابات  تاثیر  درباره  باهنر 
داخلی ایران گفت: اصلا چشممان نباید به نتیجه انتخابات آمریکا باشد. حزب 
دموکرات و جمهوری خواه به رغم تفاوت در تاکتیک ها، اهداف بلندمدت و 
راهبردی مشابهی را دنبال می کنند. بنابراین منطقی نیست سرنوشت کشور را 

به انتخابات سایر کشورها گره بزنیم.
وی افزود: مردم آمریکا گروگان لابی صهیونیست ها هستند. لابی که سعی 
می کند دولت آمریکا حمایت بی چون و چرایی از رژیم اشغالگر قدس داشته 
باشد. اما سیاست ثابت ما هم این است که رژیم صهیونیستی را به رسمیت 

نشناسیم.
نایب رییس سابق مجلس درباره هجمه منتقدان به دولت گفت: زمان احمدی 
نژاد گفتم که تحریم ها  عامل 30 درصد مشکلات کشور و بی تدبیری های 
داخلی 70 درصد است اما تحریم های این دوره یک مقدار سخت تر از دوره قبل 
است.  نمی خواهم بگویم که اگر همه جمع شوند می توانند یک شبه اقتصاد 

کشور را راه بیندازند. چرا که بسیاری از کارها در درازمدت جواب می دهد.  
باهنر خاطرنشان کرد: رهبر معظم انقلاب هم در دیدار ویدیو کنفرانسی با 
هیات دولت گفتند فرض را بر این بگذارید که تا 10 سال دیگر هم تحریم ها 
وجود دارد اگر زودتر تمام شد که چه بهتر اگر هم نه که ما باید خودمان را برای 
یک اقتصاد درون زا  آماده کنیم چرا که بسیاری از پتانسیل ها هنوز استفاده 

نکردیم.

سیاست اعتدالی به همراه صبر استراتژیک جمهوری اسلامی در حوزه سیاست خارجی موجب شد در دولت های یازدهم و 
دوازدهم، ایالات متحده در یکی از مهمترین پرونده های روابط خارجی خود علیه ایران منزوی و متحمل شکست های سنگینی 
شود. دوره ریاست جمهوری »حسن روحانی« در حالی به سال پایانی خود رسیده است که بدون اغراق یکی از پویاترین بخش ها 
در دولت یازدهم و دوازدهم عرصه دیپلماسی و سیاست خارجی بود. امضای توافق هسته ای، تعامل با کشورهای منطقه و جهان، 
مقابله با روند ایران هراسی و پیشبرد سیاست های منطقه ای در کنار نزدیک تر شدن روابط تهران با قدرت های شرق به ویژه روسیه و 

چین از جمله نکات برجسته دولت روحانی بود.
۲دوره با یک دستور کار برای سیاست خارجی

تردیدی نیست که در دولت نخست روحانی تاثیر تلاش های وزارت امور خارجه بر همه عرصه های سیاسی، اقتصادی و حتی 
اجتماعی مشهود بود. امضای توافق هسته ای در سال 1394 با ده ها سفر و دیدار رسمی و غیررسمی میان نمایندگان ایران و گروه 
1+5 به صورت گروهی یا مجزا قابل حصول شد. برجام پس از نزدیک به 20 ماه مذاکرات فشرده به دست آمد و توانست بخش 

عمده ای از فشارهای بین المللی مخصوصا تحریم های آمریکا را برای مدت نزدیک به سه سال متوقف سازد.
دوره دوم ریاست جمهوری روحانی اما به نحو دیگری با موضوع سیاست خارجی و بحث  هسته ای گره خورد. خروج »دونالد 
ترامپ« از برجام در اردیبهشت سال 1397 به طور کلی همه شرایط را تغییر داد و عرصه تعاملی را که میان ایران و جهان پیش از آن 
برقرار شده بود به فشار حداکثری و تقابل آشکار واشنگتن با تهران تغییر داد. دستگاه دیپلماسی در دولت دوازدهم به طور ویژه به 

خنثی سازی دسیسه های کاخ سفید و مقابله با موج ایران هرسی آمریکا و متحدانش متمرکز شد.
نتیجه تحرکات دیپلماتیک ایران با محوریت موضوع هسته ای با گذشت بیش از 7 سال ریاست جمهوری روحانی اکنون در 

شکست های مکرر کاخ سفید و انزوای واشنگتن در عرصه های مهم جهانی همچون شورای امنیت سازمان ملل نمایان می شود. 
آخرین نمونه های شکست  آمریکا نخست در رای مخالف و ممتنع 13 عضو شورای امنیت با متن قطعنامه پیشنهادی آمریکا برای 
تمدید تحریم تسلیحاتی ایران پدیدار شد. پس از آن هم تقریبا همه کشورهای عضو شورای امنیت به سوءاستفاده کاخ سفید از 

سازوکار حل اختلاف برجام تاختند و واشنگتن را به دلیل خروج از توافق دارای حقوق مشروع ندانستند.
انزوای آمریکا در تقابل با ایران

ریاست جمهوری روحانی در سال 1392 در حالی آغاز شد که دولت آمریکا به ویژه »باراک اوباما« رئیس جمهوری سابق این کشور 
در موضع قدرت قرار داشت و توانسته بود تقریبا همه قدرت های جهان را با خود علیه تهران هم نظر کند. به همین دلیل هیچ یک از 
درخواست ها و قطعنامه های مورد نظر کاخ سفید با مشکلی روبرو نشدند. اما اکنون دولت ایالات متحده در موضع ضعف و انزوای 

کامل حتی در میان متحدانش قرار گرفته است.
این دستاورد تنها برآمده از یک برداشت و انگاره داخلی نیست بلکه بسیاری از رسانه های غرب و حتی آمریکا به آن اعتراف 
می کنند. چند روز قبل شبکه خبری »سی.ان.ان« در گزارشی نوشت ایالات متحده در انزوا قرار گرفته است زیرا مخالفان و حتی 
متحدانش فعالسازی مکانیسم ماشه از سوی واشنگتن را رد کرده اند. در صحنه بین المللی دولت آمریکا تنها شده و همه باتلاش 
ایالات متحده برای بازگرداندن تحریم ها علیه  ایران مخالفت می کنند. طبق این تحلیل نتیجه رفتارهای سیاسی و فشار حداکثری 
دولت آمریکا آن شد که دیگر کشورها به حامیان نظام مذهبی ایران تبدیل شوند. به نوشته سی ان ان در حالی که ترامپ برجام 

را بدترین توافق تاریخ می دانست اما اکنون می خواهد از بند حل اختلاف همان توافق نامناسب برای اهداف خود استفاده کند.
روزنامه »گاردین« نیز با اشاره به مخالفت 13 عضو )از پانزده عضو( شورای امنیت سازمان ملل با رویکرد کاخ سفید تصریح کرد 

تحولات انزوای آمریکا را در تلاش هایش برای اقدام علیه  ایران نشان می دهد. این در حالی است که بنا بر اعتراف این روزنامه 
بریتانیایی، اعضای شورای امنیت به طور طبیعی در بیشتر مسائل خود را متحد آمریکا می دانند. دیپلمات ها در سازمان ملل اعتقاد 
دارند عمق انزوای آمریکا بازتاب سبک خشن این کشور در عرصه سیاست خارجی است. حتی روزنامه صهیونیستی  »هاآرتص« 
هم در تحلیلی عنوان داشت: تلاش ترامپ برای برقراری دوباره تحریم ها علیه  ایران موجب انزوای ایالات متحده شده است. اگرچه 
 این اقدام  رئیس جمهوری آمریکا مورد قبول اسرائیل است اما به دلیل مخالف 13 کشور در شورای امنیت تلاطم حقوقی سختی 
در این نهاد علیه آمریکا شکل خواهد گرفت. طبق این تحلیل باور عمومی آن است که واشنگتن با بهره گیری از بند خاصی در 
برجام تلاش دارد فروپاشی این توافق را رقم بزند. تارنمای شبکه آمریکایی »ام.اس.ان.بی.سی« صریح تر از دیگر رسانه های غربی 
به  استیصال کاخ سفید اشاره کرد و نوشت: در موضوع ایران، ترامپ و پومپئو خود را منزوی و شکست خورده می بینند. این دو در 
یک پرونده مهم سیاست خارجی آمریکا فرایندی را رقم زدند که  ایالات متحده و متحدانش به میزان قابل توجهی اطمینان برای 
موفقیت را از دست دادند. دونالد ترامپ که می خواست ایران را منزوی کند اکنون از نظم جهانی کنار رفته و ایالات متحده را به انزوا 
کشانده است. به نوشته »اسوشیتدپرس«، وزیر امور خارجه آمریکا تاکید می کند آمریکا حق استفاده از مکانیسم ماشه را به رغم 
خروج از برجام دراختیار دارد اما اکنون کشورهای بریتانیا، فرانسه و آلمان که معمولا با آمریکا هم عقیده بوده اند ، با چین و روسیه 
متحد شدند و اقدام آمریکا را غیرقانونی می دانند. سیاست های منطقی جمهوری اسلامی که از آن با عنوان صبر استراتژیک هم 
نام برده می شد طرف مقابل به ویژه واشنگتن را به اتخاذ سیاست های غیرمنطقی و حتی عجولانه ای وادار کرد. این نوع رفتار نه تنها 
باعث سرگشتگی مقام های آمریکا شد بلکه تردیدهای جدی را در میان دیگر کشورها و  متحدان واشنگتن ایجاد کرد. نتیجه خط 

مشی حساب شده ایران و دیپلماسی یکجانبه آمریکا، انزوای کاخ سفید بوده است.

حاصل دیپلماسی اعتدالی در دولت روحانی:

غلبه صبر راهبردی بر دیپلماسی شتابزده

محمدرضا باهنر:

 با حذف فضای مجازی صورت مساله را 
پاک نكنیم



طرح: محمدعلی رجبی

 ماشه پشت در بسته!!

نامه عجیب نمایندگان به سران قوا درباره زنگنه! 
حسینعلی امیری درباره نامه تعدادی از نمایندگان به سران قوا مبنی بر برکناری وزیر نفت تصریح کرد: 
بخشی از قانون اساسی مربوط به اختیارات نهاد های سیاسی و قوای سه گانه است و ساز و کار های مربوط 
به نصب و عزل وزرا در قانون اساسی کاملا مشخص شده است. مطلبی که تعدادی از نمایندگان به سران 

قوا برای برکناری وزیر نفت نوشته اند، صرفا یک نامه اداری است. 
او ادامه داد: آثار حقوقی راجع به نصب و عزل یک وزیر در قانون اساسی وجود دارد و این نامه فاقد آن ساز 
و کار است. اینکه نماینده یا نمایندگانی بخواهند به روسای قوه نامه بنویسند، تاکنون سابقه نداشته است.
امیری با بیان اینکه »تفکیک وظایف و اختیارات در قانون اساسی باید معیار و ملاک برای همه باشد«، 
اظهار کرد: سوال، تحقیق و تفحص و استیضاح از حقوق نمایندگان است، اما اینکه نامه ای به روسای سه 
قوه راجع به نصب یک وزیر یا عزل یک وزیر بنویسند، در قانون اساسی وجود ندارد. معاون پارلمانی رئیس 
جمهوری در پاسخ به این سوال که آیا این نامه را فاقد اعتبار و وجاهت قانونی می دانید؟ گفت: این یک 

نامه اداری است.

»معلمی« سرپرست حوزه هنری استان قم شد
 طی حکمی مجدالدین معلمی معاون هنری حوزه هنری کشور با حفظ سمت، سرپرست حوزه 
هنری استان قم شد.طی حکمی از سوی مجید مصلحی مدیر کل امور استان ها و مجلس حوزه هنری، 
مجدالدین معلمی معاون هنری حوزه هنری کشور با حفظ سمت، به سرپرستی حوزه هنری استان قم 
منصوب شد.مجدالدین معلمی پیش از دوران ریاست سیدین نیا در قم بیش از 3 سال ریاست حوزه هنری 
قم را به عهده داشته است.شایان ذکر است سید مهدی سیدین نیا که ریاست حوزه هنری استان اصفهان، 
حوزه هنری استان آذربایجان شرقی، استان قم و معاونت اجرایی اداره کل امور استان ها و مجلس حوزه 
هنری را در کارنامه دارد با اتمام دوران ماموریتش در حوزه هنری، به سمت معاونت سیمای صدا و سیمای 

اصفهان منصوب شده است.

آخرین وضعیت شیوع کرونا در استان قم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم گفت: در 24 ساعت گذشته 77 بیمار مشکوک به کرونا در مراکز 
درمانی قم پذیرش شدند.محمدرضا قدیر در خصوص آخرین وضعیت از مبتلایان به کووید 19 در قم 
افزود: 77 نفر در اورژانس مراکز درمانی قم با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا پذیرش شدند.وی 
با اشاره به انجام 33 مورد بستری جدید در بخش ها و تحت نظر اورژانس بیمارستان افزود: 42 نفر از کل 
بیمارانی که طی روزهای گذشته بستری بودند، ترخیص شدند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم 
بیان کرد: در حال حاضر 350 نفر بستری مشکوک به کرونا در بیمارستان ها بوده که حال 68 نفر آنها 
وخیم استوی ادامه داد: همچنین در 24 ساعت گذشته 2 نفر کرونا مثبت نیز جان خود را از دست دادند.

انتقال ۲۹88 محكوم ایرانی و خارجی به کشورشان
 وزیر دادگستری گفت: در دولت تدبیر و امید تعداد 2988 محکوم ایرانی و خارجی براساس موافقتنامه ها 
و تفاهمنامه های حقوقی قضایی برای گذراندن ادامه دوران محکومیت به کشور متبوع خود منتقل شدند. 
سید علیرضا آوایی درباره موافقتنامه ها و تفاهمنامه های بین المللی افزود: اکنون 84 موافقتنامه در زمینه 
معاضدت حقوقی و کیفری، استرداد مجرمان و انتقال محکومان و یادداشت تفاهم همکاری با کشورهای 
مختلف منعقد شده که تعداد 32 این موافقتنامه ها در دوران تصدی دولت یازدهم و دوازدهم بوده است.
وی ادامه داد: در بازه زمانی سال 98 و سال جاری تعداد 307 نفر از هموطنان زندانی به کشور بازگرداندده 
شدند و در همین مدت نیز تعداد 806 محکوم خارجی محبوس در زندان های ایران برای گذراندن 

باقیمانده محکومیت خود به کشورهای متبوع خود بازگردانده شدند.

بازگشت فردوسی پور با برنامه ای مشابه »۹0« 
در حالی حدود یک ماه از خبر پیگیری فراکسیون ورزش مجلس برای بازگشت برنامه »90« به آنتن 
تلویزیون به عنوان »یکی از مطالبات جدی مردم و فوتبال کشور« می گذرد، خبرهای جدید از تولید برنامه 
ای با همان سبک و سیاق »90« اما در شبکه های اینترنتی حکایت دارد. به گزارش ایسنا، برنامه جدید 
 ـیعنی  عادل فردوسی پور با نام موقت »نود نو« تجربه ای مشابه »90« تلویزیونی اما در رسانه ای جدید 
 ـاست؛ البته به احتمال بسیار نام این برنامه تغییر خواهد کرد و با عنوان دیگری پخش  فضای اینترنت 

خواهد شد.

شوک به پرسپولیس؛ ترابی فسخ کرد! 
مهدی ترابی هافبک ملی پوش تیم فوتبال پرسپولیس که اوزدوشنبه در دفتر این باشگاه حاضر شده بود، 
پس از مذاکره با مدیران باشگاه اعلام کرد که قصد فسخ قراردادش را دارد.ترابی بندی در قراردادش دارد 
که طبق آن می توانست در صورت داشتن پیشنهاد خارجی از جمع سرخپوشان جدا شود. گفته می شود 

مقصد بعدی هافبک ملی پوش پرسپولیس قطر خواهد بود.

سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم عنوان  کرد :

تقاطع ولیعصر)عج( یک تجربه موفق 
عمرانی در قم

سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم، تقاطع ولیعصر)عج( را یک تجربه 
موفق تخصصی و فنی برای شهرداری قم دانست.

سید ابوالفضل میریک امامی آخرین وضعیت پروژه های در دست اقدام سازمان 
توسعه و عمران شهرداری را موردتوجه قرار داد و اظهار داشت: تونل جمهوری در ادامه 
بلوار جمهوری از میدان امام حسین)ع( تا بلوار یادگار امام به طول 1200 متر در دست 

اجراست که از این میزان 700 متر تونل و 270 متر از مسیر در حال انجام است.
سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم با بیان اینکه تقاطع سه سطحه 
میدان حضرت ولی عصر)عج( یکی دیگر از پروژه ها بوده که مراحل پایانی را می گذراند 
و به زودی مورد بهره برداری قرار می گیرد، افزود: ایمن سازی بلوار امام علی)ع( در حال 

انجام است و در بازدید انجام شده به صورت 100 درصدی به اتمام رسید.
میریک امامی تصریح کرد: پروژه تقاطع سه سطحه ولی عصر)عج( از آن پروژه های 
بسیار سخت و طاقت فرساست و با توجه به تلاقی آن با ایستگاه مترو، سبب شده یکی 
از پروژه های تخصصی و فنی را در سطح شهر داشته باشیم که خوشبختانه یکی از 
پروژه های موفق شهری در سال های گذشته بوده است. وی با تأکید بر اینکه این پروژه 
رو به اتمام بوده و در مجموع با اعتباری بالغ بر 88 میلیارد تومان اعتبار عملیاتی شد، 
یادآور شد: در روند عملیاتی شدن پروژه ها یک سری مزاحمت هایی برای ساکنین و 
کسبه به وجود می آید و در تلاشیم حلاوت پروژه ها را در اسرع وقت و کوتاه ترین زمان به 
شهروندان بچشانیم. سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم ابراز کرد: تعاملات 
خوبی در بخش ها و به ویژه با شهرداری کهک و قنوات داریم و تفاهم نامه ای در تولید 

آسفالت در شهر قنوات توسط سازمان عمران و توسعه منعقدشده است.
میریک امامی با اشاره به آخرین وضعیت تقاطع جعفریه، خاطرنشان کرد: درصدد 
اجرای پروژه زیرگذر جعفریه هستیم که اخیراً انحراف ترافیکی در این مسیر ایجاد شده و 

زحماتی برای شهروندان به وجود آورده و در اولین فرصت تکمیل می شود.
وی در خصوص نصب سرعت گیرها نیز گفت: نصب سرعت گیرها از طریق مردم 
تقاضا می شود و توسط هیئت و شورای ترافیک، مطالعات کارشناسی بر احصای نقاط 

حادثه خیز انجام شده و در شورا مورد بررسی قرار می گیرد و سپس عملیاتی می شود.
سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم اظهار داشت: آسفالت سرعت گیرها 
توسط سازمان توسعه و عمران تأمین و مجری اجرای آن نیز شهرداران در مناطق هستند 

که با مصوبه شورا ترافیک اجرایی می شود.
 

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم:

شهرداری پیشتاز خدمات الکترونیک 
در قم است

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم گفت: شهرداری قم در برون سپاری 
فرآیندهای اداری و خدمات الکترونیک در میان دستگاه های استان پیشتاز بوده است.

محمد رضا گروسی در گفت و گویی با تاکید بر اینکه فرآیندهای مختلف خدماتی در 
ادارات و دستگاه ها باید غیر حضوری ارائه شود، اظهار داشت: مردم باید بتوانند در 

قالب نرم افزارها یا پایگاه های اینترنتی خدمات خود را به صورت غیر حضوری بگیرند.
معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم با بیان اینکه انسان همیشه در مقابل 
تغییر تا حدی مقاومت می کند، ادامه داد: در یک بازه زمانی شاید مقداری مقاومت هم 

باشد اما منفعت آن برای عموم مردم بیش از چیزی است که بیان می شود.
گروسی با اشاره به اینکه شهرداری ها یکی از ارگان هایی هستند که بیشترین مراجعه 
را دارند، خاطرنشان کرد: از طرفی افراد احساس می کنند که اگر حضور پیدا کنند 

می توانند از تسهیلات بیشتری برخوردار شوند.
وی ادامه داد: با توجه به شیوع بیماری کرونا، یکی از اقدامات مهم ما در دوران کنونی 
فرهنگسازی برای استفاده از خدمات غیر حضوری است و برای این موضوع باید کاری 

کنیم که افراد بدون مراجعه حضوری به خوبی از دستگاه ها پاسخ بگیرند.
در  خبرنگاران  و  رسانه ها  نقش  به  قم  استانداری  منابع  و  مدیریت  توسعه  معاون 
فرهنگسازی خدمات غیر حضوری اشاره کرد و گفت: امروزه حتی فرآیندهای قضایی 
غیر حضوری سازی شده است حتی زمانی مردم برای پرداخت قبض های جریمه چانه 
زنی می کردند اما الان این فرهنگ جا افتاده که دوربین تخلف را ثبت می کند و جایی 
برای چانه زنی نیست. گروسی با بیان اینکه شفاف سازی فرآیندها میتواند گام مهمی 
در فرهنگسازی استفاده از خدمات غیر حضوری باشد، اظهار داشت: در یک سال 
اخیر بسیاری از ادارات ما فرآیندهای خود را برون سپاری کرده اند و شهرداری هم در 
این زمینه پیشتاز بوده و بیشترین آمار را داشت. وی غیر حضوری سازی فرآیندهای 
شهرسازی در قم را اقدامی مثبت ارزیابی کرد و افزود: استان ما بسیار فرصت بزرگی در 

زمینه غیر حضوری سازی فرآیندهای اداری دارد.
معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم به صرفه جویی در زمان و مصرف سوخت 
و مزایای متعدد دیگر غیر حضوری سازی فرآیندهای اداری اشاره کرد و گفت: کرونا تا 
دو سال دیگر یعنی 1401 مهمان ناخوانده در جامعه ما هست و چاره ای نداریم جز 

اینکه از تمام ظرفیت ها برای غیر حضوری سازی استفاده کنیم.
 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم اعلام کرد:

استفاده از تولید داخل در راه اندازی 
متروی قم

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با اشاره به گرانی تجهیزات مترو گفت: در بخش 
هایی که امکان وجود داشته باشد، تولیدات داخل را با اقلام وارداتی جایگزین کردیم.

برخی  داشت:  اظهار  قم،  مترو  وضعیت  آخرین  به  اشاره  با  زاده  حلوایی  عباس 
تجهیزات مترو وارداتی بوده و امروز بخش عمده در تولید داخل به روزرسانی و با حفظ 

کیفیت جایگزین شده ولی همچنان هزینه ها برای این پروژه بسیار بالاست.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با بیان اینکه ریل های مترو سال گذشته خریداری 
شد و طرح با هزینه های هنگفتی پیش می رود، ابراز کرد: برای فاز نخست 6 کیلومتر 

مسیر عملیاتی می شود تا شاهد بهره برداری قطار شهری در قم باشیم.
حلوایی زاده یادآور شد: زمان قطعی برای بهره برداری هنوز مشخص نیست و بخشی 
از پروژه از دست خارج نمی شود چراکه قرارداد اولیه در بخش ارزی با دلار زیر سه هزار 
تومان بسته شد و امروز تورم و گرانی، قطار شهری قم را با مشکلاتی همراه کرده است.

وی با تأکید بر اینکه شهرداری در تأمین منابع در تلاش است از طریق نقدی و 
غیرنقدی، ارزش گشایش اعتباری و اسناد خزانه و اوراق به تأمین اعتبار بپردازد، ادامه 
داد: امیدواریم به زودی این طرح به اتمام برسد، در بخش ابنیه و ایستگاه ها مشکلی 

وجود ندارد اما نگرانی هایی در زمینه برخی از تجهیزات داریم.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خاطرنشان کرد: در سطح شهر هم پروژه های 
خاص خود را داریم که تقاطع غیرهمسطح و توسعه بوستان های چندین هکتاری 
و ساخت شهربازی و بهسازی معابر و سوله های ورزشی و ده ها پروژه دیگر در مسیر 
خدمت به مردم است. حلوایی زاده عنوان کرد: اگر قطار شهری نیز همچون دیگر 
پروژه ها، جزئی از مطالبه مردم باشد و شهروندان نسبت به آن احساس نیاز کنند، 

همراهی بیشتری خواهند داشت.
 

مدیر منطقه چهار شهرداری قم خبرداد:

اهتزاز ۶۰۰ پرچم عزا در منطقه چهار 
شهر قم

مدیر منطقه چهار شهرداری قم از اهتزاز 600 پرچم عزا در این منطقه و نصب دو هزار 
و 500 قطعه پرچم مشکی خبر داد.

مهدی اصفهانیان مقدم در گفت و گو با شهرنیوز، با اشاره به اهتزاز 600 پرچم عزا در 
سطح منطقه چهار، اظهار داشت: با توجه به شیوع بیماری کرونا امسال تلاش کردیم تا 
فضاسازی محرم پر رنگ تر انجام شود. مدیر منطقه چهار شهرداری قم افزود: در سطح 
منطقه چهار شهر قم امسال 80 هزار متر ریسه مشکی، قرمز و سبز به مناسبت عزاداری 
سالار شهیدان نصب شد.  اصفهانیان مقدم به نصب سه المان بنری در سطح منطقه 
با جملات سردار سلیمانی اشاره کرد و گفت: المان ستونی با همین مضامین هم در 
میدان نماز کار شد. وی افزود: تقریبا در سطح منطقه حدود دو هزار و 500 قطعه پرچم 
مشکی دو سر چوب و تک چوب کار شده و اقدام دیگر ما توزیع پیامهای عاشورایی 
در مکان های شلوغ مانند نانوایی ها و بانک ها است. مدیر منطقه چهار شهرداری قم 
با اشاره به تغییر شکل و کارکرد ایستگاه های صلواتی در محرم امسال، ادامه داد: برای 
دهه اول محرم حدود 17 مورد مجوز ایستگاه فرهنگی صادر کردیم. اصفهانیان مقدم 
بیان داشت: کمک به هیاتهای مذهبی و مساجد شامل تامین نیروی خدماتی انتقال 
ضایعات، تامین بالابر، تامین تانکر، شست و شو و … از دیگر اقدامات شهرداری منطقه 

چهار شهر قم در ایام عزاداری محرم است. 

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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هر مؤمنی که چشمانش برای کشته شدن حسین علیه 
السلام گریان شود به طوری که اشك بر گونه هایش سرازیر 
گردد، خداوند به سبب آن او را در غرفه های بهشتی جای 

دهد که روزگاران درازی را در آنها به سر بَرَد.

سه شنبه -یازدهم شهریورماه 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5105

ثواب الأعمال : 1/10٨.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم از ایجاد دهکده های تفریحی در 
مناطق توریستی استان مثل کهک خبر داد.

محسن بهشتی عصر چهارشنبه در حاشیه آیین کلنگ زنی و افتتاح چند طرح 
عمرانی دربخش کهک قم در گفت و گو با خبرنگاران اظهار کرد: درباره جذب 
سرمایه گذار در کهک، بازدیدی از این بخش داشتیم که هدف از آن دیدار با مردم و 

بازدید از پروژه ها و افتتاح و کلنگ زنی برخی از طرح هاست.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم با بیان اینکه امروز یک پروژه ورزشی 
در سیرو کلنگ زنی شده و پروژه ورزشی دیگری در کهک به بهره برداری رسید، 
افزود: مخزن 1000 مترمکعبی ذخیره کهک از محل اعتبار شهرهای دارای تنش 
آبی که در ایام پیک تابستان به مشکل برمی خوردند کلنگ زنی شد و متولیان قول 

دادند تا دهه فجر این پروژه را به بهره برداری برسانند.
وی تصریح کرد: بازدیدی نیز از پل خورآباد انجام شد که دو پیچ حادثه خیز در آن 
قرار دارد که با احداث پل و یک کیلومتر راه این دو پیچ اصلاح می شود، ضمن اینکه 
پروژه ای نیز توسط آب و فاضلاب استان انجام شده است که مسیر آب را در جهت 

اجرای پروژه های آب رسانی انحراف داده بودند.
بهشتی خاطرنشان کرد: کهک یکی از بخش های مهم قم در بعد کشاورزی و 
باغداری و گردشگری بوده و در سال های گذشته پروژه های خوبی اتفاق افتاده 
است و استان برنامه های مهمی در گردشگری دارد، توسعه گردشگری در ابتدا 
زیرساخت های خودش را می خواهد و خوشبختانه انتقال آب از سرشاخه دز شهر 

قم به کهک نیز رسیده است.
معاون استاندار قم یادآور شد: همچنین روستاهای قم از گاز بهره مند شدند و 
دو سال قبل آخرین روستایی که گاز رسانی شد وشنوه بود که در حال حاضر تمام 
روستاهای بخش کهک دارای گاز هستند، از طرفی اصلاح راه ها و نقاط حادثه خیز 

در دستور کار است.
بهشتی با تأکید بر اینکه متأسفانه شاهد حوادثی در این مسیر بودیم که با 
احتمالی  حوادث  از  و  تسهیل  بخش  به  رفت وآمد  زیرساخت  کار،  این  اصلاح 
جلوگیری می شود و هم برای سرمایه گذاری موجب جذابیت است، گفت: در 
چند سال گذشته بنیاد مسکن در ایجاد چند دهکده تفریحی اقداماتی در دستور 
کار قرار داده است، یکی از مواردی که مشکل اجتماعی داریم خوش نشینی در 

روستاهاست که تداخل فرهنگی و اجتماعی ایجاد می کند و مردم نسبت به گذشته 
علاقه مند شده اند در ایام آخر هفته به بخش کهک با توجه به نزدیکی قم مراجعه 
کنند. معاون استاندار قم اظهار داشت: قطعاً توسعه بخش گردشگری و ایجاد 
دهکده های تفریحی و رستوران ها و باغ تالارهایی که ایجادشده و هم در دستور 
کار است و از طریق کارگروه امور زیربنایی استان مصوب می شود و در آینده شاهد 
توسعه بیشتر بخش کهک هستیم و در زمینه گردشگری و کشاورزی و باغداری 

اتفاقات خوبی می افتد و بتوانیم توسعه دهیم.
وی گفت: در مورد فرصت های سرمایه گذاری در قالب سرمایه گذاری طبق 
پروژه های  روی  بر  عمده  مردم  درخواست  طبق  و  انجام شده  که  مطالعاتی 
گردشگری است در شهر کهک چند هتل توسط شورای شهر و شهرداری مجوز 

گرفته و کمیسیون ماده 5 استان به این درخواست ها کمک کرد.
بهشتی عنوان کرد: در بخش نیز بسیاری از پروژه هایی که افتتاح می شود و 
یا در حال انجام است بیشتر باغ تالارهایی است به عنوان باغ رستوران خدمات 
می دهند، همچنین دو نقطه نیز توسط بنیاد مسکن به عنوان دهکده تفریحی در 
حال احداث است و خود سرمایه گذاران نیز این ایده را دارند که دهکده های کاملًا  
تفریحی ایجاد کنند که ساکنین دائمی نداشته باشند و افراد برای احداث ویلا و 

باغچه از این ظرفیت استفاده کنند.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم خبرداد:

ایجاد دهكده های تفریحی دراستان قم

رئیس پلیس فتا استان قم  هشدارداد:

کلاهبرداری به بهانه رجیستر نشدن 
گوشی تلفن همراه

رئیس پلیس فتا استان قم گفت: کلاهبرداران با هدایت شهروندان به درگاه فیشینگ بانکی به بهانه 
رجیستری کردن گوشی تلفن همراه، اطلاعات بانکی شهروندان را سرقت می کنند. 

سرهنگ علی موالی در گفت و گویی در خصوص پیام های ارسال شده به هموطنان با موضوع 
رجیستر شدن گوشی تلفن همراه، اظهارداشت: اخیراً پرونده هایی به پلیس فتا ارجاع شده که در آن 
کلاهبرداران با ارسال پیامی که "تلفن شما رجیستر نشده و بزودی از سرویس خارج می شود، جهت 
جلوگیری، لطفا کد IMEI خود را در تارنمای زیر ثبت کنید،"hamtal.com" اقدام به دریافت اطلاعات 

شهروندان می کنند.
وی با بیان اینکه در پی سرقت اطلاعات بانکی شهروندان شاهد خالی شدن حساب بانکی آن 
ها هستیم، ادامه داد: سرقت دیگر اطلاعات شهروندان از سوی مجرمان سایبری با همین ترفند 

رجیستری قطعا با اهداف مجرمانه است.
سرهنگ موالی در خصوص لینک های ارسالی به شهروندان توصیه کرد: کلاهبردارن دائماً در تلاش 
برای به طمع انداختن کاربران با ترفندهای مختلف هستند و با توجه به قانون رجیستر کردن گوشی 
تلفن همراه، این افراد با ارسال لینک، افراد را به صفحات فیشینگ هدایت می کنند که اگر هوشیار 

نباشند ممکن است فریب این افراد را بخورند.
وی تاکید کرد: عموم مردم برای رجیستر کردن گوشی تلفن همراه خود از کد دستوری #7777* و یا 

از طریق سایت https: //hamta.ntsw.ir اقدام کنند.
رئیس پلیس فتا استان قم با اشاره به قابلیت سایت پلیس فتا، آن را پل ارتباطی با شهروندان خواند و از 
شهروندان درخواست کرد: در صورت مشاهده موارد مشکوک آن را از طریق سایت پلیس فتا به آدرس 

اینترنت www.cyberpolice.ir بخش گزارشات مردمی اعلام کنند.

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

اعتراف سارقان خودرو به ۵۶ فقره سرقت 
فرمانده انتظامی استان قم از دستگیری 5 عضو باند سارقان حرفه ای خودرو در قم و کشف 56 فقره 

سرقت در این رابطه خبر داد.
سید محمود میرفیضی اظهار کرد: با تلاش کارآگاهان پلیس آگاهی استان، 5 عضو باند سارقان 

حرفه ای خودرو در قم شناسایی و دستگیر شدند.
فرمانده انتظامی استان قم افزود: اعضای این باند که دارای سوابق متعدد سرقت هستند، سوله ای را 
به عنوان محل اوراق خودروهای سرقتی و دپوی اموال مسروقه اجاره و 56 دستگاه خودرو مسروقه اعم 
از پژو پارس، 405 ، 206 و پراید را سند نمره کرده و از طریق سایت های خرید و فروش به فروش می 
رساندند. میرفیضی با اشاره به تلاش کارآگاهان پلیس آگاهی استان نسبت به شناسایی و تحویل اموال 
مسروقه به مالباختگان، تصریح کرد: متاسفانه درون اکثر خودروهای سرقت شده سوئیچ یدکی وجود 
داشته و یا خودرو فاقد لوازم و تجهیزات بازدارنده بوده که خواهش می کنیم شهروندان نسبت به حفظ 

اموال شان بیش از پیش اهتمام داشته باشند.
فرمانده انتظامی استان قم به اعتیاد افراد دستگیر شده اشاره کرد و گفت: در نهایت متهمان به همراه 

پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

کشف ۴۰ کیلوگرم تریاک در عملیات مشترک پلیسی
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: در عملیات مشترک مأموران پلیس مبارزه با موادمخدر 

استان های قم و کرمان 40 کیلوگرم تریاک کشف شد. 
 سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: با تبادل اطلاعاتی بهنگام پلیس مبارزه با موادمخدر استان 
قم و کرمان، 40 کیلوگرم موادمخدر از نوع تریاک که توسط یک قاچاقچی به قصد توزیع در حال انتقال 

بود، کشف شد.
وی افزود: پس از اینکه سرنخ هایی از فعالیت یک قاچاقچی موادمخدر بدست آمد مشخص شد متهم 
در حال انتقال موادمخدر با یک دستگاه کامیون از استان جنوبی کشور به مقصد "کرمان" است که 

بلافاصله با تبادل اطلاعاتی در عملیات مشترک متهم دستگیر شد.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم خاطرنشان کرد: فعالیت های پلیس مبارزه با موادمخدر استان 
قم به ساعت خاصی از شبانه روز محدود نبوده و خدمتگزاران مردم در این پلیس هرلحظه با تمام توان به 
دنبال کنترل و خنثی سازی تحرکات قاچاقچیان موادمخدر نه تنها در استان بلکه در سایر نقاط کشور 

هستند .
سرهنگ اسماعیلی یادآور شد: پلیس به طور شبانه روزی در خدمت شهروندان بوده و مردم در صورت 

مشاهده هرگونه موارد مشکوک می توانند از طریق شماره تماس 110 به پلیس اطلاع دهند.

 مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم با ابراز رضایت از عملکرد هیات های 
مذهبی و آیین های سوگواری در محرم کرونایی امسال، گفت: مراسم 
جمعی  عقلانیت  و  بانظم  عاشورا  و  تاسوعا  روزهای  و  محرم  عزاداری 

بی نظیری برگزار شد.
حجت الاسلام والمسلمین رضا عزت زمانی روز دوشنبه در گفت وگویی 
سختی ها،  تمام  امسال  محرم  قم  مذهبی  هیات های   : اظهارداشت 
محدودیت ها و دشواری های برگزاری آیین های عزاداری را تحمل کردند 
کرد:  اضافه  زمانی  عزت  زدند.  رقم  تاریخ  در  را  بی نظیری  اتفاق  یک  و 
هیات های مذهبی قم با نگاه های عاقلانه و زمان شناسی بی نظیری که 
دارند اقیانوس عاطفه و احساس خود را با عقلانیت و مسوولیت های 

اجتماعی برای حفظ سلامتی جامعه پیوند زدند.
مدیرکل تبلیغات اسلامی قم ادامه داد: همان گونه که علما و فقهای 
شیعه در طول تاریخ با نگاه های ژرف خود فقه شیعه را پویا نگه داشته اند، 
هیات های مذهبی و مردم عزادار قم نیز با زمان شناسی و درک صحیحی از 
حوادث زمانه، جلوه های احیاگری عاشورای حسینی)ع( را پاس داشتند.

وی بیان کرد: عقلانیت جمعی مردم عزادار و هیات های عزاداری نظم 
غیرقابل وصفی را به آیین های ماه محرم و صفر در قم بخشید.

عزت زمانی یادآور شد: همین نظم، عقلانیت جمعی، پایبندی به اصول 
اساسی سلامت در عین برپایی باشکوه و خالصانه آیین های ماه محرم 

سبب عصبانیت شدید و غیرقابل انکار دشمنان و رسانه های معاند شده 
است.

مدیرکل تبلیغات اسلامی قم گفت: محرم امسال هزار و 300 هیات 
به غیراز هیات های خانگی و هیات های کوچک با رعایت کامل مصوبات 
ستاد ملی مبارزه با کرونا فعالیت کردند و ما کوچک ترین عملکرد نامطلوبی 

از جانب این افراد مشاهده نکرده ایم.
وی افزود: این هزار و 300 هیات مذهبی قبل از آغاز مراسم سوگواری ماه 
محرم تعهدنامه ای مبنی بر عمل به شیوه نامه های بهداشتی را امضا کردند 

که هرگز از موارد بهداشتی خواسته شده در آن عدول نشد.
عزت زمانی تاکید کرد: روزگاری دشمنان در پی تعطیلی کامل روضه ها، 
مراسم های سوگواری و پیاده روی اربعین بودند اما وقتی این دشمنان 
کنار زده شدند همه دیدند که نور همیشه فروزان سیدالشهدا)ع( بیش از 

همیشه نورافشانی و جلوه گر شد.
مدیرکل تبلیغات اسلامی قم اظهار داشت: هیات های مذهبی قم در 

محرم 99 مایه آبرو برای انقلاب اسلامی عقلانیت دین اسلام شدند.
وی در پایان افزود: انقلاب اسلامی امروز پرچم عاشورا را به اهتزاز درآورده 
اما امسال به دلیل شرایط کرونایی حساسیت های در شکل عزاداری ها 
وجود دارد که نباید از آن به محدود کردن فلسفه عزاداری در کشور توسط 

این قبیل افراد تفسیر شود.

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم:

نظم و عقلانیت هیات های مذهبی قم بی نظیر بود

اسماعیل آباد  محله  ساماندهی  قم  فرماندار 
به عنوان سکونتگاه غیررسمی در استان قم را یکی 
از اولویت های استان اعلام کرد و گفت: این محله 
خارج از محدوده شهر نبوده و باید ساماندهی آن 

هر چه زودتر در دستور کار قرار گیرد.
مرتضی حیدری در گفت وگویی ، پیرامون آخرین 
طرح  و  اسماعیل آباد  محله  ساماندهی  وضعیت 
ساماندهی این منطقه اظهار داشت: تمام اطلاعات 
و پیشنهادات خود که مبتنی بر ساماندهی این 
محدوده از شهر است را در جلسه ای که به ریاست 
معاون سیاسی امنیتی استانداری برگزار می شود 
و  صورت جلسه  که  هستیم  آن  منتظر  و  داده ایم 

تصمیمات آن بیرون بیاید.
اسماعیل آباد  محله  ساماندهی  قم  فرماندار 
به عنوان سکونتگاه غیررسمی در استان قم را یکی 
از اولویت های استان اعلام کرد و افزود: این محله 
خارج از محدوده شهر نبوده و باید هر دستگاه برابر 
مقررات و ضوابط وظیفه اصلی خودش را انجام 

دهد.

 5 منطقه  در  اسماعیل آباد  کرد:  ابراز  حیدری 
جنوب  ضلع  در  و  راه آهن  ریل  جنب  شهرداری 
شرقی محله شهر قائم و در مسیر مسجد مقدس 
جمکران واقع شده و قریب به 4 دهه قبل توسط 

مهاجران به صورت غیرقانونی تصرف شد.
درصد   20 از  بیش  اینکه  بیان  با  قم  فرماندار 
ساکنان این محله ایرانی هستند و نوع مالکیت 
اراضی دولتی، اوقافی و تصرفی است، ادامه داد: 
و  نبوده  برخوردار  از خدمات چندانی  محله  این 
خانه های غیراستاندارد در آن بناشده و فاقد اماکن 

مذهبی، درمانی و آموزشی است.
تصمیمات  آخرین  اساس  بر  کرد:  مطرح  وی 
تعدادی  خیرین  کمک  با  مقررشده،  اتخاذشده 
و  ناچاری  روی  از  که  را  اسماعیل آباد  ساکنان  از 
این محدوده  مشکلات اقتصادی و معیشتی در 
مستأجر هستند را ساماندهی کنیم؛ باید از منابع 
واحد   50 و  کرده  استفاده  داده شده  اختصاص 

مسکونی برایشان ساخته شود.
حیدری بر لزوم پیگیری و اقدام به موقع جهت 

و  تأکید  اسماعیل آباد  محله  ساکنان  ساماندهی 
تصریح کرد: به لحاظ زیرساختی این محله دارای 
مشکلات بسیاری بوده و خدمات به آن داده نشده 
کرده ایم  تکلیف  فاضلاب  و  آب  به شرکت  است، 
روکش کمتر از 500 متر از لوله فاضلاب این محله  

را در اولویت قرار دهند.
مشکلات  برخی  به  اشاره  با  قم  فرماندار 
رهاسازی  اسماعیل آباد گفت:  زیرساختی محله 
فاضلاب در این محله سبب بروز شیوع بیماری 
این  و منظر  و سیما  بهداشتی شده  و مشکلات 
منطقه را برهم زده است؛ بنابراین تکلیف کرده ایم 
که تعویض روکش لوله فاضلاب آن در اولویت قرار 

گیرد.
محله  محرومیت زدایی  لزوم  بر  تأکید  با  وی 
اسماعیل آباد قم اظهار کرد: این منطقه برابر قانون 
جزو اموال و اراضی شهرداری بوده و باید جاهایی 
که تصرف شده را از تصرف متصرفین درآورد و برای 
کل محرومینی که مکلف به ارائه خدمات در این 

منطقه هست خدمات ارائه دهد.

فرماندار قم :

محله " اسماعیل آباد" قم ساماندهی می شود


